
آگهی مناقصه عمومی 
 یک مرحله ای

شهرداری رباط کریم در نظر دارد به استناد مجوز شماره03/117شورای محترم اسلامی شهراجرای پروژه ذیل را از طریق مناقصه عمومی به شرح 
و شرایط ذیربه پیمانکار واجد شرایط و دارای گواهینامه صلاحیت و رتبه بندی از سازمان برنامه و بودجه واگذار نماید.

مبنای قیمت محا تامین اعتبارمبلغ اعتبار مصوبموضوع مناقصهردیف
مدت اجراپیشنهادی

مبلغ تضمین 
شرکت در 
مناقصه)ریال(

توضیحات 

1
اجرای پروژه 

آسفالتو لکه گیری 
معابرسطح شهر

350/000/000/000
ردیف 4020101 

بودجه داخلی 
شهرداری

بر اساس 
فهرستبهای 

راهداری سال 
1403

617/500/000/000 ماه

داشتن حداقل 
صلاحیت 

پیمانکاری در 
رشته راه و ترابری 

رتبه 5

شرایط:
1 –هزینه درج دو نوبت آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد

2-به پیشنهادات مشروط ،مخدوش و فاقد سپرده لازم جهت در شرکت مناقصه ترتیب اثر داده نخواهد شد .
3-سپرده شرکت در مناقصه می بایست بصورت ضمانت نامه بانکی بنفع شهرداری رباط کریم و یا واریز نقدی به شماره حساب 0106625206008 
نزد بانک ملی ایران شعبه مرکزی رباط کریم کد 2354 ) شماره حساب شبا 280170000000106625206008ir . تهیه و برابر دستورالعمل مندرج 
در کاربرگ مناقصه به همراه پیشنهاد قیمت ارائه گردد .لازم به ذکر است سپرده نفرات اول ، دوم و سوم مناقصه تا انعقاد پیمان نزد شهرداری نگهداری 

و هرگاه حاضر به عقد قرارداد نگردند سپرده آنان به ترتیب به نفع کارفرما ضبط خواهد شد .
4-مهلت دریافت اسناد مناقصه  از تاریخ انتشار این آگهی )از پایان وقت اداریروز سه شنبه مورخ 1403/02/18 به مدت 10 روز( محل دریافت آن 

صرفا از طریق رسانه تدارکات الکترونیکی  دولت www.setadiran.ir   می باشد
5-متقاضیان می بایست پاکتهای پیشنهاد قیمت خود را که برابر شرایط مندرج در کاربرگ مناقصه تنظیم شده است را حداکثرتا ساعت 14 روز سه 

شنبه مورخ 1403/03/08 در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت www.setadiran.ir   تسلیم نمایند
6-متقاضیان جهت دریافت اسناد مناقصه می بایست فیش واریزی به حساب جاری به شماره 01066248119004 نزد بانک ملی ایران شعبه مرکزی 

رباط کریم کد2354 به مبلغ6/000/000 ریال ) غیرقابل استرداد( بابت خرید اسناد مناقصه به شهرداری رباط کریم تسلیم نماید
7- زمان بازگشایی پاکتهای مناقصه در ساعت 10 روز چهارشنبه مورخ 1403/02/09 می باشد

 8- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار می باشد 
9-سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج می باشد

 تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/02/18
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/02/25

 نوبت اول

حمید رضا الهیاری - شهردار رباط کریم

کارفرما : اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان اذربایجان غربی 
آدرس : ارومیه –  خیابان والفجر 2 –  نرسیده به پل میثم -  اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان آذربایجان غربی 

تضمینبرآورد اولیهشماره مناقصهنام پروژهردیف

3.632.176.030   0972.643.520.599-ر-03ساماندهی و اصلاح نقاط حادثه خیز ایلانلو1
   سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشورصلاحیت پیمانکاری ابنیه5 تصویر گواهی معتبر بهمراه ظرفیت کاری از سامانه ساجار ضمیمه گردد.

مرتبط با موضوع صلاحیت پیمانکاری  وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی)یا اداره کل استانی( تایید صلاحیت ایمنی پیمانکاری HSE )اشخاص حقوقی( 
-تصویر گواهی معتبر ضمیمه گردد.

1( تحویل )فروش( اسناد مناقصه از تاریخ 1403/02/13  تا تاریخ  1403/02/19 می باشد .                       
)www.setadiran.ir فقط از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس(  

2( مهلت ارسال پاسخ فراخوان تا ساعت 19:00  شنبه  مورخ 1403/02/29
3( تاریخ بازگشایی پیشنهادها از طریق سامانه ستاد روزیکشنبه  ساعت 00: 08 مورخ  1403/02/30

آگهی مناقصاتآگهی مناقصات

اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان آذربایجان غربی

شناسه آگهی: 1710609

جمهوری اسلامی ایران
وزارت راه و شهرسازی

ری و حمل و نقل جاده ای استان اذربایجان غربی  سازمان راهدا

 1-مزایده گزار : اداره کل پشتیبانی امور دام کشور )استان خوزستان(  به شناسه ملی 14002771736 ، شماره اقتصادی 411113673771 و کد پستی 6155683373                                                                                     
2- موضوع مزایده : فروش محمولات مندرج در جدول ذیل از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )setadiran.ir( با شماره مزایده های مربوطه با وضعیت موجود و بصورت 

نقدی طبق شرایط آگهی و اسناد مزایده
3- مبلغ و نوع تضمین شركت در مزایده :  مبلغ تضمین شركت در مزایده طبق جدول ذیل و نوع و شرایط بارگذاري و تحویل آن بشرح مندرج در برگ شرایط عمومي مزایده مي باشد.

قیمت پایه  از قرار مقدار)تن(نوع محمولهردیف
هر کیلوگرم 

مبلغ تضمین شرکت قیمت کل پایه  
در مزایده

نشانی محل نگهداری از شماره مزایده 
محموله 

کنجاله سویا آسیب 1
دیده 

انبار شماره 3 سهند در 20.852.000.0001003001014000003 ریال208.520.000.000 ریال20.000 ریال10426
بندر امام خمینی )ره( 

آگهی مزایده عمومی آگهی مزایده عمومی 
فروش محموله کنجاله سویا آسیب دیده به شماره فروش محموله کنجاله سویا آسیب دیده به شماره 10030010140000031003001014000003  

»روابط عمومی اداره کل پشتیبانی امور دام استان خوزستان«

نوبت اول

شناسه آگهی: 1712226

4-برنامه زمانی
4-1- مهلت دریافت اسناد از سامانه ستاد : تا ساعت 19 روز پنجشنبه مورخ 1403/2/20 

4-2- زمان تحویل پاکت الف : تا ساعت 14 روز دوشنبه مورخ 1402/2/31
مورخ  یکشنبه  روز  ساعت 19  تا   : در سامانه ستاد  پیشنهادات  بارگذاري  مهلت   -3-4

1403/2/30
4-4- بازگشایی پیشنهادات : راس ساعت 9 صبح روز دوشنبه مورخ 1403/2/31

4-5- اعلام به برنده :  روز سه شنبه ساعت 10 صبح مورخ 1403/3/1
الکترونیکی  تدارکات  سامانه  به  مراجعه  با  توانند  می  متقاضیان   : اسناد  5-خرید 
به  استرداد(  قابل  )غیر  500/000ریال  مبلغ  واریز  با   )setadiran.ir( دولت 
شماره  شناسه  کد  با   310100004001039804006087 شبا  حساب  شماره 
343039857203900800000000000103 به صورت پایا به خزانه بانک مرکزی اسناد مزایده 

را دریافت نمایند.
6- كلیه مراحل فرآیند مزایده شامل؛ دریافت اسناد مزایده ، تسلیم و پرداخت تضمین شرکت 
در مزایده )ودیعه( ، بارگذاري پیشنهادات و اطلاع از وضعیت برنده بودن مزایده گران محترم از 

طریق سامانه ستاد می باشد.
7- اطلاعات فروش محمولات شامل اسناد مربوطه، مشخصات، شرایط و نحوه فروش ذرت در 

صفحه اعلان عمومی سامانه مزایده، قابل مشاهده و انتخاب می باشد.
8- ارائه پیشنهاد مالی توسط مزایده گر به منزله پذیرش و قبول تمام شرایط و اسناد مزایده و 

الحاقیات بارگذاری شده در سامانه ستاد می باشد و مزایده گر حق هر گونه اعتراض را از خود 
سلب و اسقاط می نماید.

بایستی برای هر محموله کشتی )هر شماره مزایده( بصورت جداگانه  9- پیشنهاد دهنده می 
تضمین معتبر براي شرکت در مزایده و اسناد پیشنهاد مربوطه را بارگذاري نماید.

معتبر  های  بانک  از  مزایده  در  شرکت  بانکی  ضمانتنامه  میتوانند  متقاضیان   : توجه   ((
تمایل  صورت  در  و  کنند  بارگذاری  ستاد  سامانه  »الف«  پاکت  قسمت  در  و  دریافت 
مورد  تضمین  مبلغ  توانند  می  )ودیعه(  مزایده  در  شرکت  تضمین  نقدی  واریز  جهت 
واریز  شناسه  با   900100004001039806370564 حساب  شماره  به  را  نظر 
بنام   - مرکزی  بانک   - سپرده  وجوه  )تمرکز   9144203957100000000000000000010
شرکت سهامی پشتیبانی امور دام کشور( از طریق کلیه بانک های دولتی واریز نموده و فیش 
یا  واریزی  فیش  اصل  ضمناً  کنند  بارگذاری  ستاد  سامانه  »الف«  پاکت  قسمت  در  را  واریزی 

ضمانتنامه بانکی را در موعد مقرر )بند 2-4 آگهی(  تحویل مزایده گزار نمایند. (( 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/02/18
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/02/19

قابل توجه مزایده گران محترم :
محموله کنجاله سویا مطابق با اسناد و شرایط اختصاصی مزایده صرفاً فقط جهت 

تولید کود کمپوست می باشد. 

وزارت جهادکشاورزی
شرکت سهامی پشتیبانی امور دام کشور

  استان خوزستان

 ارز را نیمایی می دهیم، برای واردات مواد اولیه بدون صف به ما دلار نیما بدهید

جزییات سه پیشنهاد ارزی فعالان معدنی به دولت

صفحه 8

ما را دنبال کنیدسه شنبه      18 اردیبهشت1403     سال نهم     شماره 1579      8 صفحه     3000 تومان

اقتصادی
        سیاسـی

                اجتماعی
                       فرهنگـی

                               ورزشــی

W W W . K H A R I D A A R  O N L I N E . I R وزنامـــه   ر

K  H  A  R  I  D  A  A  R     D  A  I  L Y

صفحه 4

صفحه 3

وی دور تند گرانی افتاد و ر بازار خودر

انتخابات ریاست جمهوری آمریکا تحت تأثیر موضوع فلسطین
 میانه گرایی دموکرات ها در برابر حملات تند 

جمهوری خواهان

رئیسی در دیدار رئیس اقلیم کردستان عراق:
 دولت عراق و اقلیم کردستان مانع استفاده از خاک

 این منطقه علیه ایران شوند

 پشت پرده خرید زمین در شهرک های صنعتی
 به نیت احتکار زمین می خرند!

صفحه 2

صفحه 2

صفحه 3

صفحه 4

صفحه 3

پدر، مادر، ما متهمیم ...
ســیاوش خداشــناس وقتی رانندگی در ترافیک و نحوه حرکات برای ثانیه ایی زودتر 
رســیدن را می بینی، وقتی در مترو انســان هایی را می بینی که در کنار ده ها انســان 
دیگر کل مسیر کارِ شخصی شــان را با تماس تلفنی پیگیری می کنند یا ویدئوی مورد 

علاقه شأن را با صدای بلند می بینند.

یادداشت

حج امسال حج برائت 
از دشمن جنایتکار 

صهیونیستی و حامیانش

صفحه 2

ســخنگوی صنعت برق به اســتخراج کنندگان 
رمزارز هشــدار داد که برای کســانی به صورت 
غیرمجاز از برق برای تولید رمزارز اســتفاده می 
کنند، جرایم ســنگینی تا بیش از ۱۰۰ برابر نرخ 

انرژی در نظر گرفته شده است.

 مصطفی رجبی مشــهدی، مدیرعامل شرکت 
توانیر اظهار داشت: برای کســانی که به صورت 
مجاز به استخراج رمز ارز مشغول هستند، پیش 
بینی شــده تا از ٢ بامداد تا ٩ صبح که ســاعت 
حداقل بار شــبکه برق اســت، بتوانند فعالیت 

کنند.وی افزود: به استخراج کنندگان غیرمجاز 
رمزارز هشدار می دهیم که اگر کسانی به صورت 
غیرمجــاز از برق بــرای تولید رمزارز اســتفاده 
می کنند، جرایم ســنگینی تا بیش از ۱۰۰ برابر 

نرخ انرژی در نظر گرفته شده است.

با اعلام آمار جدید از سوی بانک مرکزی مشخص شد

کاهش پایه پـولی و رشد پول

رهبر انقلاب در دیدار کارگزاران حج مطرح کردند

استخراج کنندگان غیرمجاز رمزارز نقره داغ می شوند

زمین گیری هفت هزار دستگاه اتوبوس طی چهار سال گذشته
کمبود اتوبوس بین شهری چگونه درمان می شود؟



انتخابات ریاست جمهوری آمریکا تحت تأثیر موضوع فلسطین

 میانه گرایی دموکرات ها در برابر حملات تند جمهوری خواهان

رهبر انقلاب در دیدار کارگزاران حج مطرح کردند

حج امسال حج برائت از دشمن جنایتکار صهیونیستی و حامیانش 

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rسه شنبه      18 اردیبهشت 1403    شماره 1579

رئیس جمهور:
 مسئولان منفعل توبیخ می شوند

 رئیس جمهور از مســئولان ســازمان ها و نهادهای مربوطه خواست 
با رصد دقیق و مســتمر شــاخص های کنترل و کاهــش معضلات و 
آسیب های اجتماعی، تصمیم گیران را در داشتن نگاهی واقع گرایانه از 

شرایط و اتخاذ تصمیمات درست و به هنگام یاری کنند.
آیت الله ســید ابراهیم رئیسی در جلســه شــورای اجتماعی با اشاره 
به فلسفه تشــکیل ســازمان امور اجتماعی با کار ویژه رصد و دیده بانی 
وضعیت اجتماعی، تطابق مستمر گزارش عملکرد دستگاه ها در زمینه 
رفع آســیب های اجتماعی با واقعیت های میدانــی را از ضروری ترین 

اقدامات برای تحقق اهداف سازمان و شورای اجتماعی برشمرد.
وی از مسئولان ســازمان ها و نهادهای مربوطه خواست با رصد دقیق و 
مستمر شاخص های کنترل و کاهش معضلات و آسیب های اجتماعی، 
تصمیم گیــران را در داشــتن نگاهــی واقع گرایانه از شــرایط و اتخاذ 

تصمیمات درست و به هنگام یاری کنند.
رئیس جمهور دو طرح »نماد« در آموزش و پرورش و »سراج« در وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی را از جمله طرح های مؤثر در زمینه 
پیشگیری از آســیب های اجتماعی برشــمرد و ضمن تأکید بر اجرای 
کامل این طرح ها از دیگر سازمان ها و نهادها خواست به وظایف خود در 

این زمینه عمل کنند.
آیــت الله رئیســی همچنین در این جلســه بــر اهمیت اســتفاده از 
ظرفیت های تشکل های مردمی، مســاجد و امنای محلات و نقش مهم 

مراکز مشاوره در پیشگیری و علاج آسیب های اجتماعی تأکید کرد.
وی در ادامه با بیــان اینکه تحلیل آمــاری از علــل و چرایی پیدایش 
آســیب ها و احصــای راهکارهای رفع آنهــا، لازمه ارائه نــگاه دقیق و 
صحیح به تصمیم گیران و تصمیم سازان است، بر بهره گیری از ظرفیت 
کانون های فکری، علمی و دانشــگاهی در زمینه مقابله با آســیب های 
اجتماعی تاکید کرد.رئیس جمهور با اشــاره به اینکه مشــخص شدن 
نسبت دستگاه های مختلف با مسئولیت مقابله با آسیب های اجتماعی 
و پیگیری و رصد مداوم از سوی دستگاه های مربوط، در کاهش و حذف 
آسیب های اجتماعی موثر است، ســازمان امور اجتماعی را مکلف کرد 
عملکرد همه سازمان ها و دســتگاه های مربوط را به طور مستمر رصد 
کرده و سازمان هایی را که به وظایف خود در این زمینه عمل نمی کنند 

به شورای اجتماعی معرفی کند.
در ابتــدای این جلســه بــا حضــور رئیس جمهــور گــزارش اجرا، 
آسیب شناسی و ارتقای آیین نامه های اجرایی طرح نماد )نظام مراقبت 
اجتماعی دانش آموزان( و سراج )سلامت روانی اجتماعی(، مورد بحث 

و بررسی قرار گرفت.

قاضی زاده هاشمی خبر داد
 همسان سازی حقوق بازنشستگان کشوری 

از خردادماه سال جاری
یک نماینــده مجلس گفت: همســان ســازی حقوق بازنشســتگان 
کشــوری از خرداد اجرایی خواهد شــد. احســان قاضی زاده هاشمی 
نماینده مجلس در حاشیه نشســت ارائه گزارش و رسالت صندوق های 
بازنشســتگی کشــوری در تحقق شــعار ســال در جمع خبرنگاران 
اظهارداشت: همسان سازی حقوق بازنشســتگان منابع آن در بودجه 
لحاظ و در جداول نهایی ســهم ۴۰ درصدی برای اجرا در ســال جاری 

تصویب شد.

وی بیان داشــت: این موضوع به شــورای نگهبان جهت بررسی ارسال 
و تا قبل پایان اردیبهشــت ان شــاالله نهایی و از خرداد اجرایی خواهد 
شد. ۴۰ درصد میزان افزایش است و ســال ۱۴۰۴ و ۱۴۰۵ نیز دو مورد 
افزایش ۳۰ درصدی خواهیم داشــت.قاضی زاده هاشمی در پاسخ به 
این پرسش که چرا حقوق بازنشستگان تأمین اجتماعی بر اساس تورم 
نیســت، گفت: مجلس در این زمینه ورود اولیه داشــته ولی روزهای 
پایانی مجلس یازدهم است و اگر به ســرانجام نرسید در مجلس جدید 

بعد ۷ خرداد در کمیسیون اجتماعی بررسی خواهد شد.
نماینده مردم سرخس، فریمان و بخش های رضویه و احمدآباد مشهد 
بیان داشــت: آنچه ما الان حکم قانونی داریم همســان سازی حقوق 
بازنشستگان لشکری و کشوری است ولی در مورد حقوق بازنشستگان 
تأمین اجتماعی در مجلــس دوازدهم پیگیری خواهد شــد که حکم 
قانون و مبنای مجلس میزان تورم اســت و اینکه چقدر تناسب سازی 

خواهد بود را مجلس پیگیری می کند.

 سرویس اطلاعات مسکو تاریخ تعیین کرد
آغازِ پایان زلنسکی در اوکراین

ســرویس اطلاعات خارجی روســیه در بیانیه ای اعلام کرد که رییس 
جمهور اوکراین در »تسخیر قلب و روح« اوکراینی ها ناکام مانده است 
و به زودی مشروعیش را از دست خواهد داد. براساس گزارش سرویس 
اطلاعات خارجی روسیه، ولودیمیر زلنســکی، رئیس جمهور اوکراین 
اعتبار خود را نزد مردم این کشور از دست داده و در پایان دوران ریاست 

جمهوری اش )٢۰ مه( هیچ مشروعیتی نخواهد داشت.
در گزارش ســرویس اطلاعات خارجی روســیه آمده است: ولودیمیر 
زلنسکی در نبرد برای تسخیر قلب و روح اوکراینی  ها، به وضوح در مسیر 
شکســت قرار دارد و این ناکامی از پیش نمایان تر است زیرا مشروعیت 
او در پایــان دوران پنج ســاله ریاســت جمهــوری اش در ٢۰ مه )۳۱ 

اردیبهشت(، پایان خواهد یافت.
این نهاد اطلاعاتی تاکید کــرد که برای آمریکا اهمیتــی ندارد که چه 
کسی رئیس جمهور اوکراین است بلکه »مهم ترین موضوع این است که 
آن شخص بتواند به نبرد مسلحانه با روسیه ادامه دهد و جنگ تا آخرین 

اوکراینی باید ادامه یابد.«
در گزارش ســرویس اطلاعات خارجی روســیه به این نکته نیز اشاره 
شده است که »کشــورهای غربی درباره هرگونه تغییر در افکار عمومی 
اوکراین نگرانی بــه مراتب بیشــتری دارند. وزارت خارجــه آمریکا و 
ســرویس اقدام خارجی اتحادیه اروپا تاکید کرده اند که شــهروندان 
اوکراینی بیش از پیش از جنگ فرسایشی با روســیه به ستوه آمده اند. 
آنها همچنین اعتماد خود را به نهادهای دولتی از دست داده و دلسردی 
به سرعت این کشــور را فرامی گیرد. همچنین براساس گزارش ها، آمار 
فرار از خدمت و تسلیم شــدن داوطلبانه، بین نیروهای مسلح اوکراین 
افزایش یافته است.«با این حال، به نوشته این نهاد، آمریکا و کشورهای 
اروپایی »تمایل دارند تا زلنســکی در جایگاهش باقــی بماند زیرا او در 
برنامه هــا و طرح های تأمین مالــی جنگ که هم بــرای مقامات رژیم 
کی یف و هم برای تولیدکنندگان ســلاح در غرب منفعت کلانی دارد، 
چهره ای کلیدی محســوب می شود. شایان ذکر اســت که واشنگتن و 
متحدانش در تلاش هستند تا مخالفان زلنسکی را در اوکراین متقاعد 

کنند تا فعلًا خویشتنداری از خود نشان دهند.«

تریبون

رئیس جمهور با بیان اینکه ایران مانعی برای گسترش 
همکاری های اقتصــادی و مراودات تجــاری با اقلیم 
کردستان ندارد، تصریح کرد: ما مرزهای طولانی میان 
دو طرف را فرصتی ارزشمند برای ارتقای سطح روابط 
می دانیم، اما امنیت اســاس و بســتر ضروری هر نوع 

همکاری و گسترش تعاملات است.
 ســید ابراهیم رئیســی در دیدار »نیچروان بارزانی« 
رئیس اقلیم کردســتان عــراق با بیان اینکــه روابط 
کردســتان با ایران بر پیوندهای تاریخی، ملی، دینی 
و فرهنگی استوار اســت، اظهار امیدواری کرد که این 
سفر به نقطه عطفی در ارتقای ســطح روابط سیاسی، 

امنیتی، اقتصادی و فرهنگی تبدیل شود.
رئیس جمهور با بیان اینکه عراق قوی و تقویت وحدت 
و انسجام در چارچوب عراق واحد همواره مورد اهتمام 
و تاکید جمهوری اســلامی ایران بوده اســت، گفت: 
حمایت های ایران از کردها چــه در زمان رژیم صدام، 
چه قتل عام حلبچه و حمله داعــش اثبات می کند که 
ایران پشتوانه ای بزرگ و دوست روزهای سخت عراق 

و کردستان است.

رئیســی با اشــاره بــه اینکه دولــت و ملت 
ایران، امنیت عراق را به مثابــه امنیت خود 
می شمارند، افزود: ما نسبت به حسن نیت و 
دوستی برادران عراقی و کرد خود اطمینان 
داریم، اما با توجه به کینه ورزی دشــمنان از 
جمله رژیم صهیونیســتی علیه ملت ایران، 
انتظار داریم دولت عراق و اقلیم کردســتان 

به طور مطلق از هرگونه سوء اســتفاده عناصر دشمن 
صهیونیســتی و عناصر ضد انقلاب از خاک این منطقه 

علیه ایران جلوگیری به عمل آورند.
رئیس جمهور ضمن قدردانــی از اقدامات دولت عراق 
و نیز اقلیم کردستان در اجرای مفاد توافقنامه امنیتی 
فیمابین، بر اجــرای کامل و دقیق ایــن توافق تاکید و 
تصریح کرد: خلع سلاح کامل و عدم حضور عناصر ضد 

انقلاب در خاک عراق یک ضرورت است.
رئیســی همچنیــن تاکید کــرد: ایران مانعــی برای 
گســترش همکاری های اقتصادی و مراودات تجاری 
با اقلیم کردســتان ندارد. ما مرزهای طولانی میان دو 
طرف را فرصتی ارزشــمند برای ارتقای ســطح روابط 

می دانیم، اما امنیت اســاس و بستر ضروری 
هر نوع همکاری و گسترش تعاملات است.

رئیس جمهور با تاکید بــر اینکه نباید اجازه 
دهیــم عناصر معانــد و بدخواهــان روابط 
دوستانه و صمیمی طرفین اخلالی در مسیر 
گســترش همکاری هــای فیمابیــن ایجاد 
کنند، اظهار داشت: نگاه مسئولان باید فراتر 
از بدخواهی بیگانــگان معطوف به طراحــی و اجرای 
راهکارهای توسعه روابط در مسیر تامین منافع متقابل 
میان ایران با عراق به طور عام و اقلیم کردستان به طور 

خاص باشد.
»نیچــروان بارزانی« نیــز در این دیدار ضمــن ابراز 
خوشــحالی از تجدید دیــدار خود با رئیــس جمهور 
کشــورمان، با بیان اینکه اشــتراکات دینی، تاریخی 
و فرهنگــی، در طول ســالیان متمادی همســایگی، 
پیوندهایی عمیق را میان دو طرف ایجاد کرده اســت، 
از جمهوری اســلامی ایران به عنوان دوست روزهای 
سخت و کشــوری که همواره در هنگام بروز مشکلات 
کنار عراق و اقلیم کردســتان بوده اســت، صمیمانه 

قدردانی کرد.رئیس اقلیم کردستان عراق با قدردانی از 
نقش شهید قاسم سلیمانی در امنیت و بقای کردستان 
تاکید کرد: شالوده عراق جدید و روابط امروز فیمابین 
برآمده از همکاری مبارک ایران و عراق است و لذا ایران 
برای ما صرفاً یک همسایه نیست. اگر انقلاب اسلامی و 
جمهوری اسلامی نبود، معلوم نبود حرکت کُرد امروز 
چه سرنوشتی داشــت. رعایت حرمت این همکاری ها 
و تعاملات خط قرمزی اســت که ما هرگــز از آن عبور 

نخواهیم کرد.
بارزانی با بیان اینکه مرزهای ایران و اقلیم کردســتان 
حتی در دوران کرونا نیز بســته نشد، گفت: انتظار ما از 
ایران آن است که همچنان برای رفع مشکلات در عراق 
و ساختن کشــوری آباد و پیشــرفته در کنار ما باشد. 
روابط گذشــته ما افتخارآمیز اســت و تلاش ما بر این 

است که آینده ای درخشان و بهتر از گذشته بسازیم.
رئیس اقلیم کردستان تصریح کرد: هیچ عقل سلیمی 
اجازه نمی دهد ما روابط با رژیمی را که امروز در بدترین 
موقعیت خود قرار دارد، بر روابط با کشــور قدرتمند و 

دوست ترجیح دهیم.

رئیس جمهوری

خریدار  اعتراضات دانشجویان در امریکا 
به فرصــت خوبی برای بایــدن و ترامپ، دو 
رقیب انتخابات ریاســت جمهوری امریکا 
تبدیل شــده تا هر کــدام از آنهــا، جنبش 
دانشــجویی را به کارزاری انتخاباتی علیه 

دیگری تبدیل کنند. 
 جو بایــدن و دونالد ترامپ هفته گذشــته 
بر ســر اعتــراض حامیان فلســطینی که 
در محوطه دانشــگاه های امریــکا رخ داد، 
موضع گیری هــای متفاوتی را بــا رویکرد 
انتخابــات ٢۰٢۴ نشــان دادنــد. در یک 
ســخنرانی روز پنجشــنبه در کاخ سفید، 
بایدن تلاش کرد تا با بیان متعادل نظراتش 
درباره اعتراضــات، از هرج و مرج بیشــتر 
جلوگیری کند. او اســتدلال کرد که ایالات 
متحــده باید به اعتــراض مســالمت امیز 
احترام بگذارد، در حالی که روشــن می کند 
»اعتراض خشونت امیز حمایت نمی شود.«

در مقابل رقیب انتخاباتی او ترامپ، هنگامی 
که در دادگاه نیویورک برای محاکمه حضور 
یافت با لحــن متفاوتی از ســرکوب پلیس 
در دانشــگاه کلمبیا، دانشــگاه کالیفرنیا، 
لس آنجلس و سایر کالج ها در سراسر کشور 
حمایت کرد. او در پیام خود یک گام فراتر از 
بایدن گذاشت و سرکوب پلیس را به عنوان 
“موضوعی زیبا برای تماشــا” ارزیابی کرد. 
همچنین ترامپ تلاش کرد تــا بایدن را به 
هرج ومرج و تخریب کالج ها متهم کند و در 
اظهارنظر تندی گفت: »اینهــا دیوانه های 
چپ رادیکال هســتند و اکنون باید متوقف 

شوند«

موج اعتراضات دانشــجویی، بایدن را با یک 
معضل مهم مواجه کرده است.

 در صورت اظهارنظر بایدن علیه اعتراضات 
و تشویق اقدامات رهبران دانشگاه و پلیس 
علیه دانشــجویان، او این ظرفیت را خواهد 
داشت تا رای دهندگان جوان را در انتخابات 
سرد کند و این موضوع، خطر عدم مشارکت 
حامیان دموکرات هــا در انتخابات را برای 
بایدن به همــراه خواهد داشــت. اما بایدن 
تلاش کرده تا اســتراتژی میانه ای را دنبال 
کند. او در ســخنرانی گفته »خشونت کافی 
است، اما از حق اعتراض مسالمت امیز دفاع 

کرد«.
 بایدن همچنیــن یهودســتیزی را که در 
برخــی از اعتراضات برجســته بود محکوم 
کــرد و در عین حال “اســلام هراســی” و 
تبعیض علیه امریکایی های عرب را محکوم 

کرد. او گفت:
»ما یک ملت اقتدارگرا نیســتیم که در آن 
مردم را ساکت کنیم یا مخالفان را سرکوب 
کنیم. ما یک کشور بی قانون هم نیستیم. ما 
یک جامعه مدنی هســتیم و نظم باید حاکم 

باشد.«
در این میان، دو مورد از مهم ترین اظهارات 
بایدن در رســانه های امریکا مــورد توجه 
افکارعمومی قرار گرفت. بایدن در پاسخ به 
این ســوال که ایا اعتراض دانشجویان، او را 
مجبور به تجدید نظر در سیاســت خود در 

قبال اسرائیل کرده است، پاسخ داد: نه.
و در پاسخ به این سؤال که ایا او معتقد است 
گارد ملی باید در اعتراضــات مداخله کند 

- همانطور که برخــی از جمهوری خواهان 
خواســتار ان هســتند - بایدن همچنین 

گفت: “نه”.
بایدن به معترضان با اســتفاده از انچه که او 
روش های “خشونت امیز” نامیده است، که 
شــامل یک پایش فیزیکی گسترده توسط 

پلیس است، هشدار داد.
او گفت: “بــرای اعتراضات مســالمت آمیز 
حق اعتراض وجــود دارد، اما حــق ایجاد 
هرج و مرج وجــود نــدارد.« او تاکید کرد: 
“خرابــکاری، تجاوز، شکســتن پنجره ها، 
بستن محوطه دانشــگاه، مجبور کردن لغو 
کلاس ها و فارغ التحصیلــی ... هیچ کدام از 
این ها اعتراضی مسالمت امیز نیست. تهدید 
مردم، ارعاب مردم، القــای ترس در مردم، 
اعتراض مســالمت امیز نیست. این خلاف 

قانون است، “
بایدن گفــت »مخالفت برای دموکراســی 
ضروری اســت، اما مخالفت هرگز نباید به 
بی نظمی منجر شود. من درک می کنم که 

مردم احساســات قوی و اعتقــادات عمیق 
دارند. در امریکا، ما به حق احترام می گذاریم 
و از حق محافظت می کنیم تا آنها این را بیان 
کنند. اما این بدان معنا نیست که همه چیز 
می رود. این کار باید بدون خشــونت، بدون 
تخریب، بدون نفــرت و در چارچوب قانون 

انجام شود.«

جمهوری خواهان و دموکرات ها به 
دنبال چه هستند؟

هماننــد اعتراضات جورج فلوید در ســال 
٢۰٢۰، ترامــپ و جمهوری خواهــان بــه 
اعتراضــات طــرف دار فلســطینی ها در 
محوطه دانشــگاه اشــاره کرده اند تا بایدن 
و دموکرات ها را مدیون چپ افراطی نشــان 
دهند. به عبارت دیگــر ترامپ و جمهوری 
خواهان با متهــم کردن بایدن بــه انفعال 
در برابــر چپ های افراطی، تــلاش کردند 
هواداران راست گرای آنها را از بایدن دلسرد 

کنند.
مایــک جانســون، ســخنگوی مجلــس 
نمایندگان نیز، هفته گذشــته به دانشگاه 
کلمبیا ســفر کرد تا اعتراضات را به سمت 
کمپین جمهوری خواهان به دســت اورد، 
در حالی که دیگر جمهوریخواهان مجلس 
نمایندگان، به دانشــگاه جورج واشــنگتن 

سفر کرده بودند.
بایــدن پیش تر جنبــش دانشــجویی را 
“اعتراضات یهودی ســتیزانه” و “کســانی 
که نمی دانند چه اتفاقی برای فلسطینی ها 
می افتــد” توصیــف کــرده بــود. ناظران 

سیاسی در امریکا هشــدار دادند که ممکن 
است دانشــجویان و به تبع آن اقشار جوان 
به بایــدن رای ندهنــد و بســیاری از رای 
دهندگان جوان نیز ممکن اســت نسبت به 
دموکرات ها دلســرد شــوند. این در حالی 
اســت که اعتراضات در محوطه دانشگاه به 
جنگ حامیان اســرائیل و حمــاس تبدیل 
شــده اســت. این همان فرصتی بود که به 
ترامپ اجازه داد تا یک بار دیگر دیدگاه های 
رادیکال خــود را به عنــوان رئیس جمهور 

مطرح کند.
کارشناســان سیاســی معتقدنــد یکی از 
مهم ترین ریشه های اعتراضات آن است که 
بایدن و دستیاران او برای ماه ها از آغاز جنگ 
غزه، انتقاد گروه های عــرب امریکایی را به 
دلیل حمایت از اسرائیل، قبول نمی کردند 
و شــنوای آن نبودند. ایــن در حالی بود که 
هزاران غیرنظامی فلســطینی در واکنش 
اســرائیل به حمله ۷ اکتبر حماس، کشته 

شدند.
در همین حال، ترامــپ در هفته های اخیر 
تلاش کرده تــا با مصاحبه هایش، شــکاف 
بیشــتری بین بایدن و رای دهندگان عرب 
امریکایی ایجاد کنــد. او حتی در ٢۳ اوریل 
در دادگاه منهتن به خبرنــگاران گفته بود 
که بایدن “دوســت جهان عرب نیســت”. 
این همان نکته ای اســت که کارشناسان به 
آن اذعان می کنند ترامــپ، طبق معمول، 
تفاوت های ظریــف دیپلماســی را نادیده 
می گیرد و در حمایت از اقدامات اســرائیل 

تندروی می کند.

رئیسی در دیدار رئیس اقلیم کردستان عراق:دولت عراق و اقلیم کردستان مانع استفاده از خاک این منطقه علیه ایران شوند

خریدار  رهبر انقلاب در دیدار کارگزاران 
حج فرمودند: آنچه که امــروز در غزه اتفاق 
می افتد شاخص عظیمی است که در تاریخ 

می ماند و راه را نشان خواهد داد.
 رهبــر معظم انقــلاب اســلامی در دیدار 
مسئولان و کارگزاران حج و جمعی از زائران 
بیت الله الحرام، ذکر پــروردگار و »وحدت و 
ارتباط مســلمانان« را دو عنصر بسیار مهم 
معنــوی و اجتماعی فریضه حــج خواندند 
و با اشــاره به حادثه عظیم غــزه و جنایات 
رژیم خون آشــام صهیونیستی گفتند: حج 
امســال در پرتو آیات قرآن کریم و یاد و نام 
مبارک حضرت ابراهیــم )ع(، باید فراتر از 
هر سال، حج برائت از این دشمن جنایتکار 

مسلمانان و حامیان آن باشد.
رهبر انقلاب اسلامی حج را در جنبه مادی 
و معنوی، فریضه ای چند بعدی برشمردند 
و افزودنــد: در بعُــد درونــی و باطنی، ذکر 
پروردگار به عنوان »منشاء حقیقی زندگی 
و عــزم و اراده و تصمیم گیری های فردی، 
اجتماعــی و ملــی«، نکته برجســته همه 

مراحل و مواقف حج است.
ایشــان در همین زمینه به زائــران بیت الله 
تاکید کردند: در حج متوجه مواردی باشید 
که در هیچ جای دیگر نیســت مانند کعبه، 
مســجدالحرام و طواف و زیــارت نبی اکرم 
)ص(؛ وگرنه بازار و اجناس در همه جا وجود 

دارد.
رهبر انقلاب نکته برجسته ی بعُد اجتماعی 
حج را وحدت و ارتباط مسلمانان با یکدیگر 
برشمردند و گفتند: فلســفه دعوت الهی از 
همه مردم برای حضور در مکانی مشــخص 
و در ایامی مشــخص، آشــنایی مسلمانان 
بــا یکدیگــر و همفکــری و تصمیم گیری 
مشترک اســت تا نتایج مبارک و عینی حج 
نصیب عالم اســلام و همه بشریت شود که 
اکنون دنیای اسلام در زمینه تصمیم گیری 

مشترک، خلاء بزرگی دارد.

ایشــان نادیده گرفتن تفاوت های ملیتی، 
مذهبــی و قومــی را مقدمــه لازم وحدت 
دانستند و افزودند: اجتماع عظیم، یکدست 
و یک شــکل پیروان همه مذاهــب و فرق 
اســلامی از همه ملیت ها، نمــود بارز وجه 

سیاسی-اجتماعی حج است.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای افزودنــد: 
البته ضــرورت عبور از تفاوت ها و مســائل 
تفرقه انگیز مخصوص حج نیست و در آیات 
متعدد قرآن بر وحدت و همدلی مسلمانان 

تاکید شده است.
رهبر انقلاب با اشــاره به اینکه فریضه حج 
باید مشحون از نام مبارک حضرت ابراهیم 
و تعالیــم آن پیامبــر بزرگ باشــد، برائت 
از دشــمنان دین خــدا را از جملــه تعالیم 
ارزشــمند ابراهیمی خواندنــد و گفتند: از 
ابتدای انقلاب، برائت یــک رکن جاری در 
حج بوده است اما امسال و با توجه به حوادث 

عظیم و عجیب غــزه که بیش از همیشــه 
چهره خون آشــام مجموعه ی برخاســته 
از تمدن غربی را آشــکار کرده اســت، حج 

امسال به صورت ویژه حج برائت است.
حضرت آیت الله خامنــه ای حوادث کنونی 
غــزه را شــاخصی مانــدگار بــرای تاریخ 
دانستند و افزودند: حملات وحشیانه سگ 
هار صهیونیســتی از یک طرف و مقاومت و 
مظلومیت مردم غزه از طرف دیگر در تاریخ 
می ماند و راه را به بشــریت نشــان می دهد 
که بازتاب شگفت انگیز و بی ســابقه آن در 
جوامع غیرمســلمان و دانشگاه های آمریکا 
و بعضی کشــورهای دیگر، از نشانه های این 

تاریخ سازی و شاخص سازی است.
ایشــان در تبیین وظیفه امت اســلامی در 
قبال فجایع غزه در فرصــت حج ابراهیمی، 
به نمونه های متعدد قرآنی از سیره حضرت 
ابراهیم )ع( اشــاره کردند و گفتند: ابراهیم 

)ع( جــزو پیامبرانی اســت کــه دل رئوف 
و بســیار مهربانــی دارد اما همیــن پیامبر 
الهی در مقابل دشــمنان ظالم و ستیزه گر 
به شــدت اظهار برائت و بــه صراحت اعلام 

دشمنی می کند.
رهبر انقلاب با اشــاره به آیــات قرآنی که 
دوستی با دشمنان ستمگر را هم کاملًا نهی 
می کند، رژیم صهیونیستی را مصداق کامل 
دشمنی با مســلمانان و آمریکا را همدست 
این رژیم خواندنــد و افزودنــد: اگر کمک 
آمریکا نبود آیا رژیم صهیونیســتی قدرت و 
جرأت این رفتار وحشیانه با مردم مسلمان 

و زنان و کودکان را داشت؟
حضرت آیت الله خامنــه ای افزودند: عامل 
قتل مسلمانان و آواره کردن آنها و پشتیبان 
آن، هر دو ظالم هستند و طبق صریح قرآن 
اگر کسی با آنها دست دوســتی بدهد او نیز 
ظالم و ســتمگر و مشــمول لعنت خداوند 

است.ایشان با توجه به شرایط کنونی جهان 
اسلام، رویکرد ابراهیمی به حج یعنی برائت 
آشــکار در مقابل دشــمنان را ضروری تر 
از همیشــه خواندند و گفتند: بر این اساس 
حجاج ایرانی و غیر ایرانی باید بتوانند منطق 
قرآنی در پشــتیبانی از ملت فلسطین را به 

همه دنیای اسلام منتقل کنند.
حضرت آیــت الله خامنــه ای افزودند: البته 
جمهوری اســلامی منتظر دیگران نمانده 
و نمی ماند اما اگر دســت های قوی ملت ها 
و دولت های اســلامی به کمک و همراهی 
بیاید، حالت رقت بار ملت فلســطین ادامه 

پیدا نخواهد کرد.
ایشــان با تشــکر از خدمات و فعالیت های 
بعثه و ســازمان حج و ســایر دستگاه های 
خدمات رســان در برگزاری حــج، خطاب 
به آنان تأکید کردند: برای آســایش حجاج 
ایرانی و انجام حج مبرور و مقبول به گونه ای 
برنامه ریــزی کنیــد که فاصلــه بین وضع 

موجود و مطلوب برطرف شود.
در ابتــدای این دیــدار، حجت الاســلام و 
المسلمین ســیدعبدالفتاح نواب نماینده 
ولی فقیه در امور حج و زیارت و سرپرســت 
حجاج ایرانی در سخنانی، شعار حج امسال 
را »حج؛ قرآن محوری، همدلی و اقتدار امت 
اسلامی و دفاع از فلســطین مظلوم« خواند 
و گفت: حج ابراهیمی بســتری برای تعلیم 
خودســازی و همچنین مبارزه با طواغیت 

بیرونی و دفاع از مظلومان است.
آقای سید عباس حســینی رئیس سازمان 
حج و زیــارت نیز با اشــاره به تشــرف ۸۷ 
هزار و ۵۵۰ نفر زائر ایرانی به حج امســال، 
از برنامه هــا و فعالیت های این ســازمان در 
زمینه افزایش کیفیت خدمات بهداشــتی، 
اســکان، تغذیه و حمل و نقــل و همچنین 
راه اندازی عمره مفرده پس از ٩ سال توقف و 
امکان بهره مندی مشتاقان زیارت خانه خدا 

گزارش داد.
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معاون سازمان بورس خبر داد
 لیست سهامداران مشکوک در سقوط بورس 

به دادسرا ارسال شد
معاون ســازمان بــورس و اوراق بهــادار اعلام کرد: در زمینه ســقوط 
شاخص بورس، به لیست مشکوک از افراد با اطلاعات نهانی رسیده ایم 
و این اطلاعات به دادســرا ارسال شــده، اما تخلف آنها هنوز ثابت شده 

نیست.
 سال گذشــته ۱۷ اردیبشهت بازار سرمایه ســقوط کرد و شاخص کل 
بورس با بیش از ٩۰ هزار واحد نزول، به کانــال دو میلیون و ۴۰۰ هزار 
واحد ریزش کرد. در این میان مباحثی مبنی بر اینکه این ریزش پشت 
پرده ای داشــته و افزادی با اطلاعات نهانی خرید و فــروش کرده اند، 

مطرح شد که این موضوع در سازمان بورس پیگیری شد.
در این زمینه رضا عیوضلو در نشســتی خبری این رخدادها را بررسی 
و اعلام کرد: به لیســت مشــکوک افراد با اطلاعات نهانی رسیده ایم اما 

تخلف آنها هنوز ثابت شده نیست. 
وی افزود: لیســت افرادی که بیشترین فروش را داشــته بررسی و بالغ 
بر ٢۴۰۰ شخص حقیقی و حقوقی شناسایی شــدند. بعد از فیلترهای 
مختلف به لیســت ۵۰۰ نفره رســیدیم و با بررســی الگوی معاملاتی 
اشخاصی که بیشترین فروش را داشتند به لیست ۴۰ نفره دست یافتیم 
که مشکوک به استفاده از اطلاعات نهانی بودند و در پایان اطلاعات این 

۴۰ کد به دادسرا ارسال شد.
معاون ســازمان بورس اظهار کرد: ما به لیســت مشــکوک از افراد با 
اطلاعات نهانی رســیدیم اما تخلف آنها قطعی نیســت. در همکاری با 

مراجع قضایی به دنبال رسیدگی برای این موضوع هستیم.

وزیر راه و شهرسازی عنوان کرد
 ساخت ۱۲۸ هزار مسکن مهر بدون

 آورده متقاضیان
وزیر راه و شهرسازی از ساخت ۱٢۸ هزار و ۵۰۰ مسکن مهر بدون یک 
ریال آورده متقاضیان و وام بانکی خبر داد و گفت: هزینه آماده ســازی 

زمین را بعد از مردم می گیریم.
مهرداد بذرپــاش وزیر راه و شهرســازی بــا بیان این کــه مهم ترین 
مولدسازی تاریخ حوزه مســکن در حال روی دادن است، گفت: ۱٢۸ 
هزار و ۵۰۰ واحد مسکن مهر در حال ساخت است که برای این پروژه ها 
یک ریال متقاضی واریز نکرده و هیچ وام بانکــی ندارند. هیچ ریالی در 
بودجه به ایــن پروژه ها تخصیص داده نشــده اما تمامــی آنها به پایان 

رسیده است.
وی افزود: عملیات آماده سازی پروژه های واحدهای مسکونی در حال 
انجام است و در اراضی شــهری و روســتایی بیش از ۱۰۰ هزار هکتار 

زمین در مدار آمده است.
وی با بیان این کــه هزینه های عملیات آماده ســازی اراضــی باید از 
افراد گرفته شــود، گفت: ۸۰ تا ٩۰ درصد از این هزینه ها از افراد گرفته 

نمی شود و آن را به سال های آتی انتقال می دهیم.

وزیر راه و شهرســازی بیان کرد: گلوگاه اصلی ما در حال حاضر تأمین 
منابع مالی است که بخشی از آن شــبکه مالی و بانکی کشور است. سال 
گذشته نسبت به سال قبل عملکرد بانک ها بهتر بود اما فاصله هزینه ها 
با پرداختی ها بســیار است و امســال نیاز اســت که بانک ها همکاری 

بیشتری داشته باشند.
بذرپاش با اعلام این که در حوزه صنعت شهرها تفاهم نامه ساخت ۱۴۰ 
هزار واحد مسکونی امضا شده است از هدف گذاری تأمین یک میلیون 
زمین روســتایی خبر داد و اضافه کرد: تاکنــون ۶۷۰ هزار قطعه زمین 
تأمین شده و امیدواریم تا تابستان یک میلیون زمین روستایی را تأمین 

کنیم.

وی دور تند گرانی افتاد و ر بازار خودر
بازار خــودرو در اولیــن روز معاملاتی هفته، افزایش ۵ تــا ٢۰ میلیون 

تومانی قیمت ها را تجربه کرد.
 آن طور که گزارش ها نشــان می دهد، پرایــد SE ۱۵۱ مدل ۱۴۰۳ در 
بازار خودرو بــا افزایش بدون تغییــر به قیمت ۳۵۰ میلیــون تومان و 
پراید SE ۱۵۱ مدل ۱۴۰٢ نیز به قیمت ۳٢۵ میلیون تومان به فروش 

می رود.
در این میان، قیمت پــژو ٢۰۶ تیپ ۳ پانوراما مــدل ۱۴۰٢ در بازار ٢ 
میلیون تومان کاهش یافته و ۶۵۸ میلیون تومان قیمت خورده اســت. 
پژو ٢۰۷ دنده ای مــدل ۱۴۰۳ هم با کاهش ۵ میلیــون تومانی، ۸۰۰ 
 TU۵P میلیون تومان به فروش رفت. اما پــژو ٢۰۷ پانوراما اتوماتیک
مدل ۱۴۰۳ بــا کاهش ۱۰ میلیون تومانی، یک میلیــارد و ۷۰ میلیون 

تومان به فروش رفت. 
پژو ٢۰۷ تیپ ۵ مدل ۱۴۰٢ بــدون تغییر، ۷۱۰ میلیون تومان قیمت 
پیدا کرد. اما پژوپارس ELX-TU۵ مدل ۱۴۰٢ با افزایش ۵ میلیون 
تومانی، به قیمت ۸۴۰ میلیــون تومان رســید. پژوپارس LX مدل 
۱۴۰٢ اما با افزایــش ۵ میلیون تومانی، ۸۶۰ میلیــون تومان قیمت 

پیدا کرد.
بنا به این گزارش، تارا اتوماتیک V۲ مــدل ۱۴۰۳ در بازار با افزایش ۵ 
میلیون تومانی به قیمت ٩۸۰ میلیون تومان و تــارا دنده ای V۱ مدل 
۱۴۰۳ با افزایش ۵ میلیون تومانــی، ۸٢۰ میلیون تومان قیمت خورده 

است.
گزارش ها از بــازار خودرو نشــان می دهد دناپــلاس اتوماتیک توربو 
آپشنال مدل ۱۴۰۳، با افزایش ٢۰ میلیون تومانی یک میلیارد و ۱٩۰ 
میلیون تومان قیمت خــورد. دناپلاس اتوماتیک توربو آپشــنال مدل 
۱۴۰٢ اما ٢۰ میلیون تومان افزایش قیمت داشته و یک میلیارد و ۱۰۰ 

میلیون تومان قیمت خورده است.
راناپلاس مــدل ۱۴۰۳ در حــدود ۵ میلیون تومان گران شــد و ۶۵۰ 
میلیون تومان قیمت پیدا کرد. راناپلاس مدل ۱۴۰٢ در بازار با افزایش 

۵ میلیون تومانی، ۶٢۰ میلیون تومان به فروش رفت. 
همچنین ســاینا S دنده ای بنزینی مدل ۱۴۰۳ در بازار با افزایش ۵ 
میلیون تومانی ۴۴۵ میلیون تومان و ســاینا S دنده ای بنزینی مدل 
۱۴۰٢ هم با افزایش ۵ میلیون تومانــی ۴۱۵ میلیون تومان قیمت 
خورده است. اما سمند ســورن پلاس EF۷ دوگانه سوز مدل ۱۴۰۳ 
در بازار با افزایش ۵ میلیــون تومانی ۸٢۵ میلیــون تومان فروخته 

شد. 
شــاهین G اتومات CVT مدل ۱۴۰۳ هم با افزایش ۵ میلیون تومانی، 
۸۵۵ میلیون تومــان قیمت پیدا کرد. شــاهین G اتومات CVT مدل 
۱۴۰٢ در بــازار با افزایش ۵ میلیــون تومانی به قیمــت ۸۱۵ میلیون 
تومان رسیده اســت. همچنین کوییک GX L دنده ای مدل ۱۴۰۳ به 
قیمت ۴۵۰ میلیون تومان به فروش رفت. کوییک GX L دنده ای مدل 

۱۴۰٢ هم به قیمت ۴٢۵ میلیون تومان رسید.

بازار

طبق گزارش مرکز پژوهش های مجلــس، با توجه به 
اینکه زمین تبدیل به کالای ســرمایه ای شده، خرید 
زمین در شــهرک های صنعتــی در موارد بســیاری، 
با هدف ســوداگری و احتکار زمین و نــه تولید صورت 
گرفته اســت.مرکز پژوهش های مجلس در گزارشی 
تحت عنوان »آسیب شناســی شهرک های صنعتی در 
ایران« موانع کســب و کار در شــهرک های صنعتی را 

بررسی کرده است.
بر اساس این گزارش، بســیاری از مشکلات واحدهای 
صنعتی مستقر در شــهرک های صنعتی با واحدهای 
تولیدی بیرون از شهرک های صنعتی هم پوشانی دارد، 
اما برخی مشــکلات نیز مختص به واحدهای صنعتی 
مستقر در شهرک های صنعتی اســت. در این گزارش 
بیشــتر بر موانع کســب و کارها در مرحله راه اندازی 
متمرکز شــده و بر این اســاس مشــکلات مربوط به 

تأمین زمین مورد نیاز و تمهیدات و امکانات 
زیرساختی مورد توجه قرار گرفته است.

تأمین برق هم در مرحله راه اندازی کســب 
و کار و هم در طــول دوره فعالیت بنگاه ها در 
شــهرک های صنعتی، از جملــه مهم ترین 
معضلات به شــمار می رود. معضلات مربوط 
به تأمین برق نه فقــط راه اندازی واحدهای 

صنعتی را معطل نگه داشته، بلکه واحدهای فعال را نیز 
با چالش های پرشــماری مواجه ساخته است. به دلیل 
ارتباط بین زیر ساخت های لازم برای تأمین گاز و برق، 
مشکلات مربوط به تأمین برق، برای زیرساخت گاز نیز 

صدق می کند.
گفتنی اســت هــر ســال معمــولاً در فصــل گرما، 
شــهرک های صنعتی با قطعی برق مواجه می شدند و 
درخواســت همیشــگی تولیدکنندگان این است که 

قطعی برق با برنامه ریزی و اعلام قبلی باشد 
تا به تولید آســیب نزند. به همیــن دلیل در 
سال های اخیر شهرک های صنعتی به دنبال 
تأمین بخشــی از برق مورد نیاز شهرک ها از 

طریق نیروگاه های مقیاس کوچک بوده اند.
همچنین مرکز پژوهش های مجلس معتقد 
اســت که محدودیت های زیســت محیطی 
در برخی از اســتان ها، به ویژه در اســتان های تهران و 
مرکزی موانــع متعددی هم در مرحلــه آغاز فعالیت و 
هم در حین فعالیت و مرحله توسعه کسب و کار ایجاد 
کرده اســت.با این حال این گزارش تاکید می کند که 
بسیاری از نقصان ها و موانع کسب و کارهای مستقر در 
شهرک های صنعتی، به نبود سیاست گذاری زمین در 
ایران بازمی گردد و این نقصان یکی از عوامل اصلی فلج 
شدن کل تولید است. از جمله در شهرک های صنعتی 

در حال حاضر، زمین به یک کالای ســرمایه ای تبدیل 
شده، نه کالای مصرفی و در این وضعیت صنعتگر یا هر 
فرد دیگر با هدف صرف خرید زمین و کسب سود آتی از 
فروش زمین، اقدام می کند و نه با انگیزه تولید؛ به ویژه 
آنکه در حال حاضر در ایران می تــوان بدون پرداخت 
مالیــات یا عــوارض زمین ها را در شــهرک صنعتی با 

اهداف سوداگرانه احتکار کرد و به فروش رساند.
بدین ترتیب، خرید زمین در شــهرک های صنعتی در 
موارد بســیاری، با هدف ســوداگری زمین و نه تولید 
صورت گرفته است. اصلاح سیاســت زمین، مستلزم 
تغییر اساسی رویکردها و نگرش ها در این حوزه است. 
این رویکرد و اصلاحات شــامل طیف گســترده ای از 
قوانین، مقررات و رویه ها در موضوعات قیمت گذاری، 
تخصیص زمین، فروش یا اجاره و نــوع بهره برداری و 

غیره را در بر می گیرد.

 رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران 
گفت: پیگیری شعار ســال یکی از محورهای اصلی در 
اتاق ایران اســت و برگزاری همایش هــای مختلف در 

استان ها یکی از مسیرهای تحقق است.
 »صمد حســن زاده« در نشســت خبری دومین دوره 
رویداد بین المللی ســرمایه گذاری و توســعه کشــور 

)کرمان آیدکــس ٢۰٢۴(، افــزود: جهــش تولید با 
مشارکت مردم که شعار ســال جاری است تکالیفی را 
برای فعالان بخش خصوصی ایجاد کرده و برای تحقق 
آن و همچنین اجرای برنامه هفتم توســعه اقداماتی را 
در نظر گرفته ایم.وی تاکید کرد: تقریباً همه اتاق های 
بازرگانی کشور بحث توســعه اقتصادی برای کشور را 

به کار گرفته اند و همایش کرمــان آیدکس ٢۰٢۴ نیز 
در راستای اجرای همین برنامه ها است.به گفته رئیس 
اتاق بازرگانی ایران، هفته گذشــته همایش توســعه 
سرمایه گذاری در اصفهان برگزار شد که هم برای این 
استان و هم برای کشــور عایدی زیادی در حوزه تامین 
سرمایه داشت.حســن زاده تاکید کرد: ظرفیت استان 

کرمان بسیار زیاد است و از جمله استان های اقتصادی 
کشور محسوب می شــود، از این رو پیش بینی می شود 
توسعه سرمایه گذاری نتیجه برگزاری این همایش در 
پهناورترین استان کشور باشــد.وی افزود: در آیدکس 
٢۰٢۴ مسئولان و تجار کشورهای آفریقایی و آسیایی 

حضور خواهند داشت.

زمین

اتاق

 فاطمه جوادی  رئیس کمیسیون معدن و 
صنایع معدنی اتاق ایران به دولت پیشنهاد 
داد تا در قبال دریافــت ارز صادرکنندگان 
به نــرخ نیمایی، مواد اولیــه و تجهیزات آن 
را بدون صف انتظار با همــان نرخ ارز تامین 

کند.
 بهرام شــکوری، رئیس کمیسیون معدن و 
صنایع معدنی اتاق ایران با اشــاره به الزام 
به عرضه ۱۰۰ درصــدی ارز فولادی ها در 
سامانه نیما مطابق با تصمیم وزارت صمت 
در اواخر سال گذشته گفت: تصمیم دولت 
بــرای الــزام تولیدکنندگان فــولادی به 
عرضه ارز در ســامانه نیما، عملا بســیاری 
از صادرکنندگان را با کندی و بی انگیزگی 
مواجه کرده است، چراکه صادرکننده باید 
ارز حاصــل از صادرات خــود را با اختلاف 
فاحش با بازار آزاد، در اختیار بانک مرکزی 
قرار دهد و بعد از آن، بــرای دریافت همان 
ارز به منظور واردات مواد اولیه و ماشــین 
آلات، مجــدد در صف تخصیــص ارز باقی 
بماند که بر این اســاس پیشنهاد ما این بود 
که ما ارز را به دولت بــه نرخی که تایید می 
کند تحویل دهیم و بــدون ماندن در صف 
انتظــار، ارز را با همان نرخ بــرای واردات 
ماشین آلات، تجهیزات تولید و مواد اولیه 
بدون در صف انتظار ماندن دریافت کنیم؛ 
موضوعی که اگرچه بســترهای قانونی آن 
فراهم اســت، اما عملا اجرایی نمی شود؛ 
چراکه صادرکننده می توانســت بر مبنای 
قانــون، ارز خــود را بــرای واردات خود 

استفاده کند.
وی بــا بیــان اینکــه صادرکنندگانی که 
واحدهای تولیدی دارنــد، عملا در حال 
حاضر در صــف تخصیــص ارز منتظر می 
ماند و موفــق به دریافت ارز نمی شــوند؛ 
ضمن اینکه اگــر ارز هــم در اختیار آنها 
قرار بگیرد، بســیار محدود بوده و طبیعی 
اســت که با این نوع از حکمرانی، صادرات 
یا توسعه پیدا یا رشــد آن محدود خواهد 
بــود؛ ایــن در حالی اســت که مــا برای 

بخش معدن، رشــد ۱۳ درصدی صادرات 
را متصور هســتیم که باید بســترهای آن 

فراهم شود.
شــکوری با اشــاره به افزایش عوارض مواد 
معدنی افزود: چنین اقداماتی ســد کردن 
راه صــادرات اســت، وقتی یــک عوارض 
ســنگینی تحت هر عناوینی وضع می شود 
عملا صادرکنندگان دیگــر انگیزه ای برای 
صادرات ندارند؛ البته در این راستا پیگیری 
های زیادی انجام شــده ولی بــه نتیجه ای 

نرسیده ایم و اکنون این عوارض سنگین به 
معنای توقف صادرات است.

وی اظهار داشــت: اگر می خواهیم کشور 
در سال جهش تولید با مشارکت مردمی 
توسعه پیدا کند باید نظر فعالین اقتصادی 
را جویا شویم؛ به این معنا که وقتی همین 
فعالین اقتصــادی نمی تواننــد تولید و 
صادرات کننــد و سودشــان را متاثر و به 
زیان می کشــانند، مردم با چــه امیدی 
بیاینــد و پولشــان را بدهنــد و فعالیت 

اقتصادی را آغاز کنند؟
شــکوری گفت: اگر تغییرات مثبت به نفع 
صادرات در آیین نامه ها و دســتورالعمل ها 
صورت نگیــرد، تولیدکننــده تولید خود را 
توسعه نمی دهد و همه ســعی می کنند از 
فعالیت اقتصادی خودشان خارج شوند؛ در 
چنین شرایطی دیگران چه انگیزه ای دارند 

که وارد مشارکت شوند.
رئیس کمیســیون معدن و صنایع معدنی 
اتاق ایران در پاسخ به این سوال که نتیجه 
پیگیری های شــما چه بــوده، گفت: قبل 
از سال جدید که بخشــنامه بانک مرکزی 
صادر شده بود با آقای لطفی زاده در وزارت 
صمــت توافقاتی صــورت گرفــت بر این 
مبنا کــه صادرکنندگان تعهــد بدهند ارز 
صادراتی را به ســامانه نیما تحویل دهند و 
در مقابل دولت هم برخــی موانع همچون 
عوارض صادراتی را بردارد و در عین حال، 
۱۵ درصد ارز هم بــه خود صاحبان صنعت 
برای هزینه های نقل و انتقال و هزینه کرد 
در نمایشگاه داده شود و از رفع تعهد ارزی 

معاف باشد.
شکوری تصریح کرد: پیشنهاد سوم هم این 
بود که گفتیم وقتی صادرکننده ارز را با ۴۰ 
هزار تومان به شما می دهد، دولت هم بدون 
در صف ماندن،ارزی کــه را برای مواد اولیه، 
تجهیزات و ماشــین آلات مورد نیاز اســت 
را با ارز ۴۰ هزار تومان بدهــد. این موضوع 
تقریبا پذیرفته شــد ولی در عمل اجرای آن 

به تعویق افتاده است.

پشت پرده خرید زمین در شهرک های صنعتی؛ به نیت احتکار زمین می خرند!

برنامه های اتاق بازرگانی برای تحقق مشارکت مردم در تولید

مدیرعامل مرکز ملی شماره گذاری کالاها:

۷.۵ میلیون کالا  ایران کد گرفتند
خریــدار   مدیرعامــل مرکــز ملــی 
شــماره گذاری کالاها و خدمات با اشاره به 
اینکه تــا کنون ۷.۵ میلیون کالا در کشــور 
 GS۱ بــر اســاس اســتاندارد بین المللی
کدگذاری و شناســایی شــده، از طراحی 
ســامانه ای در آینده نزدیک خبر داد که در 
آن، نظرات مردم دربــاره کالاها و خدمات 
مختلف ثبت شده و در دسترس عموم قرار 
می گیرد. مهدی مظهری، نایب رئیس هیات 
مدیره و مدیرعامل مرکز ملی شماره گذاری 
کالاها و خدمات ایران موســوم به ایران کد 
)بارکد( در گفت وگو بــا خبرنگار اقتصادی 
ایرنا، اظهار داشت: مرکز ملی به نمایندگی 
از ســازمان جهانی GS۱ که یک ســازمان 
بین المللــی در حــوزه کدگــذاری کالا و 
خدمت اســت، فعالیت می کند. هر کالایی 
که بخواهد در زنجیــره تامین و به خصوص 
زنجیره فروش آن کالا وارد شــود قطعاً باید 

شناسایی و کدگذاری شود.
وی افزود: مرکز ملی ٢۸ سال پیش با هدف 
صادرات و اینکه در زبان مشــترکی که این 
اســتاندارد در حــوزه کالا و خدمات ایجاد 
می کند، بتواند در کشــور فعالیت کند، این 
نمایندگی را در حوزه کدینگ از ســازمان 

GS۱ دریافت می کند.
مدیرعامل مرکز ملی شــماره گذاری کالاها 
و خدمات گفــت: این اســتانداردها اکنون 
به یک زبان مشــترک بین تولیدکنندگان 
و خدمات دهندگان تبدیل شــده اند؛ یعنی 
به این نحو که اگر کالایی در کشــور تولید 
و شناسایی می شــود و با پیش شماره ۶٢۶ 

متعلق به ایران شماره گذاری شود. این کالا 
در کشور مقصد نیازی به بارکد کردن ندارد. 
در فروشــگاه های زنجیره ای کشور مقصد 
قابلیت توزیع فروش و شناسایی دارد؛ چون 
یک بارکــد بین المللی روی آن درج شــده 
اســت.مظهری تاکید کرد: پس می توانیم 
بگوییم که هــر کالایی کــه بخواهد صادر 

شود، باید بارکد بین المللی داشته باشد.

130 هزار تولیدکننده کشور 
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وی ادامــه داد: تاکنون در کشــور چیزی 
حــدود ۷.۵ میلیــون کالا را شناســایی و 
کدگــذاری کرده ایم. می تــوان گفت تمام 
کالاهایــی که صادر می شــود یــا حتی در 
فروشگاه های زنجیره ای به فروش می رسد، 
با پیش شــماره ۶٢۶ کدگذاری شده است. 
اگر الان به یک فروشــگاه زنجیره ای بروید 
و بخواهید کالایــی را خریداری کنید، قطعاً 
بارکد بین المللی جی اس وان روی آن درج 

شده است.
مدیرعامل مرکز ملی شماره گذاری کالاها و 
خدمات گفت: بنابراین یکی از الزامات فنی 
که در ۱۵۰ کشــور دنیا اســتفاده می شود، 
استاندارد GS۱ است که خوشبختانه ایران 
هم در این حوزه بســیار فعال است و ۱۳۰ 
هزار تولیدکننده کشــور در بانک اطلاعاتی 
ما حضور دارند و کالاهای خود را کدگذاری 

کرده اند.
مظهری اظهار کــرد: به عنــوان نمونه در 
حوزه اوراســیا اگر صادرکننده ای بخواهد 

کالایش را وارد کشــورهای حوزه اوراســیا 
کند، قطعاً باید کدهای GS۱ را داشته باشد. 
حتی بعضــی از محصولات کشــاورزی که 
می خواهد وارد حوزه اوراســیا شود بایستی 
مــزارع آن و تولیدکننده و کشــاورز آن هم 
شناســایی شــود. این اطلاعات در کدهای 

GS۱ قابلیت شناسایی دارد.

امضای تفاهم نامه با انجمن فولاد، 
ایمیدرو برای طراحی سامانه عرضه 

و تقاضا
وی بیان کــرد: علاوه بر ایــن در مرکز ملی 
شــماره گذاری کالا و خدمــات در حــوزه 
فــرش الان فرش هــا را داریم با شناســه 
بین المللی شناســنامه دار می کنیم؛ یعنی 
فرش دســتبافتی که الان تولید می شــود، 
با کد بین المللی شناســه گذاری شــده و 
امکان صادرات پیدا می کند. این کدگذاری 
به زودی به عنــوان الزام تعیین می شــود. 
همچنین در حوزه گوهرسنگ ها این اتفاق 

افتاده بــه نحوی که الان ســامانه ای ایجاد 
شــده که برای گوهرســنگ ها سنگ های 
زینتــی و تزیینــی هــم شناســنامه و کد 
بین المللی صادر شود.مدیرعامل مرکز ملی 
شــماره گذاری کالاها و خدمات گفت: یک 
اتفاق بســیار خوشــایند در مرکز ملی رقم 
خورده و یــک تفاهم نامه بــا انجمن فولاد 
ایران، ایمیدرو و مرکز ملــی برای طراحی 
یک ســامانه عرضه و تقاضا امضا شده که در 
آن تولیدکننــدگان، تولیدات خود را عرضه 

کنند و متقاضیان هم شناسایی شوند.

کدگذاری یک میلیون و 500 هزار قلم 
کالای تدارکاتی

مظهری تاکید کــرد: در حــال حاضر یک 
میلیون و ۵۰۰ هزار قلم کالای تدارکاتی که 
در صنایع وجود دارد را کدگذاری کرده ایم و 
می دانیم کدام کالا واردات می شــود و کدام 
کالا صادرات می شــود. همچنیــن در این 
سامانه مشخص می شــود که هر کالایی را 
چه کســی تولید می کند و چه کسی تقاضا 
می کند. این باعث می شود بازارهای جهانی 
به تولیدکننــدگان ما باز شــود.وی اظهار 
داشت: مرکز ملی خدمات را تا سال گذشته 
شناسایی نکرده بود، اما با همین بارکدهای 

بین المللی، خدمات را شناسایی کردیم.
مدیرعامل مرکز ملی شماره گذاری کالاها 
و خدمات گفــت: وقتی برای یــک کالا یا 
خدمت کاتالوگ شناســایی صادر و بارکد 
تعیین می شود، همزمان این بارکد برای ۱۷ 
زبان زنده دنیا منتشــر می شود؛ یعنی مثلًا 

اگر یک شــخص در موتورهای جستجوی 
اینترنتی به زبان اســپانیایی نــام یک کالا 
را جســتجو کند، اگــر کالای ایرانی بارکد 
بین المللی داشته باشــد، برای آن شخص 
نشــان داده می شــود.مظهری ادامه داد: 
همین وضعیت در خدمت هم ایجاد شــده 
اســت؛ خدمات فنی و مهندســی بسیاری 
در کشــور ما ارائه می شــود، اما متاسفانه 
قابل شناســایی نبود. اکنون این خدمات با 
بارکدهای بین المللی شناسایی شده و باعث 
می شود که این خدمات به راحتی شناسایی 

شود.
وی در تشــریح اقدامات برای تحقق شعار 
امسال »جهش تولید با مشــارکت مردم« 
گفت: در ســال جاری با راه اندازی سامانه ها 
و کدگذاری کالاها و خدمــات به صادرات 
کمک می کنیــم. ما یک نرم افــزار را مرکز 
ملی ایجاد کرده ایم کــه در آن مردم علاوه 
بر اینکه می تواند کالاهــا و خدمات را در آن 
پیدا کنند، نزدیک تریــن ارائه دهنده کالا و 

خدمت را پیدا کنند.
مدیرعامل مرکز ملی شماره گذاری کالاها 
و خدمات تصریح کرد: در این نرم افزار مردم 
همچنین می توانند نظرات خــود را درباره 
کالاها و خدمات و ارائــه دهندگان آنها ابراز 
کنند. با ثبت شــدن نظرات مــردم اصناف 
تولیدکنندگان و عرضه کنندگان توســط 
مصرف کنندگان رصد می شــوند. در چنین 
شرایطی تولیدکنندگان و عرضه کنندگان 
می توانند با دریافت نظرات مردم نسبت به 

بهبود تولید و فعالیت خود اقدام کنند.
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پدر، مادر، ما متهمیم ...
ســیاوش خداشــناس وقتی رانندگی در ترافیک و نحوه حرکات 
برای ثانیه ایی زودتر رســیدن را می بینی، وقتی در مترو انسان هایی را 
می بینی که در کنار ده ها انسان دیگر کل مســیر کارِ شخصی شان را با 
تماس تلفنی پیگیری می کنند یا ویدئوی مورد علاقه شــأن را با صدای 

بلند می بینند.
وقتی در اتوبوس انســان هایی را می بینی که بعــد از دوران پرتلاطم 
کرونا علیرغم مریضی هنوز با ماســک و دســتمال بیگانه اند و با عدم 
رعایت خود ده ها نفر را در این شــرایط سخت درگیر بیماری می کنند 
، وقتی در کوچه تنگ ، با ماشــین کنار می کشی تا ماشین روبرو بدون 
دردســر عبور کند و در ادامه نگاه طلبکارانه را دشــت می کنی، وقتی 
در جشــن چهارشنبه ســوری ،به جای آتش بازی و جشن و شادی و 
استفاده از وسایل امن امروزی با مواد محترقه وحشتناک و خطرناک 
جشــن تاریخی با فوت بیش از ٢۰ نفر و مشــکلات بیمارستانی بیش 
از ٢۰۰۰ نفر را نظاره می کنی ، وقتی در عصــر حاضر هنوز بنا به عدم 
رعایت بدیهیات و اصول اولیه بهداشــت فردی باید بــا بوی نامطبوع 
و کثیفی بســوزی و بســازی ، وقتی در زندگی امــروزی هنوز اصول 
اولیه آپارتمان نشــینی را جانیفتاده می بینــی ، وقتی توانایی و درک 
و فهم مــردم از روابــط متقابل در تمامــی نقش ها را در مــرز فاجعه 
رصد می کنی ، وقتی آمارهای فرهنگی ، اجتماعی را به گِل نشســته 

می بینی ، وقتی ...
چندی ســت به رفتار و کردار عموم مردم بیشتر حساس و دقیق شده ام 
و گویی هرچه بیشتر دقیق می شــوم عمق دردناک ماجرا بیشتر هویدا 

می شود.
آنچه می بینم چیزی جز زوال فرهنگی نیســت. دیگــر کار از معضلات 
بزرگ فرهنگی گذشــته، مشــکلات به عدم رعایت ســطوح ابتدایی 

فرهنگ رسیده.
هرچند دیــدن این زوال در جامعــه ایی که کتــاب در آن تبدیل به 
کالای لوکس شــود و خرید کتاب فراموش شــود و لیســت کتاب 
های پرفروشــش هم بنا به محتوای کتاب برق شــوقی در چشمت 
نمی اندازد، جامعه ایی کــه پرفروش ترین فیلم هایــش فیلم های 
کمدی دم دســتی هســتند و فیلم های اخلاقی و فرهنگی حوصله 
دیده شــدن نمی یابند ، جامعه ایی که کافه هایــش از پاتوق بحث 
های روشــنفکری به پاتوق بازی های مافیایی تغییــر جهت داده ، 
جامعه ایی که از زنگ هنر و فرهنگ در ســاختار آموزشی اش چیزی 
جز اســمی نمادین باقی نمانده، جامعه ایی که اســاتید دانشگاهی 
که الگوهای جذاب ســنین جوانی هســتند از تهی سرشــار شده و 
چیزی به تعداد انگشــتان دســت از آنها باقی نمانده، جامعه ایی که 
رســانه اش خوراک فرهنگی تزریق نمی کند و بنا به شــکاف عمیق 
کارســازی اش را از دســت داده پیش بینی ایــن وضعیت چندان 

عجیب نبوده و نیست.
قطعا نگاه ایده آل گرایانه ندارم و می دانم در هر جامعه ایی )حتی جوامع 
پیشــرفته فرهنگی( هم فیلم های کمدی و تفریحات ســرگرم کننده 
طرفداران خودش را دارد و همچنین آگاهم که بخشــی از این تغییرات 
حاصل مناســبات و اقتضائات زندگی امروزه است اما صحبت از تناسب 

و تعادل است. 
وقتی تناسب و تعادل به کلی برهم خورد و فیلمها و صفحات و تفریحات 
دم دستی و سطحی فاصله ی کیلومتری با موارد تحلیلی و قابل تامل و 

فاخر می یابد نتیجه متفاوت و غم انگیز می شود.
آری، در هر جامعه ایی حاکمیت و دولت با فرهنگ ســازی از طریق 
دو ابزار قدرتمند رســانه و فضای آموزشــی که در دســتانش است 
نقش اساســی ایفا می کند و برکمتر کســی پوشــیده نیســت که 
فرهنگ ســازی در وهله اول وظیفــه دولت و حاکمیت اســت تا با 
ابزارهای قدرتمندش فرهنگ ســازی کند و جهــت دهد و در ادامه 

نیز خانواده. 
اما وقتی در ســاختار کلان این هدف را کم رنگ وکارکرد تاثیرگذاری 
اش را کم رمق می یابی، یا جهت دهی اش را جهت دهی مناسب تحلیل 
نمیکنی و خانواده را نیز به عنوان بازیگر فعال بعدی، به دلیل حضور در 
همین بســتر اقتصادی فرهنگی در اکثر موارد غیرموثر و پیرو می یابی 

چه باید کرد؟
آیا باید ایســتاد و این ســقوط دهشــتناک را نظاره کرد ؟ آیا همچون 

اقتصاد و ... کاری از دستمان برنمی آید؟
نقش افراد )به ویژه بنا به فراگیر شــدن فضای مجازی ( در ریز موارد چه 

می شود؟
در این خصوص شــاید نتوان در بعُد کلان کاری کرد و این فرصت بنا به 
موارد گفته شده در حیطه و توان ما نباشد یا در نگاه بدبینانه تر از دست 
رفته باشد و فرآیندی جدی تر و قوی تر و متفاوت تر برای احیایش نیاز 
باشــد ، اما در خصوص ریز موارد و خرده فرهنگهــا نقش افراد کمرنگ 

نیست
اینکه در رانندگی اینچنینیم، اینکه بدیهیات بهداشــتی اولیه را نمی 
دانیم، اینکه موارد ابتدایی آداب و معاشرت را بلد نیستیم ،اینکه با هنر 
رابطه نا آشــناییم ، پای چیزی بیش از کمــکاری دولت و حاکمیت در 

میان است..
به نظرم برخلاف اقتصاد و سیاســت های کلان سیاسی که نمی توان در 
بعد فردی چندان کارســاز بود، در بحث فرهنگی شــاید بتوان تلنگر و 

جریانی ایجاد کرد. جریانی هرچند کوچک.
شــاید در عصری که فضای مجــازی محرومیــت و محدودیت های 
دانســتن و یادگیــری را از بین بــرده و از طرفی هــر صفحه مجازی 
خودش نقش یــک بیلبورد را ایفا مــی کند ،عضویــت در گروه های 
منتشــر کننده مطالب مفید ، خواندن و بازنشر تلنگرهای فرهنگی در 
فضاهای مجازی مان می تواند خود به خود نقش موثری در بیداری ما 
و در ادامه، جامعه ایجاد کند. باید از فضــای مجازی نه فقط در جهت 
خرید وســرگرمی و پرُکردن اوقات فراغت که گاها برای دِین فرهنگی 

مان بهره ببریم.
باید آســتین ها را بــالا زد، زوال فرهنگی با ســرعتی عجیب در حال 

پیشروی ست . 
معضلی کــه تحملــش از زوال اقتصادی و سیاســی بــه مراتب 
سختتر است چرا که اگر دلخوشــی و تکیه گاه فرهنگی مان هم از 
دست دهیم، تحمل بار اقتصادی ،سیاســی دیگر غیرممکن خواهد 

بود.
پس، از آنچه داریم برای آنچه می توانیم اصلاحش کنیم نهایت استفاده 

را ببریم.
همرفیق ،همشــهری، همــکار و هــم میهنــی عزیــز ، حداقل با 
رعایت موارد اولیه فرهنگــی و اضافه کردن چنــد پیجِ خوب ادبی، 
روان شناســی ، تحلیلی و اندیشــه ایی به صفحات مورد علاقه خود 
و اضافه کــردن عادت مطالعــه روزنامه و کتاب خــوب چرخه زوال 
فرهنگی را به ســهم خود بشکن و در ســال جدید از فضای مجازی 
،درکنار اســتفاده کاری یا پـُـر کردن اوقات فراغت بــرای خواندن ، 
تامل کردن ،تغییر کردن و در ادامه بازنشــر مســائل فرهنگی برای 

استفاده دیگر دوستان بهره ببر . 
ســاده ترین و کمترین کارهایی کــه بدون هزینه یا بــا حداقلی 
ترین هزینه مــی توانیم انجام دهیم و جای هیــچ بهانه جویی در آن 

نیست.
قصد شعار دهی های کلیشه ایی ندارم اما چاره ایی نیست، تا دیرنشده 
خانه تکانی فرهنگی کنیم و برای نجات تتمه بارقه های سوســو زننده 

فرهنگی بکوشیم.
که گر مراد نیابم به قدر وسع بکوشم

به راه بادیه رفتن به از نشستن باطل

یادداشت

ســخنگوی وزارت آموزش وپــرورش با بیــان اینکه 
براســاس مصوبه ســران قوا، مجــوز بکارگیری ۷۰ 
هزار بازنشســته اخذ شده اســت، گفت: تنها ۳۴ هزار 
بازنشســته از این موضوع اســتقبال کردند. علت این 

استقبال کم، پایین بودن نرخ حق التدریس است.
علی فرهــادی  با بیان اینکه ســال گذشــته مجوز به 
کارگیــری دوبــاره بازنشســتگان براســاس مصوبه 
ســران قوا تعیین شــد گفت: در این مصوبه ظرفیت 
به کارگیری ۷۰ هزار معلم بازنشســته بــا فعالیت ٢۴ 

ساعت در هفته در مدارس دولتی اخذ شد.
وی با بیان اینکه از ۷۰ هزار مجوز ظرفیت اخذ شــده، 

تنها ۳۴-۳۵ هزار نفر از آن اســتقبال کردند 
افزود: علت این اســتقبال کــم، پایین بودن 

نرخ حق التدریس ها است.
ســخنگوی وزارت آموزش وپرورش با بیان 
اینکــه پرداخت حق التدریــس در مدارس 
دولتی انجام می شــود ادامه داد: افزایش ٢ 
برابــری حق الزحمه ســاعت اضافه تدریس 

معلمان در دستور کار شــورای حقوق و دستمزد قرار 
گرفته است.

وی پیش از این در گفت وگو با ایسنا گفته بود: افزایش 
٢ برابری حق الزحمه ســاعت اضافه تدریس معلمان 

تصویب می شــود چرا که ســازمان اداری و 
استخدامی و ســازمان برنامه و بودجه با آن 
موافق هســتند که با ایــن کار معلمان ماده 
٢۸ کمتری استخدام می شــوند چرا که نیاز 
مدارس به معلــم از روش های حق التدریس 

تامین می شود.
به گزارش ایسنا، نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی در جریان بررســی لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ 
کل کشــور به وزارت آموزش و پرورش اجازه دادند تا 
در صورت نیاز، نسبت به بکارگیری معلمان بازنشسته 
و افراد دارای ســابقه خرید خدمتی و حق التدریســی 

در وزارت آموزش و پــرورش و آموزش یاران و آموزش 
دهندگان نهضت ســوادآموزی، مدرسین طرح امین 
و معلمان قرآنی، به صورت حق التدریســی اقدام کند 
و با تصویب بنــد خ تبصره ۱۵ این لایحه به شــرح زیر 
موافقت کردند:خ- وزارت آموزش و پرورش در صورت 
نیاز، مجاز است نسبت به بکارگیری معلمان بازنشسته 
)تا ٢۴ ســاعت در هفته( و افراد دارای ســابقه خرید 
خدمتی و حق التدریســی در وزارت آموزش و پرورش 
و آموزشیاران و آموزش دهندگان نهضت سوادآموزی، 
مدرســین طرح امین و معلمان قرآنی، به صورت حق 

التدریسی اقدام کند.

رئیس سازمان امور اجتماعی کشــور از رصد عملکرد 
دستگاه های مسئول در حوزه آســیب های اجتماعی 

خبر داد.
 عباسی با اشاره به طرح جامع آســیب های اجتماعی 
و تدوین برنامــه جامع در بــاره آن گفــت: وظایف و 

ظرفیت های دستگاه ها در حوزه آسیب های اجتماعی 
احصا و دفترچه ای در این باره تدوین شده است.

وی اضافه کرد که رئیس جمهور سازمان امور اجتماعی 
را مکلف کرده است عملکرد همه دستگاه های مربوط 
در حوزه آسیب های اجتماعی را روزانه به طور مستمر 

رصد کرده و ســازمان هایی را که به وظایف خود در این 
زمینه عمل نمی کننــد به شــورای اجتماعی معرفی 
نمایند. در حقیقت نوعی شــتاب بخشی دستگاه ها در 
اجرای وظایــف خود در کنترل و کاهش آســیب های 

اجتماعی است.

عباســی درباره آمارهای آســیب هــای اجتماعی در 
کشور، گفت: خوشبختانه مساله مربوط به حوزه طلاق 
در دو سال اخیر دولت ســیزدهم کاهش داشته است. 
همچنین در حوزه اعتیــاد در جامعه ایران نیز روند آن 

متوقف شده است.

آموزش

اجتماعی

خریدار  با توجه به فرصــت ۱۰۰ روزه 
ســفرهای عتبات اما هنوز مشکل کمبود 
ناوگان جاده ای برطرف نشــده و مشخص 
نیســت که این مشــکل چگونه در مدت 
زمان کوتــاه باقی مانده برطــرف خواهد 

شد.
ناوگان حمــل و نقل عمومــی »اتوبوس« 
به واســطه هزینه پایین در قیاس با ســایر 
روش هــای حمل ونقــل عمومــی، یکی از 
وســایل نقلیه محبوب برای سفر بین عموم 
مردم محســوب می شــوند؛ البته با وجود 
اینکه در سال های اخیر یکی از دغدغه های 
مردم، خریــد بلیت اتوبــوس در بازه زمانی 
سفرهای پیک تقاضا اســت؛ مسافران اگر 
حداقل یک هفته قبل اقــدام به خرید بلیت 
نکنند، امکان سفر و تهیه بلیت تقریباً محال 

است.
هم اکنون در کشــور با کمبود جدی ناوگان 
عمومــی اتوبــوس مواجهیــم و در همین 
راســتا احمدرضا عامری رئیــس اتحادیه 
شرکت های تعاونی مســافربری اعلام کرد 
»کل ناوگان اتوبوســرانی فعال بین شهری 
در ایــران، در حال حاضــر ۶۵۰۰ اتوبوس 

است«
استفاده از حمل ونقل جاده ای در سال های 
گذشــته یکی از مهم تریــن گزینه ها برای 
ســفرهای اربعین بــوده؛ البته بخشــی از 
این ســفرها با ماشین های شــخصی انجام 
می شــود اما به طور میانگیــن ۳۵ درصد از 
زوار بــا حمل ونقل عمومــی »اتوبوس« به 
عتبات مشرف می شــوند؛ برهمین اساس 
توســعه حمل ونقل جــاده ای حائز اهمیت 
است؛ البته از ســال های گذشته مشکلات 
متعددی زیادی در زمینــه کمبود اتوبوس 
برای سفرهای اربعین و ســفرهای داخلی 
به خصوص در بازه زمانی پیک تقاضا، وجود 

داشت.
براســاس این گزارش، با توجــه به کمبود 
جدی اتوبوس در بــازه زمانی اربعین، طبق 
تمهیــدات وزارت راه و شهرســازی بنا بود 
تا برای تســهیل تردد زوار، ســال گذشته 
پیش از فرا رســیدن بازه زمانی ســفرهای 
اربعین ٢ هزار دستگاه اتوبوس با عمر کمتر 

از پنج سال وارد شود.

ابلاغ مصوبه واردات اتوبوس کارکرده 
در خردادماه!

با توجه به سیاســت گذاری های دولت برای 
جبران کمبود اتوبوس کشور، در خردادماه 
سال گذشته محمد مخبر معاون اول رئیس 
جمهور، مصوبه دولت بــرای واردات ٢ هزار 
دستگاه اتوبوس بین شهری کارکرده با عمر 
کم تر از پنج سال را به دستگاه های اجرایی 

ابلاغ کرد.
طبق مصوبه ابلاغ شــده و به منظور توسعه 
حمل و نقل عمومی مســافر، تنظیم بازار و 
ارائه خدمــات بهینه به زائران و مســافران 
اربعین حســینی، بــه وزارت صمت مجوز 
داده می شــود با تأیید و تشخیص سازمان 
راهداری و حمــل و نقل جاده ای نســبت 
به ثبت ســفارش واردات ٢ هزار دســتگاه 
اتوبوس برون شــهری با عمــر کمتر از پنج 
ســال و تأیید تأمین قطعات، وجود شبکه 
خدمات پس از فروش و معاینه فنی توسط 
وزارت صمت بر اساس اســتاندارد کارخانه 

سازنده در زمان ساخت خودرو اقدام کند.
همچنین وزارت راه و شهرســازی )سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای( مجاز است 
به منظور ایجاد انگیزه و تســریع در فرآیند 

واردات از محل منابــع داخلی خود در قالب 
وجوه اداره شــده موضوع بند )ت( ماده ۳۰ 
قانون احکام دائمی برنامه های توسعه کشور 
مصوب )۱۳٩۵( یارانه ســود و تســهیلات 

بانکی را پرداخت کند.
سود بازرگانی هرگونه واردات اتوبوس که با 
تأیید وزارت کشور برای جابجایی مسافران 
اربعین حسینی استفاده می شود، مشمول 
۵۰ درصد تخفیف است. دستورالعمل نحوه 
اجرای این بند توســط وزارت کشــور و با 
همکاری وزارت صمت تهیه و ابلاغ می شود.

زمین گیری هفت هزار دستگاه 
اتوبوس طی چهار سال گذشته

داریوش امانــی رئیس ســازمان راهداری 
و حمل ونقــل جــاده ای نیز در اســفندماه 
ســال گذشــته، درباره وضعیت نــاوگان 
اتوبوســرانی، گفت: از ابتــدای کرونا تا به 
امروز، هفت دســتگاه اتوبوس زمین گیر و از 
ناوگان اتوبوسی کشــور کم شده است. تنها 
وســیله نقلیه عمومی که مردم دسترســی 
راحتی بــه آن داشــتند و در لحظه امکان 
خرید بلیت داشتند، اما هم اکنون بخشی از 
اتوبوس ها فرسوده شده و در مسیرهای دور 

نمی توانند سرویس دهی داشته باشند.
امانی با بیان اینکه قیمت گذاری دســتوری 
باعث شده بخشــی از اتوبوس ها از سرویس 
خارج شــوند و جای دیگــری بروند، گفت: 
ما از شــش ماه گذشته نوســازی ناوگان را 
شروع کردیم و برنامه واردات ۸۰۰ دستگاه 
اتوبــوس و همچنین خرید ٢۰۰ دســتگاه 
اتوبوس را از داخل داریم، اما پس از گذشت 
شش ماه هنوز یک ثبت سفارش را هم انجام 
ندادیم و هر روز با یــک گرفتاری در وزارت 

صمت مواجه هستیم.
وی دربــاره میــزان واردات اتوبوس ها نیز 
عنوان کرد: تا کنــون ۵۰ اتوبوس به گمرک 
وارد شــده اما هنــوز ترخیص نشــده؛ اگر 
این اتوبوس ها ترخیص شــود، بــه ناوگان 

اتوبوسرانی کشور اضافه خواهد شد.

واردات اتوبوس در محاق
همچنین براین اساس، تیرماه سال گذشته 
معاون ســابق وزیر راه و شهرسازی از انجام 
اقدامات لازم برای واردات ٢۰۰۰ دســتگاه 
اتوبوس ویژه ایام اربعیــن ۱۴۰٢ خبر داده 
و گفته بود: با همکاری وزارت صمت و سایر 
دستگاه ها اقدامات لازم در خصوص اجرای 

مصوبه هیئت دولت مــورخ ۰۷/۰۳/۱۴۰٢ 
با موضــوع واردات اتوبوس بین شــهری با 

کارکرد تا ۵ سال در حال انجام است.
شــهریار افنــدی زاده افزود: در راســتای 
اجرایی شــدن مصوبه موصــوف، فرآیند 
جذب متقاضیــان واردات نــاوگان با دارا 
بودن کارت بازرگانــی، از طریق فراخوان 
ســازمان راهــداری و حمل ونقل جاده ای 
در دســتورکار قــرار گرفــت و متقاضیان 
واجد شــرایط برای امکان ثبت ســفارش 
ناوگان مشخص شــده اند، در همین زمینه 
از محل منابع داخلی ســازمان راهداری و 
حمل ونقل جاده ای و بــا همکاری صندوق 
کارآفرینــی امیــد، ۱۵ میلیــارد ریــال 
تسهیلات بانکی با ســود ٩ درصد برای هر 
دســتگاه ناوگان وارداتی در نظــر گرفته 

شده است.

تعیین و ابلاغ منابع ارزی مورد نیاز 
آئین نامه واردات اتوبوس از سوی 

بانک مرکزی
منابع ارزی مــورد نیاز آئین نامــه واردات 
اتوبــوس، بایــد از ســوی بانــک مرکزی 
جمهوری اســلامی ایرانی تعییــن و ابلاغ 

شود.
البته در بهمن ماه ســال گذشته هادیان فر 
معاون حمل ونقــل وزیر راه و شهرســازی 
در نشســت هم اندیشــی با رئیس سازمان 
راهداری و حمــل و نقل جــاده ای، گفت: 
با توجه به نیاز کشــور به افزایــش ناوگان 
اتوبوسرانی، برنامه ریزی برای تأمین ٢ هزار 
دستگاه اتوبوس و افزودن به ناوگان فعال در 

این بخش انجام شده است.
 کمبود نــاوگان اتوبوس در اربعین ســال 
گذشــته به قدری چشــم نواز بود که ایران 
برای جبران این مســاله دســت به دامان 
نــاوگان جاده ای کشــور همســایه ترکیه 
شد و حدود ۷۰۰ دســتگاه ناوگان خارجی 
اســتیجاری بــرای جابه جایی زائــران در 

دستور کار قرار دادند.
به نظر می رســد ارگان و متولیــان واردات 
اتوبــوس در راســتای تأمین نیاز کشــور 
تصمیمات جدی ندارند، پاسخگوی شرایط 

فعلی کدام نهاد است؟

محیط زیســت  معــاون  خریــدار   
طبیعی و تنوع زیســتی ســازمان حفاظت 
محیط زیســت گفــت: در آخرین جلســه 
شــورای عالــی محیط  زیســت کــه ۱۴ 
اردیبهشــت ماه با حضور رییــس جمهور 
برگزار شــد، رقم ضــرر و زیــان گونه های 
حیات وحــش یا همــان شــکار غیرمجاز 

جانوران ۳.٩ یعنی حدود ۴ برابر شده است.
حســن اکبری افزود: در جلســه شــورای 
عالی محیط زیســت ) ۱۴ اردیبهشت ماه( 
موضوعات مختلفی مورد بررسی قرار گرفت 
که یکی از آنها تعیین بهــای مطالبه ضرر و 
زیان تلف شــدن جانوران وحشــی بود که 
حدود ۴ برابر شــدن آن مورد موافقت قرار 

گرفت.
وی اظهار داشت: معمولا این عدد هر ٢ تا ۳ 
سال یکبار به روز می شود اما این کار از سال 
۱۳٩۸ انجام نشــده بود بــرای همین وقفه 
ایجاد شده ســعی کردیم اعداد متناسب با 
تورم باشــد همچنین تلاش کردیم طوری 
عمل کنیم که متناسب با نرخ بازار و شرایط 

اجتماعی بتواند بازدارنده باشد.

وی ادامه داد: البته در روند بررســی ها عده 
ای معتقد بودند چرا باید تخلفات را دســت 
پایین بگیریم حتی در کمیته فنی ۱۰ برابر 
شــدن تخلفات و ضرر و زیان گونه ها مطرح 
شده بود اما در جلســات مختلفی که قبل از 
جلسه شــورای عالی محیط زیست با بخش 
های مختلف داشتیم و در نهایت بحث های 
مفصلی که در شــورای عالی اتفاق افتاد در 
همین حد ۴ برابر تصویب شــد البته رییس 
جمهور هم تاکید بر بازدارندگی داشــت و 
معتقد بود باید حتما علاوه بر اینکه افزایش 
صورت می گیرد مجددا مورد بررســی قرار 
گیرد تا میــزان بازدارندگی آن مشــخص 

شود.
اکبری تاکیــد کرد: معمولا میــزان ضرر و 
زیان گونه های جانوری بر اســاس شرایطی 
که داشــتند تعیین می شود مثلا گونه های 
در معرض خطر انقراض ماننــد یوزپلنگ، 
پلنگ، گــوزن زرد، هوبره، میش مرغ و انواع 
شاهین ها گونه هایی بودند که بالاترین رقم 
را دارا بودند، البته گونــه هایی که وضعیت 
حفاظتی آنها چندان ویژه نیست حتی گونه 

های غیر بومی که وارد کشــور می شــوند 
مانند انواع پرندگان زینتــی و آبزیان را هم 
در قالب یک جدول ارائه دادیم و طبقه بندی 
آنها هم بر اساس وضعیت جمعیتی در خطر 
انقراض بودن و سایر مسائل آنها مورد توجه 

و بررسی قرار گرفت.
وی ادامه داد: البتــه در روند تعیین میزان 
ضرر و زیان یک کار کارشناســی هم روی 
گونه ها صورت می گیــرد که در این روند 
ممکن اســت برخــی از گونه هــا اندکی 
جاهایشان عوض شــود و پله ای بالاتر یا 

پایین تــر بیایند یعنی مبلــغ جریمه آنها 
کم و زیاد شود، اما غیر از تغییرات جزعی 
که در جایگاه گونه هــا در جدول پیدا می 
کنند مهمترین مســاله این است که تمام 
گونه ها ضــرر و زیانشــان افزایش خوبی 

داشت.
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی 
ســازمان حفاظــت محیط زیســت گفت: 
کســانی که می خواهند تخلف شکار انجام 
دهند یکی از مسائلی که برایشان مهم است 
این است که اگر دستگیر شوند یا به هر شکل 
مجبور شــوند مجازاتی را تحمل کنند چه 
میزان جریمه می شوند، مانند جرایم پلیس 
و ســایر جرایمی که مرتب به روز می شود 
تا بازدارنده باشــد ما هم معمولا چند سال 
یکبار ضرر و زیــان گونه ها را مــی بریم در 
شورای عالی محیط زیست به روز می کنیم 

این مصوبه قانون است.
وی افزود: البته یک نکته ای هم وجود دارد 
این اســت که اگر اعداد خیلی بــالا بروند تا 
حدودی درگیری های مــا در حوزه محیط 
بانی نیز بیشتر می شــود یعنی دیگر بعضی 

از شــکارچیان محلی کــه از روی ناآگاهی 
شکار می کنند ممکن است فشار زیادی بر 
آنها وارد شــود به طوری که تسلیم نشوند 
و درگیری های بیشتری اتفاق بیفتد یعنی 
مجبوریم تمام جوانب را بسنجیم و افزایش 
ضرر و زیــان را به گونــه ای مدیریت کنیم 
که هم بازدارندگی داشــته باشــد و هم از 
پیشامدهای اتفاقی در حاشیه این موضوع 

جلوگیری شود.
اکبری دربــاره اینکه مبــغ جریمه به چه 
صندوقی واریز می شــود گفت: وقتی فرد 
دســتگیر می شــود پرونده اش به مراجع 
قضایی ارسال می شــود، آنجا مورد بررسی 
قرار می گیرد و وقتی که محکوم و جرمش 
اثبات شد، مبلغ جریمه مشــخص و آنرا به 
خزانــه دولت واریــز می کنــد، البته یک 
بخشــی از آن به عنوان حق الکشف و برای 
برخی از مسائل مانند جبران دیه هایی که 
محیط بانان محکوم می شوند و یا خسارت 
حیات وحش به کشاورزی و دام به سازمان 
حفاظــت محیط زیســت بر می گــردد تا 

هزینه شود.

ح بکارگیری دوباره بازنشستگان استقبال کم فرهنگیان از طر

رئیس سازمان امور اجتماعی کشور اعلام کرد؛ کاهش طلاق در دو سال اخیر
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رییس صداوسیما:
 »برمودا« قابلیت ساخت فصل های متعدد 

را دارد
رییس سازمان صداوسیما در بازدید از پشــت  صحنه برنامه تلویزیونی 
همزمان با ضبط آخرین قســمت از برنامه »برمــودا« گفت: این برنامه 
قابلیت ساخت در فصل های متعددی خواهد داشــت که با اتکا به اتاق 

فکری قوی بدرخشد.
به نقل از روابط عمومی سازمان صدا و ســیما، پیمان جبلی در آخرین 
شــب ضبط برنامه تلویزیونی »برمودا« شبکه نســیم با میزبانی از امیر 
دریادار ســیاری، در جمع عوامل این برنامه حضور یافت و با بیان اینکه 
این برنامه با پشــتیبانی یک اتاق فکر قوی طراحی شــده است، گفت: 
برمودا در زیست بوم رســانه ای متنوع و رقابتی کنونی توانسته توفیق 
بزرگی را رقم بزند و تبدیل به اعتبار، نماد و یکی از ویژندهای ســیما و 

شبکه نسیم شود.
وی افزود: موفقیت برنامه، مســئولیت تیم تولید را سنگین تر می کند تا 
در فصل های بعد به توقعات و انتظارات مخاطبانش که بالاتر رفته، پاسخ 
دهند و با ریل گذاری درستی که انجام شده، محتوای مدنظر را به افکار 

عمومی منتقل کنند.
جبلی با بیان اینکه برمودا، قابلیت ســاخت فصل های متعددی خواهد 
داشت که با اتکا به اتاق فکری قوی می تواند بدرخشد، گفت: این نکته را 
نیز باید مورد توجه قرار داد که برنامه نبایــد روی دور تکرار بیفتد و این 

رویش و زایش باید تداوم داشته باشد.
وی تحول رویکردی و بســط دامنه ســاز و کارهای تولیدی مبتنی بر 
راهبردهــای دوره جدید مدیریتی را ازجمله ویژگی های ســاخت این 
مجموعه برشــمرد و با تأکید بر محوریت محتوا در شاکله برنامه هایی 
چون برمودا، تصریح کرد که تحول محتوایی غایت همه تحول هاست و 
ضرورت دارد دســت اندرکاران این برنامه و برنامه های مشابه آن به این 

موضوع توجه خاص داشته باشند و بدان اهتمام ورزند.
جبلی در خاتمه افزود: باید از ظرفیت هــای به وجودآمده به موقع و بجا 
اســتفاده کرد و »برمودا« را که روی هم رفته کار خوبی است، در مسیر 

پیشرفت یاری کرد.

در حکمی توسط معاون هنری وزیر انجام شد
رییس دوسالانه ملی هنر سرامیک ایران 

منصوب شد
»رئیس شــورای سیاســت گذاری دوازدهمین دوســالانه ملی هنر 
سرامیک ایران« از ســوی معاون هنری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 

منصوب شد.
 محمود سالاری معاون هنری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، در حکمی 
محمد خراســانی زاده را به عنوان »رئیس شــورای سیاســت گذاری 

دوازدهمین دوسالانه ملی هنر سرامیک ایران« منصوب کرد.

محمود ســالاری  ـ معــاون هنری وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی ـ 
در حکمی محمــد خراســانی زاده مدیرکل مرکز هنرهای تجســمی 
و سرپرســت مــوزه هنرهای معاصــر را بــه عنوان »رئیس شــورای 
سیاســت گذاری دوازدهمین دوســالانه ملی هنر ســرامیک ایران« 

منصوب کرد.
متن حکم وی به این شرح است:

»جناب آقای محمد خراسانی زاده
مدیرکل محترم هنرهای تجسمی و سرپرست موزه هنرهای معاصر

هنر سرامیک، به عنوان پرسابقه ترین بستر بروز خلاقیت بشر و به مثابه 
رسانه ای که اندیشه های ادوار مختلف تاریخی را بر دوش کشیده است، 
در ساختار معاصر خود، تجلی هم زیســتی هنر و فناوری را به بهترین 

شکل، نمایان می سازد.
دوســالانه ملی هنر ســرامیک ایران، فرصت شایســته ای است برای 
بازخوانی و ارائه ظرفیت هــا و قابلیت های این هنر پویا در ســرزمینی 
که مهد هنر و تمدن بوده و نوآورانه ترین دســتاوردهای تمدنی خود را 

همواره در قالب هنر سرامیک به یادگار نهاده است.
به همین منظور و با عنایت به ســوابق هنری و مدیریتی، جناب عالی به 
عنوان »رئیس شورای سیاست گذاری دوازدهمین دوسالانه ملی هنر 

سرامیک ایران« منصوب می شوید.
امید است در ســایه توفیقات الهی و توجهات امام عصرعجل الله تعالی 
فرجه الشــریف، با لحاظ نمودن منویات رهبر معظم انقلاب اسلامی و 
با همفکری و همکاری ســایر ذی نفعان محترم، در راهبری هر چه بهتر 

این دوسالانه ملی، موفق و پیروز باشید.
محمود سالاری

معاون هنری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی«

در سطح بین المللی
وش استقبال از »گارفیلد« در اولین هفته فر

»گارفیلد« پیش از اکــران در آمریکا، ٢٢ میلیون دلار در کشــورهای 
دیگر فروخت.

 انیمیشــن »فیلم گارفیلد« محصول سونی در اولین آخر هفته اکرانش 
در بازار جهانی، فروشــی ٢٢ میلیون دلاری را ثبــت کرد. این در حالی 
اســت که فیلم تنها در ۱۸ بازار پخش خود را شــروع کرده که به معنی 
۳۵ درصد از بازار بین المللی آن اســت و از همه اینها باید نتیجه گرفت 
که آغاز نمایش آن شروع امیدوارکننده ای برای یک فیلم خانوادگی را 

نشان می دهد.
»فیلم گارفیلــد« تا ٢۴ ماه می در آمریکا و کانادا اکران نمی شــود و 
برای اولین اکران آن در آمریکای شمالی فروشی ۳۵ میلیون دلاری 
پیش بینی می شــود. این در حالی اســت که هم زمان پیش درآمد 
»مکس دیوانه« یعنی »فیوریوســا« جورج میلر هــم اکران خود را 

شروع می کند.
در بازار بین المللی »فیلم گارفیلد« با ۳.٢ میلیون دلار از فروش ۵ روزه 
خود در اســپانیا، بیشــترین فروش را ثبت کرده و پــس از آن برزیل با 
٢.٢ میلیون دلار، ایتالیا با ۱.۶ میلیــون دلار و پرو با ۱.۳ میلیون دلار به 

استقبال این گربه رفته اند.
گفته شده فروش اولیه این فیلم ۷۶ درصد بالاتر از فیلم دوستانه »دی 
سی لیگ سوپر حیوانات خانگی« است که در نهایت ۱۱۳ میلیون دلار 
در سطح بین المللی به دســت آورد و ۴۱ درصد بیشتر از »گربه چکمه 
پوش: آخرین آرزو« اســت که فروشش را به آرامی شــروع کرد اما در 

نهایت ٢٩۵ میلیون دلار در سطح بین المللی به دست آورد.
»گارفیلد« قرار است در طول تابســتان در مناطق کلیدی بین المللی 

عرضه شود.
دیگر صداپیشگان این فیلم شامل هانا وادینگهام، نیکلاس هولت، برت 

گلدشتاین و بوون یانگ هستند.

قاب

رئیس نمایشــگاه بین المللی کتاب کودک می گوید: 
احتمالا در آبان امســال، نمایشــگاه تخصصی کتاب 

کودک برگزار می شود.
علی رمضانی، ســخنگوی نمایشــگاه کتــاب تهران، 
در یکی از نشســت های روزانه خود در سی وســومین 
نمایشگاه بین المللی کتاب تهران) اردیبهشت۱۴۰۱( 
درباره انتقادهایی که درباره بخــش کودک و نوجوان 
وجود داشــت، اعلام کــرد: برگزاری نمایشــگاه ویژه 
کتاب های کودک و نوجوان در شــورای سیاستگذاری 
مطرح شده است و روی میز معاون فرهنگی قرار دارد. 
شــاید بتوانیم این امکان را در ســایر بازه های زمانی 
ســال اســتفاده کنیم. این مسئله خواســته ناشران 
حوزه کودک و نوجوان هم هست. همان طور که گفتم 
موضوع نمایشــگاه کتاب کودک در دستور کار است و 
شــاید یکی از راهکارهای اداره بهتر نمایشــگاه کتاب 

تهران این باشــد؛ این موضوع جدی است اما 
مسئله ای که وجود دارد شاید نتوانیم منابع 
یارانه ای و حمایت بانک هــا و افکار عمومی 
را معطوف بــه حوزه کتاب کنیــم و حمایت 
سراسری افکار عمومی، مدارس و سازمان ها 
را داشــته باشیم.با گذشــت دو سال از طرح 
این موضــوع، تقریبا این موضوع مســکوت 

ماند و با توجه به انتقادهایی که همیشه برای جانمایی 
ناشــران کودک و نوجوان وجود دارد، حال پرســش 
امکان برگزاری چنین نمایشگاهی را با یاسر احمدوند، 
معاون فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و رئیس 
نمایشگاه کتاب تهران در میان گذاشــتیم. به گفته او 
» امسال ان شــاءالله نمایشــگاه ویژه کودک و نوجوان 
داریم.«او ســپس در این باره توضیــح می دهد: درباره 
جانمایی بخش کودک در نمایشگاه کتاب، فکر می کنم 

بهترین جای فعلی که می شــود در مصلی به 
این ناشــران اختصاص داد، همان جاســت. 
خــود ناشــران کتاب کــودک هــم راضی 
هســتند و اســتقبال می کند، زیرا جاهای 
دیگر ما معمولا پله می خــورد و ارتفاع دارد 
که برای رفت وآمد کودک و کالکســه سخت 
اســت، همچنین نزدیک ترین محل از درب 
خیابان بهشتی هم هســت. مجموعا فضایشان امسال 
توســعه پیدا کرده و فضا هم فضای مناسب تری است. 
جای ناشــران کتاب کودک، جای بدی نیست و جای 
مناسبی اســت. احمدوند افزود: امیدواریم جشنواره و 
جایزه بین المللی برای حوزه کودک و نوجوان را امسال 
راه اندازی کنیم؛ اســاس نامه این جایزه آماده اســت 
و مقدماتش هم فراهم شده اســت. می خواستیم سال 
گذشته آن را اجرا کنیم که نرسیدیم. ان شاءالله امسال 

اجرایی خواهیم کــرد. امیدواریم بتوانیم نمایشــگاه 
کتاب کودک هم در کنارش داشته باشیم. 

معــاون فرهنگی ارشــاد خاطرنشــان کــرد: البته 
نمایشــگاه های موضوعی همیشــه، نمایشگاه موفقی 
نبوده اند اما امیدوارم  برای کودک اتفاق دیگری بیفتد 
هرچند قبلا هم نمایشــگاه کودک برگزار می شــد که 
خیلی موفق نبــود. ما هم نمایشــگاه تخصصی کتاب 
کودک داشتیم، هم نمایشــگاه تخصصی دفاع مقدس 
و برخی دیگر حوزه ها. البته نمایشگاه موضوعی مان به 
اصطلاح نگرفته است و مگر اینکه با برنامه های دیگری 
تلفیق شــود و امیدواریم جایزه کودک به این موضوع 
کمک کند.احمدوند خاطرنشان کرد: امیدواریم پاییز 
بتوانیم نمایشــگاه تخصصی کتاب کــودک و جایزه را 
انجام دهیم، تلاشمان این است در هفته کتاب )آبان( 

به انجام برسد.

نمایشگاه

علیرضا سعیدی  مدیر نمایشگاه صنعت 
موســیقی با اشاره شــرایط نامطلوب فعلی 
واردات ســاز ضمن ارایه توضیحاتی درباره 
رایزنی های وزارت ارشــاد در این زمینه از 
وزارت صمت خواست تا همکاری های لازم 

را انجام دهد.
جــلال ذکایــی مدیــر برگــزاری دومین 
نمایشــگاه صنعت موســیقی ضمن ارائه 
توضیحاتی درباره روند فعلی واردات ساز به 
کشــورمان بیان کرد: بعد از برگزاری اولین 
نمایشگاه صنعت موسیقی در سال گذشته 
با موضوع بســیار مهمی مواجه شــدیم که 
طی سال های اخیر در برگیرنده مشکلاتی 
شــده و فعالان این عرصه را بــا ملاحظاتی 
روبه رو کرده است. در این چارچوب از سال 
۱۳٩۷ سازهای موســیقی بر اساس تقسیم 
بندی چهارگانه کالاهای وارداتی در قانون 
مقررات صادرات و واردات کالاها، در دسته 
کالاهای لوکــس قرار گرفتنــد که همین 
موضوع دل نگرانی هایی را بــه وجود آورد. 
این در حالی اســت که از ســال ۱۴۰۰ هم 
ماجرای واردات ســازهای خارجی به دلیل 
قرار گرفتن در فهرست کالاهای قاچاق که 
هزینه های ارزی هم دارد، ممنوع اعلام شد. 
شرایطی که در همان دوران نیز با مشکلاتی 
روبه رو شد و اگر بخواهم مصداقی اشاره ای 
داشته باشم، موجب توقیف حجم زیادی از 
ساز در گمرک شد که متأســفانه به نتیجه 
هم نرســید. شــاید در برخی موارد چنین 
استنباط شود که موضوع واردات ساز ایراد 
و اشــکال شــرعی دارد اما تا آنجا که بنده 
اطلاع دارم، ابزار و ادوات موسیقایی مشکل 

شــرعی ندارند که براســاس ایــن تعریف 
بخواهیم مانع ورود کالا به کشور شویم.

وی تصریــح کرد: بــه اعتقاد بنــده در این 
سال ها در حوزه واردات ساز به کشور »خلط 
مبحــث« اتفاق افتــاده و بــه دلیل همین 
فرآیند، موضوع واردات ساز با چالش بسیار 
سختی مواجه شــده که طبیعتاً برافزایش 
قیمــت ســازهای خارجی نیــز تاثیرهای 
چشــمگیری باقی می گذارد. ضمن اینکه 
باید بــه نکته مهمــی هم توجــه کنیم که 
بســیاری از ارکســترها و مجموعه هــای 
دولتی و غیردولتی با همین ابــزار و ادوات 

کار می کنند که اگــر ماجرا به همین ترتیب 
هدایت شــود بی تردید به سمت مستهلک 
شدن سازها و گران تر شــدن آنها می رویم 
که طبیعتــاً در آینده ای نزدیــک لطمات 
زیادی را به فرآینــد فروش و نظام اقتصادی 

موسیقی ایران خواهد زد.
مدیر برگــزاری دومین نمایشــگاه صنعت 
موسیقی در ادامه صحبت های خود از آغاز 
رایزنی های خود با وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی و وزارت صنعت، معدن و تجارت در 
این زمینه خبر داد و گفــت: چندی پیش با 
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی جلسه ای 

داشتم و در همان جلســه موضوع بازنگری 
در روند واردات ســاز را مطرح کردم که این 
ماجــرای ممنوعیت ســاز حداقــل مورد 
بررســی و بازنگری دوباره قرار گیرد. حتی 
در این زمینه نامــه نگاری هایی هم در قالب 
گزارش هــای تخصصی به واســطه تلاش 
معاونت امور هنری وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی با معاونت توســعه تجارت خارجی 
وزارت صمــت انجام گرفت تــا این موضوع 
ضمــن بررســی های تخصصــی در حوزه 
سازمان توسعه تجارت ایران مورد بازنگری 

قرار گیرد.

ذکایی در بخش دیگری از صحبت های خود 
تاکید کرد: امروز فرآیند فروش ساز، فرآیند 
مرسومی اســت که در حال انجام است اما 
موضــوع واردات غیرقانونــی و موضوعاتی 
که در این گفت وگو به آن اشــاره داشــتم 
آســیب بســیار فراوانی به نظام اقتصادی 
موسیقی ایران به ویژه حوزه فروش سازهای 
غیرایرانی وارد کرده است. شرایطی که هم 
در حوزه هــای مالیاتی هــم در حوزه گران 
شدن بی رویه سازها و موارد مشابه، فرآیند 
فروش ســاز در ایــران را وارد بحران جدی 
کرده اســت. طبیعتاً در همین شــرایط آن 
دسته از هنرجویان علاقه مند موسیقی که 
به لحاظ مالی هم آنچنان سرمایه ای ندارند، 
نمی توانند با قیمت مناســب ســاز مناسب 

خریداری کنند.
وی در پایــان گفت: قطعــاً در حال حاضر 
مهم ترین مرجعی که می تواند نســبت به 
حل مشــکلات موجود مساعدت های لازم 
را به عمل آورد، وزارت صمت است چرا که 
در حوزه وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
نامه نگاری هــا و پیگیری هــا انجام گرفته 
و حتی من در جریان هســتم کــه این نامه 
نــگاری در چندین نوبت بــه وزارت صمت 
ارائه شده اســت. به همین منظور از دست 
اندرکارانی که به نوعی در تسهیل موانع این 
حوزه نقش مؤثری دارنــد، تقاضا می کنم 
تصمیمات جدیدتری را برای بهبود شرایط 
اتخــاذ کنند تا تمامی دســت انــدرکاران 
صنعت موســیقی با روال منطقی و معقول 
به واردات ادوات موسیقی دسترسی داشته 

باشند.

یاسر احمدوند اعلام کرد؛ امسال نمایشگاه ویژه کتاب کودک داریم

ویزخان« درباره اعتراض احمدرضا عابدزاده و اکران آنلاین توضیح تهیه کننده »پر
خریدار  تهیه کننده فیلــم »پرویزخان« 
با بیان اینکه در شــرایط فعلی ساخت فیلم 
ورزشی یک تصمیم پرریسک است، درباره 
دلایل اکــران آنلاین زودهنــگام این فیلم 
و اعتــراض  برخــی فوتبالیســت ها به آن 

توضیحاتی را ارائه کرد.
عطا پناهــی درباره وضعیت اکــران آنلاین 
فیلم »پرویزخان« که پیش تر به عنوان یکی 
از فیلم های نوروزی بر پرده ســینماها رفته 
بود، گفت: اکران فیلم »پرویز خان« در ایام 
نوروز برای من به عنــوان تهیه کننده اتفاق 
خوشحال کننده ای بود اما متأسفانه میزان 
فروش این فیلم با آنچه کــه متصور بودیم 
فاصله زیادی داشــت و به نظرم لازم است 
کارشناســان اکران به این موضــوع ورود 
کنند. باید بررسی شــود که چرا فیلم های 
غیرکمدی شــانس چندانی بــرای فروش 
ندارند و فیلم ســینمای طنز و کمدی است 
که می تواند شانسی برای موفقیت در گیشه 
داشته باشد. در شرایط حاضر ساخت فیلم 
غیــر کمدی و بــه خصوص فیلم ورزشــی 

تصمیمی پر ریسک است.
پناهــی درباره اکــران آنلایــن زودهنگام 
این فیلــم ســینمایی در »فیلم نت» اظهار 
کرد: فکر می کنم ظرفیــت فروش این فیلم 
در شــرایط حاضر در ســالن های ســینما 
به حد نهایی خود رســیده و پــس از اینکه 
تیزرهایــی از فیلم نیــز در تلویزیون پخش 
شد و بیننده ها با اسم »پرویز خان« آشنایی 

پیــدا کردند، ذهنیت خوبــی از فیلم وجود 
دارد و موقعیــت خوبی اســت کــه در این 
شــرایط »پرویزخان« نمایش آنلاین خود 
را آغاز کند. به نظرم با شــناختی که از این 
پلتفرم دارم، فکــر می کنم »پرویزخان« در 
اکران آنلاینش که بلافاصلــه پس از اکران 
در ســینماها صورت گرفته، بیشــتر دیده 
شــود و به شــخصه به این اتفاق در نمایش 
آنلاین خوش بین هســتم. او ادامه داد: من 
فکر می کنم در این سال ها ســلیقه و ذائقه 
مردم خواســته یا ناخواســته تغییر کرده و 
از آنجا که تنوع ژانر زیادی در ســینمای ما 
شاهد نیستیم و فیلم های ترسناک، اکشن، 
بیوگرافی، ورزشــی و... در این سینما دیده 
نمی شوند مردم به سینمای کمدی گرایش 
پیدا کرده اند و شاهد هســتیم که تولیدات 
کمدی نیز بــه همین دلیل رو بــه افزایش 

است.
این تهیه کننــده در ادامه در برابر ســاخت 
یک فیلم ورزشــی اظهار کرد: ژانر ورزشی 
یکی از گونه هایی اســت که شــاید در چند 
ســال گذشــته تعداد تولیدات سینمایی 
در این گونه بسیار اندک باشــد و به همین 
دلیل تماشاچی با تردید به ســراغ این آثار 
می رود. فیلم هایی با ژانرهای غیرکمدی در 
خطر شکست هســتند و برای ما که فیلمی 
ورزشی تولید کرده ایم به نظر من این خطر 
بسیار بیشــتر بود. جدا از تغییر ذائقه مردم 
متأسفانه سانس ها و سینماهای خوبی هم 

در شهرســتان ها به این فیلم داده نشــد و 
امیدوارم با اکران آنلاین این کمبود جبران 
شود.پناهی درباره بازسازی صحنه  مسابقه 
فوتبال ایران و کویت در سال ۱۳۶۵ گفت: 
از روز اولی که فیلمنامه »پرویزخان« آماده 
شد می دانســتیم که یک سوم آخر فیلم که 
مربوط به مســابقه ایران و کویت می شــود 
سخت ترین سکانس ها را برای ضبط داریم 
و آقای ثقفی با دقت و وســواس دکوپاژهای 
این سکانس ها را نوشــتند و حتی استوری 
برد هم تهیه شــد و ما چند جلسه به همراه 
آقای سید هادی اســلامی مدیر جلوه های 
ویژه میدانــی و آقــای وحیــد ابراهیمی 
فیلمبرداری اثر چند جلسه در زمین فوتبال 
قبل از شــروع تولید و بازیکن ها و بازیگرها 
صحنه هایی که قصد بازسازی آن را داشتیم 
ضبط کردیم تا با آمادگی کامل به سر صحنه 
فیلمبرداری برویم و کاملًا مطلع باشیم که 
باید از چــه نوع لنز و چه حرکــت دوربینی 
اســتفاده کنیم. برای ضبــط این صحنه ها 
و بازسازی صحنه های حســاس و مهم این 
مســابقه فوتبال هیچ نمونه ای نداشــتیم و 
به نظرم ســاخت این فیلم بــا این صحنه ها 
یک حرکــت رو به جلو در ســینمای ایران 
بود که خوشبختانه توانستیم سکانس های 
قابــل قبولی هم ضبــط کنیم و بســیاری 
از مخاطبان بــر دقیق بودن بازســازی ها 
تأکید دارند.پناهی درباره حواشــی ایجاد 
شــده و اعتراض برخی اشخاص که در قصه 

»پرویزخــان« حضور دارنــد، تصریح کرد: 
خیلی از فوتبالیســت هایی کــه هم دوره 
آقای دهداری بودند فیلم را دیدند و تعامل 
خوبی بین ما و این دوســتان شکل گرفت و 
اکثر این افراد فیلم را دوست داشتند. آقای 
احمدرضــا عابدزاده دروازه بان ســابق تیم 
ملی کشــورمان به روایت این فیلم اعتراض 
کردند اما ایشــان در خارج از کشور هستند 
و مطمئناً فیلم را آن زمان که اعتراض شــان 
را مطرح کردند،   ندیده بودند، امیدوارم بعد 
از دیدن فیلم نظرشان را بشنویم چرا که فکر 
می کنم نظر ایشان پس از دیدن فیلم تغییر 
خواهد کرد. آقای وطن خــواه هم اعتراضی 
درباره این فیلم مطرح کردند که البته اطلاع 
دارم آقای ثقفی )کارگــردان فیلم( پیش از 

شــروع فیلمبرداری دو ســاعت مصاحبه 
تلفنی با ایشان داشتند و فکر می کنم آقای 
وطن خواه هم با توجه به مسائلی که مطرح 

کردند فیلم را ندیده بودند.
وی در پایــان تأکیــد کــرد: جــدا از 
اعتراض هایی کــه آقای عابــدزاده و آقای 
وطن خــواه دربــاره »پرویزخــان« مطرح 
کردند دیگر افراد حاضــر در قصه این فیلم 
مثل آقای جــواد زرینچه فیلــم را دیدند و 
اتفاقاً »پرویز خان« را دوســت داشــتند و 
نظرات مثبتی درباره فیلــم مطرح کردند. 
خانم شــیدا دهداری فرزنــد مرحوم پرویز 
دهداری کــه در مراحل ســاخت فیلم با ما 
همراهــی بســیار خوبی داشــتند نیز نظر 

مثبتی درباره »پرویز خان« نشان دادند.

خریدار  مهدی مجنونی کســمایی بازیگر رادیو تهران 
درباره برگزاری جشــنواره های تخصصی در رادیو بیان 
کرد که جشنواره ها همیشه انگیزه ها را بیشتر می کنند و 

باعث دیده شدن زحمات برنامه سازها می شوند.
مهدی مجنونی کسمایی از تهیه کنندگان و گوینده های 
رادیو تهــران و برگزیده بخــش بازیگری در ســومین 
جشنواره مســتند رادیویی »پژواک« با اشــاره به خلق 
شخصیت پروفسور بالتازار در برنامه »تهران من« گفت: 
تاکنون در دوره های قبلی جشــنواره پژواک شــرکت 
نکرده بودم. ایــن دوره از برگزاری جشــنواره پژواک به 
عنوان برگزیده بخش خلق شخصیت، در برنامه »تهران 
من« با خلق شخصیت پروفســور بالتازار برنده تندیس 

صدای طلایی و لوح تقدیر شدم.

وی با اشاره به اینکه جشــنواره ها موجب افزایش انگیزه 
برنامه ســازان خواهند شــد، بیان کرد: جشــنواره ها 
همیشــه انگیزه ها را بیشــتر می کنند و باعث می شود 
برنامه ساز احساس کند زحماتش دیده می شود. ضمن 
اینکه جایگاهی برای شــروع دوباره بــرای فتح مقامی 

بالاتر خواهد بود.
مجنونی با بیان اینکه خلاقیت و بداهه گویی در بازیگری 
بســیار حایز اهمیت اســت، افزود: به نظرم آنچه که در 
بخش خلق شــخصیت بــرای داوران اهمیت داشــت، 
خلاقیــت و بداهه گویی در شــخصیت طنز پروفســور 

بالتــازار بود.برگزیده بخــش بازیگری در ایــن دوره از 
جشــنواره در پایان عنــوان کرد: خودم این شــخصیت 
)پروفســور بالتازار( را خلــق کردم و بــا آن زندگی می 
کنم. خوشــحالم که پروفســور بالتازار بعد از چند سال 
که در برنامه های مختلف حضور داشــت، در این دوره از 
جشنواره شنیده و دیده شــد. به نظرم پروفسور بالتازار 
شایستگی اش را داشــت. افرادی که در بخش بازیگری 
و خلق شخصیت هستند خیلی سختی این کار را تحمل 
می کنند و برگزاری چنین جشنواره هایی باعث می شود 

زحمات دوستان در رادیو دیده شود.

پرفسور بالتازار چگونه دیده شد؟
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میدان

وزیــر ورزش و جوانان گفت: مــا در تمامی بخش های 
ورزش می خواهیم آمایش ســرزمین را اجرایی کنیم و 
این طرح می تواند هم افزایی را میان دســتگاه ها ایجاد 
کند و خداراشــکر این وضعیت میان دستگاه ها وجود 

دارد.
 بــه نقــل از پایــگاه خبــری وزارت ورزش و جوانان، 
کیومرث هاشــمی در جلسه ســتاد عالی طرح تدوین 
آمایش ســرزمین اظهار کرد: از همــه عزیزانی که در 
راســتای اجرای این طــرح تلاش می کنند، تشــکر 
می کنــم. اینگونه جلســات می توانــد در یک فضای 

تعاملانه ادامه داشته باشد.
او ادامــه داد: تصویر مقــام معظم رهبــری در جمع 
ورزشکاران والیبالیســت دانش آموزی، نشان دهنده 
نگاه ویژه  رهبری اســت که بــه ورزش و تربیت بدنی 
دارند و ما باید از این ظرفیت استفاده کنیم. نکات مقام 
معظم رهبری همیشــه راهگشــا بوده است و در طرح 
آمایش ســرزمین قرار اســت عدالت ورزشی در همه 

حوزه ها صورت بگیرد.
هاشــمی با بیان اینکه طــرح آمایش ســرزمین قرار 
است مانع تصمیمات ســلیقه ای شود، گفت: این طرح 
می خواهــد ورزش کشــور را از روزمرگــی دور کند و 
امیدوارم این روند مستمر باشد. همچنین می خواهیم 
این طرح فردمحور نباشــد و از سلایق شخصی دوری 

کنیم و توسعه ورزش در تمام ابعاد آن انجام 
شود.

وزیر ورزش و جوانان تاکید کرد: ما در تمامی 
بخش هــا می خواهیم آمایش ســرزمین را 
داشته باشیم و این طرح می تواند هم افزایی 
را میان دســتگاه ها ایجاد کند و خداراشکر 
این وضعیــت میان دســتگاه ها وجود دارد. 

امیدوارم طــرح آمایش بتواند نقش نخ تســبیح را ایفا 
کند و اتفاقات خوبی را رقم بزند.

او با اشاره به پیگیری هایی که باید درخصوص فضاهای 
ورزشــی صورت بگیرد، گفت: ما اتفاقات خوبی را پس 
از انقلاب در ایجاد فضاهای ورزشــی داشته ایم. ما باید 
فضای قبل انقلاب را بررســی کنیم و طرح آمایش این 
مســاله را به طور کامل شفاف و روشــن می کند. طرح 
آمایش به خوبی از اقدامات صورت گرفته می تواند دفاع 

کند.
هاشــمی درخصوص ضمانت اجرایی طــرح آمایش 
ســرزمین گفت: بحث ضمانت اجرایی مطرح شــد و 
برخی قوانیــن بوده اند که ضمانت اجرایــی ندارند اما 
اجرایی شدن این طرح بســتگی به دفاع ما از این طرح 
اســت و این طرح را به عنوان یک موضــوع علمی در 

اولویت قرار دهیم.
وزیر ورزش و جوانان افزود: افرادی کــه در این زمینه 

تحصیل کرده انــد را باید مدافــع این طرح 
کنیــم. ما می خواهیــم از همــه ظرفیت ها 
اســتفاده کنیم تــا ابعــاد و چارچوب های 
مختلف این طرح روشن شــود و ابهامات در 

سطوح مختلف برطرف شود.
هاشــمی اظهار کــرد: تمــام افــرادی که 
می توانند درگیر این موضوع شوند، می تواند 
طرح را تشریح کند تا مشــکلات برطرف شود. ما هیچ 
نمونه ای مثل طرح آمایش سرزمین در سطح کشوری 
نداشــته ایم اما اگر نمونه مشــابهی حتی در ســطح 

منطقه ای وجود داشته باشد، باید از آن بهره ببریم.
او با اشــاره به توجه به اســتعدادهای پنهان در سطح 
کشور و بررســی آن توســط آموزش و پرورش گفت: 
ما نباید از اســتعدادهای پنهان غافل شــویم و باید در 
ارزیابی ها این مساله مورد بررســی قرار بگیرد. در این 
زمینه آموزش و پــرورش می تواند کمک قابل توجهی 
داشته باشــد و معلمان ورزش، استعدادها را شناسایی 
کنند. ما بالای ۳۰ هزار معلم ورزش داریم و باید از این 

ظرفیت استفاده کنیم.
هاشــمی تاکید کرد: اگر ما بتوانیم اتصالات مختلف با 
آموزش و پرورش برقرار کنیــم، طرح آمایش می تواند 
به نتیجه مد نظر خود برسد. این طرح توسط آموزش و 

پرورش می تواند احیا شود.

او خاطرنشان کرد: این ســند تصویب شده است و به 
استان ها هم ابلاغ شده اســت و دستگاه های اجرایی 
باید نیروی انســانی لازم را داشــته باشــند. نیروی 
انســانی ماهر ما در حال حاضر در حال بازنشســته 
شــدن هســتند و بنای ما این اســت کــه در هفته 
تربیت بدنی جلســه شــورای عالی ورزش با حضور 
رئیس جمهور پیگیری هــای لازم را در این خصوص 

صورت دهیم.
او با اشاره به اینکه باید گزارش های لازم درخصوص 
طــرح آمایش به مقام هــای بالاتر صــورت بگیرد، 
گفت: مــا همچنیــن در بخش رصد هــم از جمله 
طرح آمایش هم بایــد پیگیری های لازم را از طریق 
واحدهای مربوطه داشــته باشــیم و برای ریاست 
جمهوری و مقام معظم رهبری گزارش هایی درباره 
طرح داشته باشــیم و هر چه مقام های بالاتر از این 
طرح باخبر باشند، اثربخشــی های بهتری صورت 

خواهد گرفت.
وزیر ورزش و جوانــان در پایان درخصــوص توجه به 
موضوعات فرهنگی در طرح آمایش ســرزمین گفت: 
از موضوعات فرهنگی غافل نشــویم و این موضوعات 
دغدغه مقام معظــم رهبری و رئیس جمهور اســت و 
این مسائل در طرح آمایش حتما درنظر گرفته شود تا 

دغدغه ای از این بابت وجود نداشته باشد.

چهره

ســپهر ســتاری  لیگ برتر ایران از نظر 
هجومی نسبت به لیگ های معتبر اروپایی 
شــرایط متفاوتی دارد. لیگ برتر ایران این 
روزها به روزهای حســاس و سرنوشت ساز 
خود رســیده و اوج این حساسیت در هفته 
بیســت وپنجم مســابقات و تقابــل ۴ تیم 
مدعی اســتقلال و تراکتور و پرسپولیس و 
سپاهان بود. در شرایطی فوتبالی ها رهفته 
گذشــته منتظــر ٢ نمایش تماشــایی و 
پرهیجان بودند، تقابل مدعیان لیگ برتر با 
٢ تساوی بدون گل تمام شد تا حاصل ۱۸۰ 
دقیقه بازی بین بهترین تیم های این فصل 
ایران، حتی یک گل هم نباشد. آماری که با 
اســتانداردهای روز فوتبال دنیا تفاوت های 

زیاد و معناداری دارد.

بازی های حساس پرگل نمی شوند!
استقلال، پرسپولیس، ســپاهان و تراکتور 
۴ تیــم مدعی این فصل لیگ برتر هســتند 
که از نظر داشــتن ســتاره فاصله زیادی با 
ســایر رقبا دارند. این ۴ تیم امسال مجموعا 
۱٢ بــازی باهم برگــزار کرده انــد که این 
دیدارهــا مجموعا ۱۴ گل در پی داشــتند. 
نکته عجیب این اســت که از ۶ بازی برگزار 
شــده بین این ۴ تیم در نیم فصل دوم، تنها 
٢ بازی گل داشــته و ۴ بازی با تساوی بدون 
گل به پایان رسیده است. این موضوع نشان 
می دهد با حساس شــدن دیدارها، مربیان 
تیم ها هم با احتیاط بیشتری پا به مسابقات 
می گذارند و این موضــوع هیجان و زیبایی 

مسابقات را کاهش داده است.
۴ تیــم مدعی لیــگ برتر در شــرایطی در 
بازی های رودررو با یکدیگر میانگین گلزنی 
۱.۱۶ گل در هر مسابقه را به ثبت رسانده اند 
که این آمار حتی از آمار کلی لیگ ایران هم 

کمتر اســت. مســابقات این فصل میانگین 
٢.۱۷ گل را داشــته اند که البته همین آمار 
هم نســبت به لیگ هــای معتبــر اروپایی 
به مراتــب پایین تر اســت.همزمان با هفته 
بیســت وپنجم لیــگ برتر، مســابقات دور 
رفت نیمه نهایــی لیگ قهرمانــان اروپا هم 
برگزار شــده و این موضوع بیش از همیشه 
کم هیجان بــودن مســابقات داخلی ایران 
نســبت به ســطح اول فوتبال اروپا را نشان 
داده اســت. ٢ مســابقه مرحله نیمه نهایی 
لیــگ قهرمانــان اروپــا ۵ گل داشــت که 
نسبت به ٢ تســاوی بدون گل بین مدعیان 
لیگ برتــر ایران تفاوت چشــمگیری دارد. 
البتــه این موضــوع فقط در بحــث گلزنی 
دیده نمی شــود و حتی در خلــق موقعیت 

هم به چشم می خورد.اســتقلال، تراکتور، 
پرســپولیس و ســپاهان در بازی های این 
هفته خود به ترتیب امیــدگل ۰.۳٩، ۰.۶۰، 
۰.۵۱ و ۰.۷٢ را ثبت کردنــد و هیچکدام از 
تیم ها حتی اندازه یک گل هم خلق موقعیت 
نداشتند. در طرف مقابل اما هر ۴ تیم حاضر 
در نیمه نهایی لیگ قهرمانان اروپا امیدگلی 
بالاتر از یک را به ثبت رساندند. رئال مادرید و 
بایرن مونیخ در بازی سه سنبه شب امیدگل 
۱.٩۰ و ۱.۵۸ را داشــتند و دورتمونــد و 
پاری سن ژرمن هم هرکدام امیدگل ۱.۷۸ و 

۱.۷۰ را مقابل هم ثبت کردند.
در ۴ بازی حساس لیگ برتر ایران مجموعا 
۶ ضربه داخل چارچوب تیم ها زده شد که از 
۱۶ شوت در چارچوب دور رفت نیمه نهایی 

لیگ قهرمانان اروپا خیلی کمتر است.

تفاوت چشمگیر رکوردهای گلزنی
 در ایران نسبت به اروپا

آمار پایین گلزنی در فوتبال ایران نســبت 
به فوتبال اروپا فقط محــدود به دیدارهای 
مدعیان نیســت و این موضوع به مسابقات 
هم سرایت کرده است. در لیگ بیست وسوم 
ســپاهان بــا زدن ۴۴ گل در ٢۵ بــازی و 
میانگین گلزنی ۱.۷۶ بهتریــن آمار را دارد 
و شــهریار مغانلو هم با زدن ۱۴ گل مدعی 
اصلــی کســب عنــوان آقای گلی اســت. 
بهتریــن آمارهای گلزنــی در فوتبال ایران 
حتی نزدیــک به فوتبال اروپا هم نیســت و 
این تفاوت چشــمگیر باز هم دیده می شود. 

میانگین گلزنی منچسترسیتی ٢.۴۸، رئال 
مادریــد ٢.۱۷، اینتــر ٢.۳۱، بایرن مونیخ 
٢.۸۱ و پاری ســن ژرمن ٢.۴۵ است و در هر 
۵ لیگ معتبر اروپایــی بهترین خط حمله 

میانگین گلزنی بیشتر از ٢ را دارد.

خط دفاعی قوی؛ راز قهرمانی در ایران!
فوتبال ایران در چند ســال اخیر مســیری 
متفاوت با فوتبال اروپــا را رفته و اکثر تیم ها 
نتیجه گرایی و بردهای اقتصادی را به بازی 
زیبا ترجیــح می دهند. فرمولــی که باعث 
شــده قهرمان لیگ ایران نه از بین تیم های 
هجومی، کــه از میان تیم هایی باشــد که 
بهترین خط دفاعی را دارند. در ســال های 
اخیر هرگز تیمی بدون داشتن خط دفاعی 
مقتدر و آمار کمترین گل خورده نتوانســته 
عنوان قهرمانی را کســب کند و با توجه به 
شرایط اســتقلال و پرســپولیس، احتمالا 

امسال هم همین اتفاق رخ خواهد داد.
پرســپولیس در ۶ فصلــی کــه قهرمانی را 
کسب کرده به ترتیب ۱۴، ۱۵، ۱۴، ۱۷، ۱۴ 
و ۱۳ گل خورده داشت و استقلال هم سالی 
که با فرهاد مجیدی قهرمان شــد با دریافت 
تنها ۱۰ گل بهترین آمار دفاعی تاریخ لیگ 
برتر را به ثبت رســاند. این موضوع حتی در 
مورد قهرمانی استقلال خوزستان با عبدالله 
ویســی در لیگ پانزدهم هم صدق می کند 
و این تیم در آن فصل بــا دریافت ۱۴ گل با 
تفاضل گل بهتر نســبت به پرسپولیسی که 
۳۴ گل خورده بود توانســت قهرمان شود. 
در همان فصل پرســپولیس با زدن ۵۰ گل، 
آمار هجومی بهتری نســبت به اســتقلال 
خوزســتانی که ۳۳ گل زده بود، داشت ولی 
در نهایت خط دفاعی خوزستانی ها قهرمان 

را مشخص کرد.

وزمرگی دور می کند ح آمایش سرزمین ورزش کشور را از ر طر

ملی پوش اسلحه اپه:

بعد از ناکامی در کسب سهمیه المپیک مصمم تر شدم
خریدار  ملی پوش اســلحه اپه که با وجود 
عملکرد قابل توجه در مســابقات انتخابی 
زون آسیا از کسب سهمیه بازماند، می گوید 
بعد از این رقابت ها و عملکردی که داشــتم 
نســبت به قبل بــرای پیگیــری تمریناتم 

مصمم تر شدم.
 محمد اســماعیلی یکی از شمشــیربازان 
اعزامی به رقابت های انتخابی زون آسیا در 
فجیره امارات بود که با وجود پیشــروی تا 

مرحله نیمه نهایی از کسب سهمیه بازماند.
این ملی پوش اســلحه اپه بعــد از صعود از 
مرحله مقدماتــی موفق شــد در رقابت با 
»عبدالعزیز الشــاطی« از کویت ۱۵ بر ۱۱ 
پیروز شــده و به جمع هشــت بازیکن برتر 
راه یابد. »رانگ لی« از چیــن تایپه حریف 
اسماعیلی در این جدول بود. اسماعیلی در 
رقابت با او به برتری ۱۵ بر ۱٢ دســت یافت 
و به مرحله نیمه نهایی صعــود کرد. در این 
مرحله اما اســماعیلی برابر »هانگ وی هو« 
از هنگ کنگ با نتیجه ۱۵ به ۱۴ شکســت 
خورد و از صعود و پیشروی تا قهرمانی برای 

کسب سهمیه بازماند.
اسماعیلی در حالی نتیجه دیدار نیمه نهایی 
خود در انتخابی زون آســیا را بــا تنها یک 
اختلاف امتیاز واگذار کــرد که حریفش در 
نهایت قهرمان اسلحه اپه شد و تنها سهمیه 
این اســلحه برای المپیک پاریــس را از آن 

خود کرد.
محمد اســماعیلی در مورد عملکردش در 
این رقابت ها گفت: ســطح مسابقات بسیار 

بالا بود. رقابت های اســلحه اپــه با حضور 
٢۴ نفر برگزار شــد در حالی که مســابقات 
در سایر اســلحه ها مانند همیشــه با تعداد 
شــرکت کننده کمتری برگزار شد. همین 
مســاله هم رقابت های این اسلحه را سخت 

تر کرده بود.
وی ادامه داد: در این شــرایط من تا مرحله 
نیمــه نهایی پیــش رفتــم. در مرحله اول 
حذفــی بازیکن کویتــی کــه در المپیک 
٢۰۱۶ شرکت داشــت را شکســت دادم. 
ســپس بازیکن چین تایپه که در رده سنی 
جوانان قهرمانی آسیا را کسب کرده بود، از 
پیش رو برداشتم و در نهایت مقابل بازیکنی 
شکســت خوردم که رنکینگ ۵٩ جهان را 
دارد و توانســت از این مسابقات سهمیه هم 

بگیرد.
این ملی پوش اســلحه اپه با تاکید بر اینکه 
برای نخســتین بار در رقابت های گزینشی 
برای کســب ســهمیه المپیک شرکت می 
کرد، تصریح کرد: به خاطر مســایلی مانند 
اعزام حداقلــی و انتخابی بودن ورزشــکار 
اعزامــی، تا به امســال فرصــت حضور در 
مسابقات گزینشی را پیدا نکرده بودم. برای 
المپیک ٢۰٢۶ آقای عاشوری به مسابقات 
گزینشــی رفت و برای المپیــک توکیو هم 
فرصت در اختیار محمد رضایی قرار گرفت. 
رضایــی در مرحله یک چهارم حذف شــد. 
فکر می کنم در بین نفراتی اعزامی اســلحه 
اپه به ادوار مختلف مســابقات گزینشــی 

المپیک، من بهترین عملکرد را داشتم.

اســماعیلی برگــزاری منظم و مســتمر 
اردوهــای آمــاده ســازی را از عوامل موثر 
در عملکرد خوبــش عنوان کــرد و گفت: 
فدراســیون به نســبت بودجه و امکاناتی 
که در اختیار دارد و به خصوص به نســبت 
ادوار گذشته، برگزارکننده اردوهای منظم 
تری برای اسلحه اپه است. در ماه های اخیر 
تمرینات خوبــی زیر نظر حامــد صداقتی 
داشــتم. البته هنوز تا ایده آل شدن فاصله 
داریم اما در کل نســبت به گذشته شرایط 

تمرینی و ا ردویی خیلی بهتر شده است.
وی خاطرنشان کرد: شرایط تمرینی و اردو 
تاثیر مســتقیم و بالایی روی عملکرد دارد. 
همین شمشیرباز چین تایپه که باعث حذف 
من شد و در نهایت هم ســهمیه گرفت، در 
تمام رویدادهایی که پیــش از انتخابی زون 
آسیا برگزار شــد، شرکت داشــت و حتی 
چند کمپ بین المللی بــه میزبانی آلمان، 

مجارستان و ... را هم سپری کرده بود.
شمشــیرباز اســلحه اپه تصریح کرد: با این 
حال من تنها با یک اختــلاف امتیاز به این 
بازیکن بــا این همــه برنامه آماده ســازی 
باختم. من از مســابقات انتخابی زون آسیا 
ســهمیه نگرفتم اما دقیقا همین مســئله 
مصمم ترم کرد به اینکه بــا انگیزه و قدرت 
بیشتری تمریناتم را ادامه بدهم و از شرایط 
فعلی که با وجود خیلــی کمبودها مهیا می 
شود، بیشترین استفاده را ببرم. به خصوص 
که مسابقات قهرمانی آسیا )تیر - کویت( را 

در پیش دارم.

وی با بیان اینکه ایــن رقابت ها در دو بخش 
تیمی و انفــرادی برگزار می شــود، گفت: 
عملکرد خوب در ایــن رقابت ها خیلی مهم 
است به خصوص که قرار اســت نتیجه این 
رقابت ها مــلاک ارزیابی بــرای حضور در 
بازی های آسیایی هم باشد. بنابراین مصمم 
به نتیجه گیــری در رقابت هــای قهرمانی 
آسیا هســتیم. به خصوص نتیجه گیری در 
بخش تیمی اهمیت زیــادی برای مان دارد. 

کارگروهی همیشه تاثیرگذارتر است.
اســماعیلی در مــورد پیش بینــی خود از 
مسابقات قهرمانی آسیا و اینکه به مدال هم 
فکر می کند، گفت: مراحــل اول برای مان 
خیلی مهم اســت. به خاطر حضور کمتری 
که نســبت به دیگــر کشــورها در میادین 

بین المللــی داریم، رنکینــگ پایین تری 
داریم. بنابراین معمــولا در مراحل اولیه با 
کشورهای قوی روبرو می شویم. اگر بتوانیم 
از این مرحله عبور کنیم، بــه مدال هم فکر 

می کنیم.
این ملی پوش اســلحه اپه شمشــیربازی 
ایران که عضو تیم باشگاهی چادرملو است 
در مورد فعالیت باشــگاهی خود نیز گفت: 
فعلا صدرنشــین جدول رده بندی هستیم. 
دیدارهــای دور رفت را بــدون باخت تمام 
کردیم و در چند دیداری هــم که از مرحله 
برگشت برگزار شــد هم شکستی نداشتیم. 
امیدوارم ایــن رونــد را در دیدارهای باقی 
مانده دور برگشت هم ادامه دهیم تا قهرمان 

این اسلحه شویم.

آخرین وضعیت اردوی تیم ملی والیبال
تمرینات تیم ملی والیبال ایــران برای حضور شایســته در لیگ ملت ها 
٢۰٢۴ بــا ۱۸ بازیکن پیگیری خواهد شــد. تمرینات تیــم ملی والیبال 
کشورمان از نیمه فروردین ماه ســال جاری با حضور کادر فنی ایرانی و با 
هدایت پیمان اکبری زیر نظر پائز و لئوناردو آغاز شــد و موتا پائز سرمربی 
برزیلی- فرانسوی کشورمان از پنجم اردیبهشــت ماه با حضور در تهران 
هدایت تمرینات را به دســت گرفت.ســرمربی تیم ملــی والیبال ایران 
فهرست ۱۸ بازیکن را اعلام کرد که ادامه تمرینات با حضور آن ها پیگیری 
خواهد شــد.میلاد عبادی پور، جــواد کریمی، محمدطاهــر وادی، علی 
رمضانی، مرتضی شریفی، امیرحسین اســفندیار، پوریا حسین خانزاده، 
مبین نصری، امیرحســین ســاداتی، میثم صالحی، امین اسماعیل نژاد، 
محمد بربســت، محمد ولی زاده، مهدی جلوه، علیرضــا فراهانی مصلح 
آبادی، متین احمدی، آرمان صالحــی و محمدرضا حضرت پور بازیکنان 
معرفی شده از ســوی موریس موتا پائز برای ادامه تمرینات هستند.علی 
شــفیعی نیز که در تمرین روز گذشته مصدوم شــد، به کارهای درمانی 

می پردازد تا شرایطش برای ادامه تمرینات مشخص شود.
وحید مرادی به عنوان سرپرســت گروه و مدیر تیــم، امیر خوش خبر 
)سرپرســت اردو(، موریس موتا پائز )سرمربی(، پیمان اکبری )دستیار 
اول(، لئوناردو افونســو، عبدالرضا علیزاده، علی فتاحی و نوید مشجری 
)مربیان(، مارسلو زنگراند )بدنســاز(، محمدامین شاکری )آنالیزور(، 
علی حــدادی )فیزیوتــراپ( و محمدناصر نقره ای به عنوان ماســاژور 
اعضای معرفی شــده کادر فنی تیم ملی والیبال ایــران در رقابت های 

لیگ ملت های ٢۰٢۴ هستند.

نظارت ویژه روی رفتار تماشاگران
 دستور تاج به ارکان قضایی برای 

هفته های پایانی
رییس فدراســیون فوتبال که از حساســیت های فیفا و کنفدراسیون 
فوتبال آسیا برای حضور تماشاگران اطلاع دارد به هیچ وجه نمی خواهد 

حلقه حضور هواداران بانوان در ورزشگاه تنگ تر شود.
 رقابت های لیگ برتر فصل جاری فوتبال کشور در حالی وارد پنج هفته 
پایانی خود شده اســت که تب رقابت های این دوره نه تنها معطوف به 
صدر و قعر جدول شده اســت بلکه ناهنجاری روی سکوی تماشاگران 

نیز باعث ایجاد حساسیت های کاذب شده است.
حاشــیه های به وجود آمده در جریان دیدار پرســپولیس و ســپاهان 
اصفهان در هفته گذشــته باعث حضور مهدی تاج رئیس فدراسیون در 

جلسه کارگروه ویژه وزارت ورزش شد تا او شخصا پیگیر ماجرا شود.
تاج که از حساســیت های فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا برای حضور 
تماشــاگران اطلاع دارد به هیچ وجه نمی خواهد حلقه حضور هواداران 
زن در ورزشــگاه تنگ تر شــود. از این رو در ۵ هفته پایانی روی حضور 
ارکان قضایــی و حقوقی فدراســیون همچون کمیته هــای اخلاق و 
انضباطی حساسیت بیشتری به خرج داده است تا آنها با ناظران ویژه در 
هر یک از بازی ها تصمیمات فوری برای برخورد با برهم زنندگان نظم و 

انضباطی در هر یک از دیدارها را در کمترین زمان ممکن بگیرند.

تاج در جلسه به ارکان قضایی فدراسیون اعلام کرده است تصمیم های 
خود را در کوتاه ترین زمان ممکن با توجه به فشردگی رقابت ها بگیرند 
تا هرگونه جریمه ای شامل فصل جاری شود و به لیگ برتر فصل آینده 
نکشــد.باید دید عملکرد کمیته های اخــلاق و انضباطی در هفته های 
پایانی تأثیر بازدارنده ای روی این موضوع خواهد گذاشــت یا تأثیری 
در حجم تنش هــا در داخل بــازی و همچنین نیمکت هــای مربیان و 

طرفداران حاضر در ورزشگاه نخواهد گذاشت.

جام جهانی تیراندازی
 صعود رستمیان به فینال تپانچه ۲۵ متر

هانیه رســتمیان به فینال رقابت های جام جهانــی تیراندازی در ماده 
تپانچجه ٢۵ متر راه یافت.

 در پنجمین روز از جام جهانی در باکوی جمهــوری آذربایجان، بانوان 
کشورمان در تپانچه ٢۵ متر در خط آتش ایستادند.

در پایان دور  مقدماتی و مجموع امتیازات بخش دقت و ســرعت هانیه 
رستمیان با ۵۸۶ امتیاز در رده پنجم ایستاد و راهی فینال شد. گلنوش 
ســبقت الهی نیز امتیاز ۵۶۷ را ثبت کرد.برنامه روز ششم این مسابقات 

به شرح زیر است:سه شنبه، ۱۸ اردیبهشت:
فینال تپانچه ٢۵ متر بانوان ساعت ٩:۳۰ )هانیه رستمیان(

مقدماتی تفنگ ۵۰ متر ســه وضعیت آقایان ساعت ۸:۴۵ )امیرمحمد 
نکونام و پوریا نوروزیان(

مقدماتــی تفنگ ۵۰ متر ســه وضعیت بانوان ســاعت ۱۳:۱۵ )نجمه 
خدمتی، فاطمه امینی و شرمینه چهل امیرانی(

مفقودی
مدل  زانتیا  سیتروئن  سواری  وکارت  وسند  سبز  برگ 
734504وشاسی  موتور  شماره  به  روغنی  سفید  1386رنگ 
S1512286162448وشهربانی ایران 54_763م36به نام محمد 

دهقان بنادکی مفقود واز درجه اعتبار ساقط میباشد.
یزد

متن آگهی مزایده
به موجب پرونده اجرائی کلاسه 140200182 شش دانگ یک دستگاه خودرو سواری پژو پارس ایکس یو 7 مدل 
1399 سفید رنگ به شماره پلاک انتظامی ایران 57 -691-س-36-) پلاک ایران پنجاه و هفت شیصد و نود و یک 
-س - سی و شش ( متعلق به آقای نعمت اله تلخ آبی که طبق نظر کارشناس رسمی شش دانگ خودرو مذکور به مبلغ 
4/400/000/000 ریال  ارزیابی گردیده است که از ساعت 9 الی 12 روز چهارشنبه مورخ 1403/3/2  در گناوه ، بلوار 
ملوان ، ضلع شرقی بازار میوه و تره بار ، پارکینگ انتظام )پارکینگ عمومی و توقیفی گناوه( از طریق مزایده به فروش 
می رسد. مزایده از مبلغ 4/400/000/000 ریال  ) چهار میلیارد و چهارصد میلیون ریال ( شروع و به بالاترین قیمت 
پیشنهادی نقداً فروخته می شود و کلیه هزینه های قانونی به عهده برنده مزایده است و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول 
خواهد شد. ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی اعلام ،گردد مزایده روز اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان 
مقرر برگزار خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ پایه کارشناسی به حساب سپرده ثبت و 

حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است. م الف 107 
تاریخ انتشار: 1403/2/18  تاریخ مزایده 1403/3/2                                        اداره ثبت اسناد و املاک گناوه  

آگهی فقدان سند مالکیت ششدانگ پلاک917/7230  واقع در امامزاده  گناوه 
بخش شش بوشهر 

آقای عبدالرسول رستمی      مالک ششدانگ پلاک915/7230 باتسلیم استشهاد محلی گواهی شده دفتر56 گناوه مدعی 
است که سند مالکیت ششدانگ پلاک 917/7230 واقع در امامزاده گناوه بخش شش بوشهر که به نام اقای عبدالرسول 
رستمی    صادر و تسلیم گردیده است وتاکنون درقید تامین و بازداشت نمی باشد بعلت جابجایی مفقودگردیده است  و 
درخواست صدور المثنی را نموده است لذا مراتب طبق اصلاح  تبصره یک اصلاحی ماده 120آیین نامه قانون ثبت اعلام 
می گردد که هرکس نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای نموده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد تا ده 
روز پس از انتشار این آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک گناوه مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت و 
یا سند معامله تسلیم نماید چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسد و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نشود المثنی 

سند طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم خواهد شد. م الف 110
تاریخ انتشار: 1403/2/18 

محمد چهابدار - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک گناوه



استان سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران

صفحه 7
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rسه شنبه       18 اردیبهشت 1403    شماره 1579

مدیر منطقه اردبیل خبر داد:

 ارسال بیش از 30 میلیون لیتر سوخت 
وگاه سبلان مایع به نیر

اردبیل-افســون جبــارزاده   ســید حجــت مدنــی، مدیــر شــرکت ملــی 
پخش فرآورده های نفتــی منطقه اردبیل گفت: به  منظور تأمین ســوخت 
ذخیــره دوم نیــروگاه ســبلان اردبیــل، 33 میلیــون لیتــر ســوخت مابع به 

نیروگاه مزبور ارسال شده است.
سید حجت مدنی، مدیر شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه 
اردبیــل ضمــن اشــاره بــه موجــودی ســوخت مایــع در نیــروگاه ســبلان 
اردبیــل و ذخیــره  ســازی در ایــن منطقــه گفــت: ایــن منطقــه آمادگــی 
کاملــی در ایــن زمینــه دارد و در صــورت ثبــت بموقــع درخواســت ها 
ارســال فرآورده بــدون کمبــود و محدودیت بطــور منظم انجــام خواهد 
شــد و همچنین اتخــاذ سیاســتهای مطلــوب سوخترســانی بخصوص 
ایــن  مطلــوب  ازاقدامــات  یکــی  هــا  نیــروگاه  بــه  جایگزیــن   ســوخت 

شرکت می باشد.
مدنی ضمن اشــاره به موجودی ســوخت مایع در نیروگاه ســبلان اردبیل 
و میــزان ذخیره ســازی در ایــن منطقــه افــزود:  به منظــور تأمین ســوخت 
ذخیــره دوم نیــروگاه ســبلان اردبیــل، 33 میلیــون لیتــر ســوخت مابع به 
نیروگاه مزبور ارســال شده اســت که در قیاس با مدت مشــابه سال قبل 11 

درصد افزایش داشته است.
کیــد بر ضــرورت مصــرف بهینــه ســوخت در بخــش خانگــی، گفت:  او بــا تا
منظور از مصــرف بهینــه کم مصــرف کــردن نیســت، بلکه درســت مصرف 
گــر شــهروندان فقــط 1۰ درصــد در مصرف  کردن اســت و بــه همیــن دلیل ا
انــرژی صرفه جویــی داشــته باشــند، بــرق هیــچ خانــه و کارخانــه ای قطع 

نمی شود.

وستای کردستان   بهره مندی هزار و ۶۸3 شهر و ر
از گاز طبیعی

ســنندج-فاطمه ملایــی   مدیــر عامــل شــرکت گاز کردســتان گفــت: با 
کنون هزار و ۶۵۰ روســتا و 33 شهر  پایان گازرسانی در اســتان کردســتان، ا

تحت پوشش گاز طبیعی هستند.
احمــد فعلــه گــری گفــت:  در حــال حاضــر ۶3۰ هــزار و ۲۹۲ مشــترک گاز در 
بخش های مســکونی، تجاری و صنعتی در اســتان وجود دارد که در سال 
گذشته، 3 میلیارد و ۶۹۶ میلیون متر مکعب در استان گاز مصرف کردند.

مدیــر عامل شــرکت گاز کردســتانبا اشــاره بــه نصب بیــش از 3۰۰ هــزار و 13 
علمک در استان، افزود: که از این تعداد 1۵۸ هزار و ۶۹۶ مورد در شهر ها، 
13۹ هــزار و ۸۰۴ مــورد در روســتا ها و هــزار و ۵13 علمــک بــرای واحد هــای 

تولیدی و صنعتی نصب شده است. 
وی گفــت: در ســال گذشــته یکــی از اهــداف اســتراتژیک نصــب ۵ هــزار 
عملک بود که شــرکت گاز اســتان کردســتان با نصب ۷ هزار و ۷۷۶ علمک  

پیشرفت 1۵۶ درصدی همراه بود.
فعله گری با بیان اینکه میزان شــبکه گذاری در این اســتان 13 هزار و ۲۶۴ 
کیلومتر می باشــد که بیشتر شــبکه گذاری ها در روســتا های استان اجراء 
شــده اســت، ادامه داد: در بخش ظرفیت ســازی بــرای صنایــع که هدف 
1۰ هزار متــر مکعب در ســاعت بــوده، با ظرفیــت ســازی ۲۵ هــزار و ۲1۶ متر 

مکعب در ساعت، پیشرفت ۲۵۲ درصدی به ثبت رسید.
وی با بیان اینکه در راســتای تحقق بخشــیدن به شــعار ســال، گازرســانی 
به ۴۰ واحد تولیــدی و صنعتی در اســتان در دســتور کار قرار گرفته اســت، 
گفت: با توجه به معین بودن اســتان کردســتان در هرمزگان، با تمام توان 
، 1۰۰ روستا و ۶۵ واحد  و قدرت در نظر دارد ۲ شــهر فارغان و احمدی ســرگز

تولیدی و صنعتی در هرمزگان را به شبکه سراسری وصل کند.

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی لرستان خبر داد:

وانه کسب کاغذی  ونیکی شدن ۴۷۷ هزار پر الکتر
در کشور

خرم آباد-فرزانه هداونــد   مدیرکل امــور اقتصادی و دارایی لرســتان از 
الکترونیکی شــدن ۴۷۷ هزار پروانه کســب کاغــذی تا 1۵ اردیبهشــت ماه 

در کشور خبر داد.
علــی محمــدی بیــان کــرد: بالاترین درصــد تبدیــل حــذف پروانه کســب 
کاغذی در کشور مربوط به استان  لرســتان با ۴۰.۷ درصد تا 1۵ اردیبهشت 

ماه است.
کاغــذی در اســتان بــه  کســب  وی ادامــه داد:  ۲۲ هــزار و ۸13 پروانــه 
الکترونیکــی تبدیل شــده اســت. در سلســله 1۲۶۹ پروانــه، پلدختر 1۷1۴ 
پروانه، بروجرد ۴۲۹۲ پروانه، کوهدشت و رومشــگان 311۸ پروانه، دلفان 
13۰3 پروانــه، خرم آبــاد و چگنــی ۷۲۲۹ پروانــه، ازنــا ۷۹3 پروانــه، الیگودرز 

1۵3۸ پروانه و دورود 1۴۷۶ پروانه الکترونیکی شده اند.
او گفت: بعد از لرستان، استان های تهران و گیلان بیشترین حذف پروانه 

کسب کاغذی در کشور را به خود اختصاص داده اند.
محمدی اظهار کرد: براســاس حکم تبصره ۷ ماده 1 قانون تســهیل صدور 
مجوزهــا، همــه مجوزهای قدیمــی و کاغــذی باید تــا ۲۵ اردیبهشــت ماه، 
تبدیل به مجــوز الکترونیکی )شناســه  یکتا( شــوند و کســب و کارهایی که 
شناســه یکتا نداشــته باشــند، بــه لحــاظ قانونــی بــدون مجوز محســوب 

می شوند.
مدیــرکل امــور اقتصــادی و دارایــی لرســتان گفــت: بــا هوشــمند شــدن 
خدمــات دولــت در آینــده نزدیــک، صاحبــان کســب و کارهایی کــه مجوز 
الکترونیکــی نداشــته باشــند و نام شــان در بانــک اطلاعــات کســب و کار 
کشــور qr.mojavez.ir نباشــد، برای گرفتن خدمت در اداره های دولتی و 

بانک ها دچار مشکل خواهند شد.
وی افــزود: متقاضیان مــی توانند  بــا موبایل و وارد کردن ســه کد )شــماره 
ســریال کارت ملی، شناســه / کد صنفی و کد پستی محل کســب( در درگاه 
ملــی مجوزهــا )mojavez.ir( رایــگان و غیرحضــوری مجــوز الکترونیکــی 

)شناسه یکتا( دریافت کنند.

ج احداث می شود فاز دوم پارک ایران کوچک کر
-ترنم مظفری   سخنگوی شورای اسلامی شهر کرج گفت: فاز دوم  البرز
پارک ایران کوچک با رویکرد احیای هویت اســتان البرز به ویژه شــهر کرج 

احداث می شود.
عمــار ایزدیــار گفت: فــاز اول پــارک ایران کوچک اســفند ســال ۹۹ بــه بهره 
بــرداری رســید کــه در آن زیســت بــوم 1۲ منطقه گردشــگری کشــور شــبیه 

سازی شده است.
، خانه آغاج اوی  وی ادامه داد: در این پارک ســیاه چادر ایل بختیاری و لر
ترکمن هــا، مُضیف خوزســتان و کپر آذربایجان، بخشــی از بافت روســتای 
ابیانــه و آب انبــار یــزد، ارگ بم، بــازار سعدالســلطنه قزوین، آســیاب بادی 

خراسان جنوبی و ساباط مناطق مرکزی شبیه سازی شده است.
ایــن مســئول بــا اشــاره بــه اینکــه پــارک ایــران کوچــک پــروژه ای ملــی بــه 
مســاحت هفت هکتــار اســت، ابــراز کــرد: احــداث فــاز دوم این پــارک هم 
امسال آغاز می شــود و طبق برنامه ریزی صورت گرفته تا پایان سال آینده 

به بهره برداری می رسد.
ایزدیار تصریح کــرد: در اجرای فــاز دوم این پارک بر احیــای هویت البرز به 
ویژه شهر کرج متمرکز شــده و این اقدامات با همکاری بنیاد البرزشناسی 

انجام می شود.

گرگان-مهنازمحمدزمانــی   رئیــس اداره آمــوزش و 
پرورش شهرســتان گــرگان گفــت: مهاجــرت تحصیلی از 
روســتا به شــهر ها به عنــوان معضــل جدی در این شــهر 

محسوب میشود.
گرامیداشــت روز  بــه مناســبت   حســن مــدرس زاده  
گــرگان  شهرســتان  کــرد:در  شــد،اظهار  برگــزار  معلــم 
حدود ۹۰ هــزار و در شــهر گــرگان ۷۸ هــزار دانــش آموز در 
حال تحصیل هســتند که ســهم هر دانش آمــوز در همه 
روستاها و سه شهر ســرخنکلاته، قرق و گرگان حدود 1۴ 
کم بــالای ۴۰ نفر  هزار نفر اســت که این ارقــام نشــان از ترا

دانش آموز در هر کلاس است.
رئیــس اداره آمــوزش و پرورش شهرســتان گــرگان افزود: 
کــم کیفیت آمــوزش و رســیدگی را کمتــر می کند و  این ترا

عملا فرصت را از معلمان در کلاس های درس می گیرد.
وی گفــت: همه بــر این بــاور هســتند، کــه ورود بــه دوره 
اول تیزهوشــان بــا وجود فضــای رقابتــی علمــی، عملا تا 
حدودی قبولی در رشــته های درخشــان را تضمین می 
کند و ایــن موضوع باعث مهاجرت تحصیلی از روســتاها 

به شهر گرگان شده است.
وی بــا اشــاره به کمبــود فضــای آموزشــی در شــهر گرگان 
کــرد: مهاجــرت بــرای تحصیــل یــک معضــل در  بیــان 
مدیریت شهری هم محســوب میشــود که ترافیک شهر 
را دو چندان کرده و آموزش و پــرورش با تدابیری از قبیل 
تقویــت مــدارس در روســتاها، ایجــاد زیــر ســاخت های 
مناسب ، باید رغبت سکونت در روســتا را در خانواده ها 
ایجاد کنــد. مــدرس زاده تصریح کرد: ســرانه اســتاندارد 
آموزشــی به ازای هر دانش آموز ۲/۵، در گلســتان ۸/۴ و 
گر متوسط هر مدرسه  در گرگان ۲/۴ متر مربع اســت که ا
در گــرگان دو هــزار متــر مربــع در نظــر گرفته شــود حدود 
۲۲ مدرســه در گــرگان کــم داریــم و عمــلا کمبــود فضــای 

آموزشی بیداد می کند.
رئیــس اداره آمــوزش و پــرورش شهرســتان گــرگان خاطر 
نشــان کــرد: بیــش از 13۰ مدرســه غیــر دولتــی در گــرگان 
وجــود دارد کــه ۴۰ مــورد آن از نظــر اســتحکام بنــا تاییــد 
نشده و عملا دوران پایان انتزاع اســتحکام بنا بر طبق بر 

شاخص نوسازی رسیده است.

کرمانشــاه- حســنافخارزاده   نشســت پایانــی ارزیابــی معاونــت بهــره 
برداری شــرکت بــرق منطقه ای غــرب با حضــور مدیرعامل این شــرکت و 

سرارزیاب شرکت توانیر برگزار شد.
بــه گــزارش روابــط عمومــی شــرکت بــرق منطقــه ای غــرب، در ابتــدای 
مراســم منصــوری معــاون بهــره برداری شــرکت بــرق منطقــه ای غــرب با 
اشــاره بــه اقدامــات انجــام شــده در ایــن معاونــت گفــت: در ایــن مدت 
شــاهد اقدامات موثری درحوزه هــای مختلف از جمله پایداری شــبکه، 
رفــع خاموشــی هــا، کاهــش تلفــات و مدیریت مصــرف بــرق بــوده ایم که 
این اقدامــات در جهــت تحقق اهــداف شــرکت و ارائــه خدمــات بهتر به 
مشــترکین انجام شده اســت. ســپس ســرارزیاب، ارزیابیها را بســیار حائز 
ک  اهمیت خوانــده و اذعان داشــت: تبادل تجربــه ،الگوبرداری و اشــترا
تجربیات بهتریــن نتیجه این ارزیابی ها اســت. در ادامه جلســه ارزیابان 
شــرکت توانیر به بیان نقاط قــوت و قابل بهبودی پرداختنــد که در طول 

دوره ارزیابی در سه استان کرمانشاه ،کردســتان و ایلام مشاهده کردند. 
،روحیــه تعامــل ، همدلی  وجــود ســرمایه انســانی توانمند،تعهــد بــه کار
و احســاس مســئولیت از مهم ترین شــاخص هایــی بودنــد کــه در کنــار 

کید و توجه ارزیابان قرار گرفت. مسایل فنی بهره برداری مورد تا
در ایــن نشســت ، ضــرورت ایجاد نــرم افــزار جامع بهــر ه بــرداری از جمله 
مــواردی بود که بــرای بهبــود حوزه بهــره برداری شــرکت بــرق منطقه ای 

غرب توسط ارزیابان پیشنهاد گردید.
الفتی نیا مدیر عامل شــرکت بــرق منطقه ای غرب در نشســت اختتامیه 
ابراز امیدواری کرد: خروجی ارزیابی در راســتای تعالی و رشــد شرکت قرار 
گیرد. وی بیــان کرد: ضروری اســت کارها و اقدامات شــاخص و خوبی که 
در حوزه بهره بــرداری صورت گرفته اســت را بــه نحو شایســته ای معرفی 
نماییــم. مدیرعامــل بــرق منطقــه ای غــرب یادآور شــد: بــا برنامــه ریزی 
دقیــق بتوانیــم اقدامــات شایســته ای بــرای ارتقــای نقــاط قابــل بهبود 

بر داریم.
وی در پایان افزود: بازنگری در دســتورالعمل های بهره برداری از ســوی 

توانیر امری ضروری است.

کرمانشاه

نشست پایانی ارزیابی معاونت بهره برداری شرکت برق منطقه ای غرب برگزارشد

ایلام اصفهان

ود شاهین شهر وستای کلهر تکمیل احداث مخزن 250 مترمکعبی ر
اصفهان-مریم  مومنــی   عملیات احــداث مخزن 
بتنــی ۲۵۰ مترمکعبــی روســتای کلهــرود کــه از اول 
شهریور ماه ســال 1۴۰۲ آغاز شــده بود، در اردیبهشت 

ماه جاری به پایان رسید.
مدیرعامــل آبفای اســتان اصفهان با بیــان اینکه با 
در مــدار قرار گرفتــن این مخــزن، آب شــرب بیش از 
۲ هزار نفــر از روســتائیان منطقه کلهــرود به صورت 
پایدار تامین می شود، اظهار داشت: با اجرای این 
کنان روســتاهای کلهرود محله  پروژه آب شــرب  سا
قلعه، ســر بیشــه و تکلــر با فشــار یکســان تامین می 
شود، این در حالیســت که قبل از اجرای این پروژه 
مردم این منطقه بعضا با افت فشــار آب مواجه می 

شدند. 
کبریان هدف از اجــرای این پــروژه را افزایش  حســین ا
حجم ذخیــره این مخــزن عنــوان و اعلام کــرد: حجم 
محدود مخزن قبلی 1۵۰ متر مکعبی روستای کلهرود 
که به دلیل گذر زمان  فرسوده هم شده بود، در برخی 
از فصــول ســال باعــث سرریزشــدن آن مــی گردید که 
منجر به هدر رفــت آب می شــد.  وی افــزود: عملیات 
احداث مخزن بتنــی زمینی ۲۵۰ متــر مکعبی کلهرود 
هزینه ای بالغ بر 3 میلیارد تومان به همراه داشت که از 
محل اعتبارات عمرانی تامین شد. مدیرعامل آبفای 

استان اصفهان به نوسازی شبکه آب روستای کلهرود 
در سال های اخیر پرداخت و تصریح کرد: در سه سال 
گذشــته بیش از هشــت کیلومتر از شــبکه روســتایی 
کلهــرود اصــلاح و بازســازی شــد چــرا کــه قطــر شــبکه 
توزیع  آب روستای کلهرود ۵۰ میلیمتر بود که موجب 
رسوب گیری جدار شبکه و به دنبال آن افت فشار آب 
کبریان خاطر نشان ساخت: با اصلاح شبکه  می شد.  ا
توزیع آب شرب روستای کلهرود قطر لوله ها به ۹۰ ، 11۰ 
و 1۶۰ میلیمتر افزایــش یافت که به صورت ثقلــی آب از 
شبکه به مخزن منتقل می شود و آب شرب روستای 
کلهــرود ازیک رشــته قنــات بــا دبی ســه لیتــر در ثانیه 

تامین می شود.

3۲ مورد حوادث و اتفاقات در بخش فاضلاب ایلام رفع شد
ایلام-حســن بیگــی   مدیرعامــل شــرکت آب و 
فاضلاب ایــلام گفت: 3۲ مورد حادثه و اتفاق شــبکه 
کیــپ حــوادث و  جمــع آوری فاضــلاب بــه همــت ا
اتفاقــات آبفــای این اســتان در ســطح شــهر ایلام در 

پی بارندگی های اخیر رفع شد.
محمد محمدی اظهار داشت: گرفتگی و پس زدگی 
فاضلاب یکــی از مشــکلات اصلــی در زمــان بارندگی 
اســت، در واقع شــبکه جمــع آوری فاضلاب شــهری 
صرفــا بــرای جمــع آوری فاضــلاب خانگــی طراحی و 

اجرا شده است.
وی افــزود: عــدم گنجایــش مناســب جــداول بــرای 
هدایت آب های سطحی و اتصال غیر مجاز جداول 
به شــبکه های جمع آوری فاضلاب باعث آبگرفتگی 
معابــر و ورود روانابهای ســطحی حاوی مــواد جامد 
به داخل شــبکه جمــع آوری فاضــلاب می شــود و با 
ورود به شــبکه فاضلاب موجب پــس زدگی فاضلاب 
در برخــی منازل و خیابان ها می شــود کــه می طلبد 
شــهرداری ایــلام بــا بررســی و طراحــی ســازه هــای 
انتقــال آب ایــن مناطق کــه در بارندگی های شــدید 
بوجــود  همشــهریان  بــرای  عدیــده ای  مشــکلات 

می آورد جلوگیری کند.
افــزود:  ایــلام  فاضــلاب  و  آب  شــرکت  مدیرعامــل 

در پــی بارندگــی هــای اخیــر و آبگرفتگــی معابــر بــا 
کیــپ رفــع اتفاقــات  همــت و تــلاش شــبانه روزی ا
فاضــلاب آبفــا شهرســتان ایــلام 3۲ مــورد حادثــه 
 انســداد و پــس زدگی فاضــلاب در ســطح شــهر ایلام 

رفع شد.
کیــپ حــوادث و اتفاقــات  کــرد: ا محمــدی بیــان 
شــرکت آب و فاضلاب اســتان ایلام به صورت شــبانه 
روز آمــاده ارائــه خدمــات و رفــع حــوادث احتمالــی 
در کمترین زمــان ممکن به مشــترکان اســت، لذا در 
جهت تســریع در امر اطلاع رســانی مــردم می توانند 
مشــکلات خود را بــا مرکــز ارتباطــات مردمــی 1۲۲ در 

میان بگذارند.

اردبیل

اردبیل-افسون جبارزاده   با تلاش های چندین ساله و موافقت شرکت توانیر 
و هیئت مدیره شرکت توزیع مبنی بر تغییر ساختار سازمانی برق اردبیل با ایجاد 
امور مهندســی، توســعه و اصلاح و سه اداره مهندســی، نوســازی، روند خدمات 
رسانی اثربخش به مشــترکین شهرســتان اردبیل تسریع یافته اســت.  مدیر برق 
شهرستان اردبیل با اشاره به آغاز اجرای این روند به صورت رسمی از اردیبهشت 
ماه سالجاری گفت: در ســایه این تغییر ســاختارها در حوزه مهندسی،توسعه و 
احداث با افتتاح ۵۴۶ فقره دســتور کار بــه ارزش 3۰۰ میلیارد ریال و تعویض ســیم 
مسی با کابل خود نگهدار، طرح بهارستان و اصلاح شهری و روستایی ۲۷۴ فقره 

دســتور کار به ارزش ۶۰۰ میلیارد ریال محقق شده اســت.  رسول قدیمی با عنوان 
اینکه در حوزه خدمات مشترکین و فروش کنتورهای تکفاز و سه فاز عادی نیز ۷ 
گذار شده افزود: 3۵ دستگاه کنتور سنگین نیز به مشترکین  هزار و ۷۰۷دستگاه وا
گذار شــده که در مجموع به ۷ هزار ۷۴3 دســتگاه رســیده اســت.  وی با اشــاره  وا
بروزرســانی صددرصدی بیش از 1۷ هزار پرونده ارجاع شــده در حوزه مهندسی 
و GIS از مجموع بیــش از ۲۷ هزار پرونده ارجاع شــده گفت: مابقــی پرونده های 
ارجاع شــده نیــز در اولین فرصــت به همــت کارشناســان مربوطــه در ایــن واحد 
بروزرسانی خواهد شد.  مدیر برق شهرســتان اردبیل با اشاره به استقبال شرکت 

کز اســتان های  توانیر از ایــن طرح و احتمــال ایجاد ســاختار مشــابه در دیگر مرا
کشــور گفــت: کمــک و همــکاری مدیرعامــل شــرکت و معاونــت هــای مجموعه 
در تحقق ایــن مهم، ســتودنی و قابــل تقدیر اســت.  قدیمی، خدمات شایســته 
همکاران این مدیریت را ســتودنی و قابل تقدیر دانســته و در نظــر گرفتن رضای 
الهی در همه امورات را محور تمام اقدامات و عملکرد شــرکت عنــوان کرد و افزود: 
کسب رضای الهی باید محور تمام اقدامات و عملکرد شــرکت باشد به طوری که 
تمام تلاش ما بر این اساس استوار است که در همه امورات، رضایت و خشنودی 

الهی، مصلحت کشور و مردم، سرلوحه تمامی فعالیت هایمان باشد.

برق اردبیل مدیریت  در  ساختاری  تغییرات  اثربخشی 

رئیس اداره آموزش و پرورش شهرستان:

وستا به شهر ها معضل جدی در گرگان است مهاجرت تحصیلی از ر

خوزستان

و  رونــد توســعه  از  توانیــر  مدیرعامــل شــرکت  اهــواز -محمــد مجــدم   
بهینه سازی پست های برق ۴۰۰ کیلوولت شــهید هاشمی و شمالغرب شرکت 

برق منطقه ای خوزستان در اهواز بازدید کرد.
به گــزارش خبرنــگار خریدار بــه نقــل از روابط عمومی شــرکت بــرق منطقه ای 
خوزستان، مصطفی رجبی مشهدی مدیرعامل شرکت توانیر و هیئت همراه 
از پروژه هــای حیاتی و ضروری این شــرکت برای گذر از پیک مصرف تابســتان 
1۴۰3 بازدیــد کردنــد. وی از روند احــداث طرح دائــم و افزایش ظرفیت پســت 
۴۰۰ کیلوولــت شــهید هاشــمی بازدیــد و در جریــان میــزان پیشــرفت فیزیکــی 
این پروژه قرار گرفت. بنا اســت پســت شــهید هاشــمی با احداث طــرح دائم و 
اضافه کردن یک ترانس به ظرفیــت 31۵ مگاولت آمپر با مجموع ظرفیت ۶3۰ 

مگاولت آمپر برای پیک تابستان امسال وارد مدار شود.
بــرق  پســت  بهینه ســازی  طــرح  از  همچنیــن  توانیــر  شــرکت   مدیرعامــل 

۴۰۰ کیلوولــت شــمالغرب که یکــی از پســت های مهــم و تاثیرگذار بــرای عبور از 
پیک مصرف است، بازدید کرد.

مصطفــی رجبــی مشــهدی در ایــن بازدید هــا بــا قدردانــی از اقدامــات انجام 
گرفته اجرای این پروژه ها را باعــث افزایش پایداری و ضریب اطمینان شــبکه 

عنوان کرد که لازم است در موعد مقرر وارد مدار شوند.
علی اسدی مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان نیز در این بازدیدها 
با اعلام درصد پیشــرفت فیزیک پروژه ها، موانع و مشکلات موجود در اجرای 

پروژه ها را بیان کرد.
بر اســاس این گــزارش مدیرعامــل شــرکت توانیر و هیئــت همراه در ســفر یک 
روزه به اهواز عــلاوه بر بازدیــد از پروژه هــای حیاتی بــرای گــذر از پیک مصرف 
تابســتان 1۴۰3 و بازدیــد از محــل حادثــه خطــوط انتقــال بــرق در شــادگان و 

آبادان، در جلسه صنعت برق خوزستان نیز شرکت خواهند کرد.

در راستای آماده سازی شبکه برای گذر از تابستان  1403 صورت گرفت؛

400 کیلوولت شهید هاشمی و پست شمالغرب اهواز بازدید مدیرعامل شرکت توانیر از پست  برق 
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 چگونه مصرف برق و آب را در کولر آبی
 کاهش دهیم؟

 نصب سایه بان بر روی کولرهای آبی ضمن کاهش ٢۰ درصدی مصرف 
برق به طور چشمگیری مصرف آب را هم کاهش می دهد.

 وزارت نیرو باهدف پشت سر گذاشته شــدن بدون خاموشی تابستان 
امسال ۱۸۰ برنامه عملیاتی تدوین و به مرحله اجرا درآورده است.

بخشی از این برنامه ها به فرهنگ سازی مدیریت بهینه مصرف در بخش 
مشترکان اختصاص یافته اســت. در این بخش باهدف نهادینه سازی 
فرهنگ مصرف بهینه پاداش ها و جوایزی هم برای مشــترکان در نظر 

گرفته شده است.
بر اســاس اعلام قبلی وزیر نیرو در این زمینــه ۸۰ میلیون جایزه برای 
مشــترکان خوش مصرف برق در نظر گرفته شده که از بین آنها بیش از 
۱۰۰ خودرو به مشــترکانی که در مصرف برق صرفه جویی کنند، اهدا 

خواهد شد.
در این زمینه نیز در روزهای اخیر شرکت مدیریت تولید، انتقال و توزیع 
نیروی برق ایران )توانیر( از پویشــی با عنوان باانرژی باهدف تشــویق 

مشترکان به مدیریت مصرف برق رونمایی کرد.
مصطفی رجبی مشهدی مدیرعامل شــرکت توانیر در باره این پویش با 
اشاره به این که طرح سراسری باانرژی از ابتدای خرداد تا پایان شهریور 
اجرا خواهد شد، گفت: مشــترکان تجاری و خانگی می توانند با کاهش 
مصرف برق به صورت هفتگی طی ٢۱ هفته اجــرای این پویش، امتیاز 
دریافت کرده و از جوایز متعدد و ارزنده پیش بینی شــده در این پویش 

بهره مند شوند.
مدیرعامل توانیر خاطرنشــان کرد: همچنین به مشــترکان خانگی و 
تجاری که ۱۵ درصد مصرف برق خود را کاهش دهند، جوایز نفیســی 

مانند خودرو به صورت قرعه کشی اهدا خواهد شد.
رجبی مشهدی با اشاره به این که ســال گذشته ۴۰ درصد از مشترکان 
خانگی در طرح کاهش مصرف برق مشــارکت کردند، گفت: امســال 
باتوجه به افزایش طرح های تشویقی، تعداد بیشــتری از مشترکان به 

این طرح بپیوندند.
وی پیش بینی کرد: با اســتقبال مــردم از پویش باانــرژی، ناترازی در 

صنعت برق به حداقل ممکن برسد.
یکی از راهکارهایی که می تواند مصرف برق در کولرهای آبی را کاهش 

دهد استفاده از سایبان بر روی این نوع کولر است.
با نصب ســایبان روی کولر آبی ٢۰ درصد از مصرف برق کاســته شده 
و مشــترک مشــمول دریافت یکی از جوایز طرح سراســری باانرژی 

می شود.
علاوه برآن استفاده از ســایبان روی کولر آبی به صرفه جویی در مصرف 

آب هم کمک شایانی دارد.

وزیر نفت:
پالایشگاه آبادان به سوددهی ۱۲هزار میلیارد 

تومانی رسید
وزیر نفت درباره حجم ســوددهی پالایشــگاه آبادان و روند توسعه آن، 
همچنین افزایش تولیدات مجتمع های پتروشیمی به رییس جمهوری 

و هیئت وزیران گزارش داد.

به نقل از پایــگاه اطلاع رســانی ریاســت جمهوری، جــواد اوجی 
در نشســت هیئت دولــت در گزارشــی از فعالیت های پالایشــگاه 
آبادان، با اشــاره به اینکه در ســال ۱۳٩۴ وزیر نفــت وقت با اعلام 
زیان ده بودن این پالایشــگاه گفتــه بود، دولت حاضر اســت آن را 
رایگان واگذار کند، گفت: با اقدام هایی کــه در دولت مردمی با تکیه 
بر توان ســازندگان، متخصصان و پیمانکاران داخلی و به بهره برداری 
رساندن فاز دوم این پالایشگاه انجام شــد، پالایشگاه آبادان امروز یکی 
از سودده ترین واحدهای تولیدی است که پارسال ۱٢ همت سودآوری 

داشته است.
وی با اشاره به رسیدن تولید بنزین در این پالایشگاه از روزانه ۸ میلیون 
لیتر در ابتدای دولت سیزدهم به روزانه ۱۵ میلیون لیتر، تولید گازوئیل 
از روزانــه ۱۵ میلیون لیتر به ۱٩ میلیون لیتر و کســب رتبه نخســت 
صادرات در بورس کالا و انرژی در ســال ۱۴۰٢، تصریــح کرد: تا ٢ ماه 
آینده واحد هیدرو کراکر این پالایشــگاه نیز به بهره برداری می رسد و 
مابه ازای ارزی تولید گازوئیل یــورو ۵ آن ۳ میلیون یورو دیگر افزایش 

خواهد یافت.
وزیر نفت همچنین با اشــاره به افزایش ٢۱۰ هزار بشکه ای تولیدات 
و تأمین خوراک مجتمع های پتروشــیمی تبریز، شــازند، بندرامام، 
بوعلــی و رازی، افــزود: در طول فعالیــت دولت ســیزدهم، تعداد 
محصولات تولیدی این پالایشــگاه از ٢۱ محصول در سال ۱۴۰۰ به 
۳۴ محصول رسیده و با اقدام های انجام شــده، تنها در سال گذشته 
۱۳۰۰ فرصت شــغلی ثابت و غیرثابت در این مجتمع ایجاد شــد که 
امسال نیز ۶۰۰ نفر به نیروهای شــاغل در پالایشگاه افزوده می شود 
و حداقل هزار نفر نیز در پیمانکاری های توســعه فاز ۳ آن مشــغول 

فعالیت خواهند شد.

تا دو سال آینده صادرات تجهیزات صنعت نفت 
۱۰ برابر می شود

رئیس هیات مدیره انجمن ســازندگان تجهیــزات صنعت نفت گفت: 
قریب به ۷۱۰ میلیون یورو صادرات تجهیــزات صنعت نفت داریم، اما 
ظرفیت در این حوزه و آنچه به عنوان هدف قــرار داده ایم ۱۰ برابر این 
عدد و معادل ۷ میلیارد و ۵۰۰ میلیون یورو است که امیدواریم طی یک 

تا دو سال آینده محقق شود.
 احسان ثقفی، در نشســتی خبری در پاسخ به سوال ایسنا، در خصوص 
وضعیت صادرات تجهیــزات صنعت نفت، اظهار کرد: توســعه بازار در 
حوزه فرامرزی را از سال گذشته به طور جدی دنبال کردیم و با توجه به 
اینکه پروژه جدیدی در داخل کشور  کلید نخورده می بایست بازار را در 

خارج از کشور دنبال کنیم.
وی افزود: به کشــورهای همســایه چه کشــورهای عربــی و چه 
کشــورهای حوزه شــمالی کشــور و همچنین آمریــکای جنوبی 
صادرات تجهیزات صنعت نفــت را داریم اما ابتدای کار هســتیم و 
آنچه در حوزه صادرات در این موزه رخ داده تنها ۱۰ درصد ظرفیت 

است.
ثقفی با بیــان اینکه مطالعات پژوهشــی را در حوزه توســعه صادرات 

داشتیم که در نمایشگاه پیش رو از آن رونمایی خواهیم کرد.
به گفته وی رقم تعیین شده برای توسعه صادرات رویا نیست و بر اساس 
دیتاهای موجود این عدد تعریف شده است چرا که سازندگان تجهیزات 
صنعت نفت ایــن توانایی را دارند اما لازم اســت زیرســاخت های این 

موضوع توسط دولتمردان فراهم شود.

رئیس کل بانک مرکزی اعلام کرد
دارایی های ارزی افزایش یافت

رئیــس کل بانــک مرکزی اعــلام کــرد: در فروردین امســال میزان 
دارایی های ارزی کشــور حدود ٢۰۰ میلیون دلار افزایش یافته که به 
معنای تراز مثبت ٢۰۰ میلیون دلاری خرید دارایی های ارزی نســبت 

به فروش آن است.
 محمدرضا فرزین اظهار کرد: نرخ رشــد نقدینگی که تا پایان اســفند 
سال گذشــته به ٢۴ درصد کاهش یافته بود، در فروردین به ٢۳ درصد 

رسیده است.
وی افزود: نرخ رشــد پول نیز که ســال گذشــته ۳۳ درصد بود، تا ۱۶ 

فروردین امسال به ۱۶ درصد کاهش یافته است.
طبق اعلام بانک مرکزی، فرین گفت: رشــد پول معیــار مهمی برای 
انتظارات تورمی است و کاهش نرخ رشــد آن نشانگر  کاهش انتظارات 

تورمی است.
 

ونمایی از سامانه ویترین شعبه در بانک   ر
توسعه صادرات ایران

ســامانه »ویترین شــعبه« در حاشیه دومین 
همایش سراســری بانــک توســعه صادرات 
ایران با هــدف رفع نیاز ضروری و دسترســی 
به داده های جامع و به روز توســط دکتر خانی 

مدیر عامل این بانک رونمایی شد.
به گزارش روابط عمومی بانک توسعه صادرات 
ایران، با راه اندازی این سامانه، روسای شعب به 
راحتی به صورت ماهیانه، هفتگی و حتی روزانه اطلاعات جامع، دقیق و 

به روز مورد نیاز خود از شعب را در اختیار دارند.
محمدحسین هاشمی نژاد مدیر عامل شرکت مدیریت و توسعه فناوری 
آرمان همزمان بــا رونمایی از ســامانه »ویترین شــعبه«، گفت: عدم 
دسترســی به اطلاعات به روز در حوزه منابع و مصارف و مانند میانگین 
داده ها در ســامانه »دانا« از عمده مطالبات روسای شعب بانک توسعه 
صادرات ایــران بود که با راه اندازی ســامانه »ویترین شــعبه« مرتفع 

می شود.
وی افزود: با بهره برداری از این ســامانه، علاوه بر امکان ارزیابی عملکرد 
شعب، بســتر بازاریابی و هوشمند ســازی را برای بانک فراهم کند و در 

عین حال روی وب و موبایل قابل دسترس باشد.
مدیرعامــل مدیریت و توســعه فناوری آرمان یادآور شــد: بــا ارتقاء 
ظرفیت هــای اپلیکیشــن »ویترین شــعبه«در بخــش بازاریابی و 
ارزش گذاری مشتری و با تکامل این پلتفرم، امکان توسعه تعامل بانک 

با مشتری بیش از گذشته فراهم است.
هاشمی نژاد با اشــاره به اینکه برنامه های ویژه ای برای هوشمندسازی 
در بانک داریــم، افزود: با توجه بــه تأکید مقام معظم رهبــری بر قرار 
گرفتن کشور در فهرســت ده کشــور برتر در حوزه هوشمند سازی، با 
دستور مدیرعامل بانک توسعه صادرات، هدفگذاری برای تبدیل شدن 

این بانک به یک اسمارت بانک در دستور کار قرار گرفته است.
وی اظهار داشــت: همزمان با استقرار بانکداری هوشــمند می توان با 
رصد رفتار مشتری، احتمال ریزش وی را پیش بینی و راهکار مناسب را 

به روسای شعب ارایه کرد.
هاشــمی نژاد با اذعان به برخورداری کشــور از نیروی متخصص حوزه 
فناوری، گفت: چشــم انــداز مطلوبی در حوزه هوشمند ســازی برای 
بانک متصوریم؛ قاعدتاً نظــام بانکداری با بهره منــدی از این ظرفیت 
می تواند فرایند- ها را بهینه ســازی نمایید که این مهم منجر به افزایش 

سودآوری و کاهش هزینه ها می گردد.

نماینده مردم خوزستان در مجلس خبرگان:
ح نهضت ملی  عملکرد بانک مسکن در طر

مسکن قابل تحسین است
نماینده مردم خوزســتان در مجلس خبرگان، 
عملکرد بانک مسکن در نهضت ملی مسکن را 

قابل تحسین و ستودنی دانست.
به گزارش پایگاه استانی بانک مسکن- هیبنا ؛ 
آیت ا... محسن حیدری در دیدار با مدیر شعب 
بانک مسکن استان خوزستان و هیئت همراه با 
تمجید از عملکرد بانک مســکن در بخش های 
مختلف به خصوص ســاخت مســکن برای افراد کم درآمد گفت: طرح 
نهضت ملی مسکن یکی از بسترهای مناسب برای خانه دار کردن مردم 
است و عملکرد بانک مســکن در این خصوص بســیار قابل تحسین و 

ستودنی به شمار می رود.
وی افزود: این حجم از تســهیلات از ســوی بانک مســکن در استان 
خوزســتان، نمونه یک کار جهادی اســت و به نظر من نیاز است سایر 
دستگاه ها هم این حجم از تلاش شــبانه روزی بانک مسکن را الگو قرار 

دهند تا بتوانیم خدمات بیشتری به مردم استان ارائه دهیم.
یاور عسکری مدیر شــعب بانک مسکن استان خوزســتان نیز در این 
دیدار با اشاره به اینکه بانک مسکن همواره خود را یک بانک مردمی می 
داند که تاکنون در راستای خانه دار کردن مردم گام برداشته است؛ بیان 
کرد: یکی از راهبردهای اصلی بانک مسکن در مدت اخیر، طرح نهضت 
ملی مسکن بوده اســت که بزرگترین طرح عمرانی دولت برای خدمت 

به مردم به شمار می رود.
وی افزود: تــا پایان ســال ۱۴۰٢ در قالب طرح نهضت ملی مســکن، 
اعتباری بالغ بر ۵۶ هزار میلیارد ریال برای ساخت ۱۳ هزار و ٩۱۶ هزار 
واحد مسکونی در استان خوزستان از ســوی این بانک به مرحله انعقاد 
قرارداد رسیده اســت و کارکنان این مدیریت تلاش قابلتوجهی برای 
سرعت بخشیدن به پرداخت این تسهیلات از خود نشان داده اند. ضمن 
اینکه برخی پروژهها سرعت خوبی در ساختوســاز دارند و بهزودی به 

متقاضیان واگذار می شوند.

سهم 30 درصدی بیمه نامه های درمان در سبد 
پرتفوی صنعت بیمه

یونس مظلومــی، مدیرعامل بیمــه تعاون در 
حاشــیه اولین رویــداد عیدانه بیمــه ای و در 
گفتگویی عنوان کــرد: با توجه بــه اینکه ۳۰ 
درصد پرتفوی بیمه به بیمــه نامه های درمان 
اختصاص داشــته اما این بیمه نامــه ها زیان 

بالایی را برای شرکت های بیمه دارند.
به گزارش روابط عمومــی بیمه تعاون و به نقل 
از پایگاه خبری ریسک نیوز، یونس مظلومی، مدیرعامل بیمه تعاون در 
حاشیه اولین رویداد عیدانه بیمه ای و در گفتگویی عنوان کرد: با توجه 
به اینکه ۳۰ درصــد پرتفوی بیمه به بیمه نامه هــای درمان اختصاص 

داشته اما این بیمه نامه ها زیان بالایی را برای شرکت های بیمه دارند.
وی همچنین گفت: در خصوص بیمه شخص ثالث نیز، در ابتدای سال 
گذشته افزایش ۵۰ درصدی در نرخ دیه داشتیم درحالی که حق بیمه 
ها ۳۰ درصد افزایش یافته و این خلاء ٢۰ درصدی اثرات و زیان خود را 

طی سال های آینده نشان خواهد داد.
وی در ادامه در رابطه با راهکارهای کاهش زیان  شــرکت های بیمه ای 
افزود: درصدی از خسارت های غیر واقعی همیشه وجود داشته است؛ به 
عبارت دیگر شرکت های بیمه هم این موضوع رو پذیرفته اند اما امروزه 

فناوری اطلاعات برای کاهش این زیان ها بسیار کمک می کند.
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با اعلام آمار جدید از سوی بانک مرکزی مشخص شد

کاهش پایه پولی و رشد پول

خریدار  بانک مرکزی با اعلام جدیدترین آمار از 
پایه پولی و رشد پول اعلام کرد با کنترل شاخص 
های پولی اثرگذار بر تورم  انتظار می رود شاخص 
نرخ تورم نیز در ماه های آتی ارقــام پایین تری را 

ثبت نماید. 
بانک مرکــزی در جدیدترین آمــار پولی و مالی 
اعلام کرد: با اجرا و پیگیری دقیق سیاســت های 
پولی در بانک مرکزی، نرخ رشــد پایــه پولی در 
ســال ۱۴۰٢ روند نزولی قابل توجهــی را تجربه 
کرد بطوریکــه نرخ این شــاخص مهــم پولی و 
تاثیرگذار در تورم نســبت به رقم فروردین سال 
۱۴۰٢ که ۴۵ درصــد بود بــا ۱۶.٩ واحد درصد 
کاهش، در پایان اسفندماه ۱۴۰٢ به ٢۸.۱ درصد 
رسید. رشد پول )بخش ســیال نقدینگی( نیز از 
۶۵.٢ درصد در پایان سال ۱۴۰۱ به ۱۷.۵ درصد 
در پایان اســفندماه سال گذشــته کاهش یافت. 
بنابراین با کنترل شــاخص های پولــی اثرگذار 
بر تورم  انتظار می رود شــاخص نرخ تورم نیز در 

ماه های آتی ارقام پایین تری را ثبت نماید. 
 کاهش قابل توجه رشد پایه پولی در سال ۱۴۰٢ 
همراه با کاهش رشــد نقدینگی در این ســال، به 
خوبی حاکــی از توفیق بانک مرکــزی در کنترل 
کل های پولی و ایجاد شــرایط لازم برای کاهش 
نرخ تورم در سال جاری و سال های آتی می باشد. 
بر اســاس آمارهای مقدماتی، حجم پایه پولی در 
پایان اســفندماه ۱۴۰٢ به رقم ۱۱۰۷۷.۰ هزار 

میلیارد ریال رسید.

 تداوم کاهش نرخ رشد نقدینگی 
و دستیابی به اهداف پیش بینی شده

بر اســاس این گزارش، نرخ رشــد نقدینگی نیز 
طی یک روند نزولی از ۴۰.۶ درصد در پایان سال 
۱۳٩٩ و ۴٢.۸ درصد در پایان مهرماه سال ۱۴۰۰ 
به ۳۱.۱ درصــد در پایان ســال ۱۴۰۱ و ٢۴.۳ 
درصد در پایان ســال ۱۴۰٢ رســید که این امر، 
بیانگر توفیق کامل بانک مرکزی در کنترل رشد 

نقدینگی و حصول اهداف تعیین شده می باشد.
بر اســاس آمارهای مقدماتی، حجم نقدینگی در 
پایان اســفندماه ۱۴۰٢ به رقم ۷۸۸۰۸.٩ هزار 
میلیارد ریال رسید. لازم به اشــاره که دستیابی 
به رقم رشــد نقدینگی ٢۴.۳ درصد در پایان سال 
۱۴۰٢، در شــرایطی حاصل شــده است که رقم 
رشد نقدینگی سالانه زیر ٢۵ درصد آخرین بار در 

سال ۱۳٩۷ )٢۳.۱ درصد( محقق شده بود.
بدیهی است که کاهش رشــد نقدینگی به عنوان 
یکی از عوامل اصلی شــکل دهی بــه تورم، نقش 
مهمی را در کاهــش نرخ تورم در ســال جاری و 

سال های آتی ایفا خواهد نمود. 

کاهش قابل توجه شاخص های پول و شبه 
پول و انتظار کاهش تورم در ماه های آتی

مروری بــر عملکرد اجــزای نقدینگی حاکی از 

آن است که رشــد پول )بخش سیال نقدینگی( 
در ســال ۱۴۰٢ نیز بطور قابل توجهی کاهش 
یافته و از ۶۵.٢ درصد در پایان ســال ۱۴۰۱ به 
۱۷.۵ درصد در پایان اسفندماه ۱۴۰٢ رسیده 

است.
در مجمــوع، روند نزولــی قابل توجه رشــد 
نقدینگی و رشــد پول، مؤید آن اســت که در 
ســایه ثبات ایجاد شــده در ســال ۱۴۰٢، از 
شــدت انتظارات تورمــی فعالیــن اقتصادی 
کاســته شــده و در نتیجه انتظار می رود که نرخ 
تورم در ماه هــای آتی ارقام پایین تــری را ثبت 

نماید.  
لازم به اشــاره اســت ضریب فزاینده نقدینگی 
نیز در پایان اســفندماه ۱۴۰٢ نســبت به پایان 
اسفندماه ۱۴۰۱، معادل ٢.٩ درصد کاهش یافته 

و به رقم ۷.۱۱٢ رسیده است.
در مجموع کاهش رشــد نقدینگــی، کاهش 
رشد پایه پولی، کاهش رشــد پول و نیز تنزل 
ضریب فزاینــده نقدینگی همگــی دلالت بر 
اثربخشــی سیاســت های پولی بانک مرکزی 
مبتنی بر اســتفاده ترکیبی از کلیه ابزارهای 
سیاســت های پولــی دارد که ایــن موضوع 
نــه تنها در ســال گذشــته بلکه بــه صورت 
موثرتری می توانــد تاثیر منجر به تداوم پایدار 
روند نزولی نرخ تــورم در دوره هــای زمانی آتی 

داشته باشد.

سینا

سرپرســت بانک ســینا گفت: 
جذب منابع و افزایش سهم بازار 
بانک ســینا، در رأس برنامه های 

کاری این بانک است.
به گــزارش روابط عمومــی بانک 
ســینا، علــی ابدالی، سرپرســت 
بانک ســینا در نشســت با اعضای 
هیئت عامــل و مدیــران مناطق 
این بانک گفــت: اصلی ترین رکن 
برای ادامه حیات هــر بانک، ورود 
منابــع مالی اســت و در شــرایط 
کنونی، اولویت و هدف اصلی بانک 
ســینا، بهبود و تقویت روند جذب 
منابع اســت.ابدالی افزود: بانک با 
منابع زنده اســت و به میزان منابع 

شــناخته می شــود و با 
تقویــت منابع، ســایر 
امکان  بانک  برنامه های 
پیاده ســازی و تحقــق 
بهتری پیــدا می کنند.

وی تأکید کرد: در بانک 
سینا در شــرایط فعلی، 

تغییری در سیاســت ها، ساختار و 
برنامه های بانک نخواهیم داشــت 
اما در آینده بــا هم فکری مدیران و 
متناسب با نیازهای کسب وکاری 
جامعه، در صورت نیــاز تغییرات 
سیاستی، ســاختاری و عملیاتی 
رخ خواهــد داد.سرپرســت بانک 
سینا تصریح کرد: امروزه در صنعت 

بانکداری، ارائه خدمات 
گروه های  بــه  مطلوب 
مشتریان در گرو تقویت 
فناوری  زیرساخت های 
اطلاعــات و برنامه های 
کســب وکاری  نویــن 
در  کــه  بانک هاســت 
این حوزه هــا نیز بــه تلاش های 
جدی تــری در مســیر توســعه و 
بهبود بانک نیــاز داریم.وی ضمن 
اشاره به سیاســت های انقباضی و 
محدودیت های مرتبــط با منابع 
و مصارف در شــبکه بانکی، تأکید 
کرد: بــا وجود مدیــران باتجربه و 
توانمند در بانک سینا ضرورت دارد 

با همدلی و همــت مضاعف کلیه 
کارکنان، در جهــت تحقق اهداف 
ترسیم شده گام برداریم.در ادامه، 
چنگیز مروج، قائم مقام مدیرعامل 
بانک سینا طی ســخنانی بر لزوم 
برنامه ریــزی و جدیت کارکنان در 
جهت جذب منابــع ارزان قیمت 
و تلاش در راســتای بهینه سازی 
ترکیب منابع، تأکید کرد.خلیل اله 
مهرابــی، معاون بانکــداری بانک 
ســینا نیــز گزارشــی از وضعیت 
عملکرد مناطق بر اساس شاخص 
مانــده منابع ارائه کــرد و مدیران 
مناطق نیز دغدغه ها و مشــکلات 

مناطق را مطرح کردند.

مهم ترین هدف بانک سینا در سال ۱۴۰۳ جذب منابع و افزایش سهم بازار است

انرژیشعبه  روزنامه سراسری صبح ایران
صاحب امتیاز: امیر موسی کاظمی

مدیرمسوول: دکتر مریم کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان لبافی نژاد
 تقاطع ابوریحان، پلاک ۸۷
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵٩۷۶٢
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

شهرداری بسطام در نظر دارد بر اساس مجوز شماره 7 مورخ 1403/2/4 شورای اسلامی شهر بسطام نسبت به برون سپاری بخشی از فعالیت های 
شهرداری بسطام بصورت حجمی را از طریق مناقصه عمومی به پایین ترین قیمت پیشنهادی اقدام نماید.

1-برون سپاری برخی از فعالیت های شهرداری بصورت حجمی بر اساس اسناد مناقصه و برآورد اعلامی به عنوان مناقصه و مبالغ تضمین
مدت یکسال شمسی

نحوه و زمان دریافت اسناد مناقصه
دریافت اسناد مناقصه از ساعت 8/00 روز سه شنبه 1403/2/18

تا ساعت 14/00 روز چهارشنبه 1403/2/26 به مدت 8 روز کاری صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیک 
دولت )ستاد( www.setadiran.ir امکان پذیر می باشد.

آخرین مهلت بارگذاری مدارک بصورت الکترونیک در سامانه ستاد با رعایت موارد مندرج در اسناد مناقصه و آخرین مهلت بارگذاری مدارک و پیشنهاد قیمت
تحویل نسخه فیزیکی ضمانت نامه به دبیرخانه شهرداری تا ساعت 14 روز دوشنبه 1403/3/7 می باشد.

برابر 5% مبلغ برآورد اعلامی در قالب ضمانت نامه بانکی با 3 ماه اعتبار یا فیش واریزی به حساب سپرده میزان و نوع تضمین شرکت در مناقصه
شماره 3100000152005 نزد بانک ملی بسطام به نام شهرداری بسطام

روز سه شنبه مورخ 1403/3/8 راس ساعت 9 در محل شهرداری بسطامزمان گشایش پاکت ها و محل تشکیل کمیسیون مناقصه

کلیه شرکت های واجد شرایطحداقل صلاحیت شرکت کنندگان

به پیشنهادات مبهم، مشروط، فاقد شرایط قانونی، فاقد ضمانت نامه، یا فیش واریزی و یا به میزان کمتر از مبلغ تضمین و خارج از مهلت ترتیب اثر داده نمی شود.
هزینه کارمزد سامانه ستاد به عهده برنده مناقصه خواهد بود.

سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج است.
 کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد شرکت کنندگان در مناقصه و بازگشایی پاکت ها از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی )ستاد( به نشانی

 www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است شرکت کنندگان در مناقصه در صورت عدم عضویت، مراحل ثبت نام در سامانه مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی 
راجهت شرکت در مناقصه انجام دهند.

لذا متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانند به واحد خدمات شهری شهرداری بسطام مراجعه و یا با شماره تلفن 32525020-023 تماس 
حاصل فرمایند. 

تاریخ انتشار نوبت اول سه شنبه 1403/2/18  تاریخ انتشار نوبت دوم دوشنبه 1403/2/24 

آگهی مناقصه عمومی شهرداری بسطامآگهی مناقصه عمومی شهرداری بسطام

سید محمد جعفر حسینی- شهردار بسطام

نوبت اول


